
گزارش ســازمان آمار و وزارت تجارت ترکیه نشــان می 
دهد که کســری تراز تجاری این کشــور در سال جاری 
میــادی، با حــدود ۱۲ درصد افزایش نســبت به مدت 

مشــابه سال قبل، به ۸۲.۳ میلیارد دلار رسیده است.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا به نقل از روزنامه »بیرگون«، 
کســری تراز تجاری ترکیه طی ۱۲ ماه گذشــته نیز به 

۱۱۰ میلیارد دلار رسیده است.
بنــا به اعــام این رســانه، در حالی که میــزان برابری 
صادرات با واردات در ماه آگوســت)مرداد ـ شهریورماه( 
۲۰۲۲ میادی ۶۵.۴ درصد بود، در ماه آگوســت ســال 

جاری میادی به ۷۱.۴ درصد افزایش یافته است.
به گزارش شبکه تلویزیونی ان.تی.وی، این میزان کسری 
تراز تجاری، بالاترین رقم ثبت شــده در تجارت خارجی 
ترکیه محســوب می شــود و نشــان دهنــده داده های 
بحرانی در اقتصاد این کشــور اســت چــرا که در خال 
هشــت ماه ســال جاری میادی، میزان صادرات ترکیه 
با چهار دهم درصد کاهش نســبت به مدت مشــابه سال 
قبل، بــه ۱۶۴ میلیارد و ۹۰۷ میلیون دلار و واردات نیز 
با افزایــش ۳.۵ درصدی به ۲۴۷ میلیارد و ۳۲۱ میلیون 

دلار رسیده است.این رســانه، آلمان، آمریکا، عراق، چین 
و فدراســیون روسیه را بزرگترین شرکای اقتصادی ترکیه 
در ســال جــاری میادی اعــام کرد و گــزارش داد که 
امســال حجم تجارت خارجی ترکیه با ۱.۹ درصد افزایش 
به ۴۱۲ میلیــارد و ۲۲۸ میلیون دلار رســیده که کمتر 
از انتظــار مقامات ترکیه اســت.صادرات ترکیه در ســال 
گذشــته میادی به رغم بروز مشــکات اقتصادی شدید، 
افــت ارزش لیر پول ملی این کشــور و افزایش نرخ تورم 
به فراتــر از ۸۵ درصد، به ۲۵۴ میلیــارد و ۲۱۰ میلیون 
دلار رســید و انتظــار می رود با این میزان کســری تراز 
تجاری، اقتصاد ترکیه بیش از پیش دچار وضعیت بحرانی 
شــود.به گزارش ایرنا، نسبت صادرات به واردات ترکیه در 
ســال ۲۰۲۱، حدود ۸۳ درصد بود ولی این رقم در سال 
گذشته میادی به ۶۹.۹ درصد کاهش یافت و پیش بینی 
می شود که این نسبت در سال جاری باز هم کاهش یابد.

اقتصــاد ترکیه در ســال جاری میادی بــه خصوص بعد 
از انتخابات اخیر این کشــور که بــه پیروزی رجب طیب 
اردوغــان و احزاب هوادار او در رقابت انتخابات ریاســت 
جمهوری و پارلمانی انجامید، دچار وضعیت بحرانی شــده 
و دولت این کشــور برای خروج از بحــران و کنترل تورم 
فزاینــده، نرخ بهره بانکی را به رغم وعده تثبیت اردوغان، 

از ۸.۵ درصد به ۳۰ درصد افزایش داده است.
»محمد شیمشــک« وزیر خزانه داری و دارایی ترکیه به 
همــراه »حافظه غایه ارکان« رییس کل بانک مرکزی این 
کشــور، انضباط مالی، افزایش تدریجی نرخ بهره، کنترل 

تــورم و ثبات قیمت ها را اولویــت اصلی دولت جدید این 
کشــور اعام کرده اند، ولی شــواهد نشان می دهد که در 

این کار توفیق چندانی نداشته  اند.
ســازمان آمار ترکیه چند هفته پیش نرخ تورم ســالیانه 
در این کشور را بر اساس شــاخص قیمت مصرف کننده، 
۴۷.۸۳ درصــد اعام کرد، این در حالی اســت که بانک 
مرکزی این کشــور پیش بینی تورم پایان سال را از ۲۲.۳ 
درصد بــه ۵۸ درصد افزایش داده و برخی کارشناســان 
اقتصادی از تورم ۶۵ درصدی ســخن مــی گویند، بر این 
اساس، چشم انداز روشــنی برای بهبود وضعیت اقتصادی 
ترکیه مشــاهده نمی شود.دولت ترکیه از آغاز سال جاری 
میادی تمام توان خود را بــرای کاهش نرخ تورم به زیر 
۵۰ درصد معطوف کرده ولی بــه رغم تاش مقامات این 
کشــور، مردم همچنان از تورم بالا و کاهش قدرت خرید 

رنج می برند.
با توجه به کاهش ۳.۵ درصدی پیش بینی نرخ رشد تولید 
ناخالص ترکیه در ســال جاری میادی و تنزل آن به ۴.۲ 
درصد و کسری تراز تجاری موجود، کارشناسان اقتصادی 
معتقد هســتند که بحران اقتصــادی ترکیه تداوم خواهد 

داشت.
به اعتقاد کارشناسان مسایل منطقه، وقوع زلزله و خسارت 
مالی ســنگین ۱۰۴ میلیارد دلاری آن و نیز اجرای برخی 
سیاســت های پولی از ســوی دولت اردوغــان برای جلب 
آرای مردمــی و تاکید بــر حفظ نرخ بهــره در حد ۸.۵ 
درصــد تا زمان برگزاری انتخابــات، از جمله عوامل افول 

شــاخص های اقتصاد ترکیه طی ماه های اخیر بوده است.

کسری تراز تجاری ترکیه در سالجاری میلادی به ۸۲.۳ میلیارد دلار رسید
آسوشیتدپرس در مطلبی با اشاره به خروج گسترده ارمنی های ساکن قره باغ و 
سرازیر شدن آنها به سمت ارمنستان، چالش هایی کنونی ایروان را از زمان وقوع 

استقال این کشور در سال ۱۹۹۱ بی سابقه توصیف کرد.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا، خبرگزاری آسوشیتدپرس در مطلبی نوشت: ده ها 
هزار ارمنی ساکن قره باغ که در پی خروج از این منطقه بی خانمان شده اند، به 

سمت ارمنستان سرازیر می شوند.
ایــن خبرگزاری آمریکایی آورده اســت: همزمان با بحران کنونی مهاجرت که 
دولت ایروان با آن دست و پنجه نرم می کند، انبوهی از معترضان به خیابان ها 
آمده و خواســتار برکناری نیکول پاشینیان نخست وزیر هستند. در این میان، 
برهم خوردن روابط با روســیه که متحد قدیمی ایروان بشمار می رفت، نیز از 

دیگر چالش های جدید ارمنستان است.
به نوشته این خبرگزاری، ارمنستان پس از فروپاشی اتحاد جماهیر شوروی در 
ســال ۱۹۹۱، اکنون با چالش های متعددی روبرو است و وارد یکی از بدترین 

بحران های سیاسی از زمان استقال خود شده است.
ایــن وضعیت پس از عملیات نظامی ناگهانی جمهــوری آذربایجان در قره باغ 
رخ داد و نیروهای جدایی طلب به دلیل محاصره این منطقه، ظرف ۲۴ ســاعت 
تسلیم شــدند و رهبران سیاسی آنها اعام کردند که تا پایان سال دولت خود 

را منحل خواهند کرد.
این امر سبب خروج گسترده ارامنه ای شده است که از زندگی تحت حاکمیت 
جمهوری آذربایجان بیم دارند. تاکنون بیش از ۸۰ درصد از ۱۲۰ هزار نفر ساکن 
این منطقه قره باغ را ترک کرده اند. وضعیتی که بی تردید سبب افزایش شمار 
مخالفان پاشــینینان می شــود که وی را مقصر ناتوانی در دفاع از قره باغ می 

شناسند.
لورنس برورز کارشناس منطقه ای عضو اندیشکده انگلیسی چتم هاوس در این 
خصوص گفت: در حال حاضر خشم قابل توجهی متوجه نیکول پاشینیان است.

دولت پاشــینیان همزمان عاوه بر مقابله با اعتراضات با چالش های اقتصادی 
گســترده ای هم روبرو است، ضمن آنکه باید به سرعت برای مهاجران تازه وارد، 

مسکن، مراقبت های پزشکی و شغل فراهم کند.
همزمان با گســتردگی خشم عمومی از دولت ایروان، ناظران با اشاره به پیشینه 
خشونت های مرگبار در سال ۱۹۹۹ که افراد مسلح در جریان یک جلسه پرسش 
و پاســخ به پارلمان ارمنســتان حمله کردند و وازگن سرکیسیان نخست وزیر، 
رئیس پارلمان و شش مقام ارشد و قانونگذار دیگر را کشتند، نگران تکرار تاریخ 

هستند.
توماس دی وال از اعضای ارشــد اندیشکده کارنگی در این خصوص گفت: »یک 

نوع سنت ترور سیاسی در فرهنگ ارمنی وجود دارد«.
وی همراه با برخی دیگر از تحلیلگران خاطرنشــان می کنند که یکی از عوامل 
به نفع پاشینیان این است که هر خشمی که علیه او وجود دارد، به همان اندازه 

متوجه روسیه به عنوان متحد اصلی ارمنستان هم وجود دارد.
پس از یک جنگ ۶ هفته ای در ســال ۲۰۲۰ که منجر به بازپس گیری بخشی 
از قره باغ و مناطق اطراف آن توسط جمهوری آذربایجان شد، روسیه تحت یک 

آتش بس، نزدیک به دو هزار نیروی حافظ صلح را به منطقه اعزام کرد.
اما اکنون پاشــینیان نیروهای حافظ صلح را به ناتوانی در جلوگیری از خصومت 
هــای اخیر باکو متهم کرده و معتقد اســت این امر مــی تواند تهدیدات ارضی 

جدیدی علیه ارمنستان ایجاد کند.
هرچند کرملین مقصر وضعیت کنونی را پاشــینیان دانسته و وی را به تسریع 
سقوط قره باغ کوهســتانی از طریق اذعان به حاکمیت جمهوری آذربایجان بر 
منطقه و لطمه زدن به روابط ارمنستان با روسیه با در آغوش گرفتن غرب متهم 

کرده است.

تنش های میان مســکو و ایروان به ویژه پس از ســقوط قره باغ تشــدید شد و 
مسکو به پاشینیان با زبانی تندتر از پیش، حمله کرد و از آنچه »موضع متناقض 

ارمنستان« دانست، انتقاد کرد.
از همین رو مشــخص نیست که آیا پاشینیان، ارمنســتان را از سازمان پیمان 
امنیت جمعی تحت سلطه مســکو، )گروهی متشکل از چندین کشور شوروی 
سابق و سایر اتحادهای تحت رهبری روسیه( خارج خواهد کرد یا خیر. ارمنستان 
همچنین میزبان یک پایگاه نظامی روسیه است و گاردهای مرزی روسیه به گشت 

زنی در مرز ارمنستان با ترکیه کمک می کنند.
آسوشیتدپرس در ادامه می نویسد: هرچند پاشینیان هم با وجود تشدید شکاف 
با مســکو از هرگونه تهدید به قطع روابط با روسیه خودداری کرده، اما همزمان 
بر لزوم تقویت امنیت و روابط با غرب تاکید کرده اســت. اما این نکته نیز نباید 
نادیده گرفته شود که آمریکا نمی تواند جایگزین مسکو شود. روسیه بزرگترین 
شــریک تجاری ارمنستان است و نزدیک به یک میلیون ارمنی را در خود جای 
داده که به شــدت در برابر هرگونه تاش پاشــینیان برای قطع روابط با مسکو 

مقاومت می کنند.
از نقطه نظر نویســنده این مطلب، آینده نیروهای حافظ صلح روسیه در قره باغ 
که قرار بود تا سال ۲۰۲۵ باقی بمانند، نیز از دیگر موارد نامشخص در پی وقوع 
بحران در این منطقه است. دیمیتری پسکوف سخنگوی کرملین به تازگی اعام 

کرده است که وضعیت آنها باید پس از مذاکره با باکو مشخص شود.
هرچنــد به گفته تحلیلگران جمهــوری آذربایجان احتمالا بــه تعداد کمی از 
صلحبانان روســی اجازه دهد در قره باغ بمانند تا به پیشــبرد برنامه برای ادغام 

منطقه کمک کنند.
درواقع با وجود اینکه نیروهای حافظ صلح تاشــی برای بازپس گیری قره باغ 
در برابر جمهوری آذربایجان نکردند، اما حضور نیروهای روسیه در ارمنستان به 
مقابله با اقدامات احتمالی باکو و آنکارا برای تحت فشار قرار دادن ایروان در مورد 

برخی مسائل مورد مناقشه کمک می کند.
باکو مدت هاست که از ارمنستان خواسته یک کریدور به منطقه نخجوان )یکی 
از مناطق خودمختار متعلق به جمهوری آذربایجان اســت که از شمال و مشرق 
محدود به ارمنســتان است( ارائه دهد که با ترکیه و ایران هم مرز است و حدود 

۴۶۰ هزار نفر جمعیت دارد.

روایت رسانه آمریکایی از »بحران بی سابقه« در ارمنستان
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امــروز

تلاش ها برای احیای 
کارخانه قند ممسنی 

چرایی و چیستی دو حمله تروریستی چرایی و چیستی دو حمله تروریستی 
در حرم حضرت شاهچراغ )ع(در حرم حضرت شاهچراغ )ع(

احیای کارخانه قند ممسنی از مصوبات دور اول سفر رییس جمهور به فارس در دستورکار مسئولان 
این استان قرار گرفته و متولیان اقتصادی راهکارهای آماده سازی و جذب نیرو جهت تولید و راه اندازی 

مجدد، این واحد صنعتی را اتخاذ کرده اند.
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مبارزه با تروریسم نیازمند 
همفکری پیروان ادیان الهی 

است
2 8

یک درصد از فروش معادن 
در حوزه مسئولیت های 

اجتماعی استفاده شود

کارت بازرگانی حذف 
نمی شود

اجرای رویداد فرهنگی 
»فتح قله ها« در شیراز

رئیس شورای اسلامی شهر 
شیراز:

پروژه های پراکنده و 
بی اثر شهری شیراز 

حذف شوند

مشاور رئیس جمهور در امور 
اقوام:

اهانت به کتب آسمانی 
مردود است

اعلام جزئیات ششمین 
دوره انتخابات نظام 

پرستاری در شیراز

تولیت حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع(:
زیرساخت اساسی حقوق بشر 

آمریکایی، دنیاگرایی است


طرح های نیمه 

تمام وزارت نفت تا 
کجا پیش رفت؟
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عامل اصلی جنایت 
تروریستی حرم مطهر 
حضرت شاهچراغ)ع( 

به دوبار اعدام 
محکوم شده است
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اعلام جزئیات ششمین دوره انتخابات 
نظام پرستاری در شیراز

معــاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی شــیراز، جزئیات نحوه 
برگزاری ششمین دوره انتخابات سازمان نظام پرستاری شیراز و 

شهرستان های زیر مجموعه را اعام کرد.
به گزارش تریبون امروز ، مهرداد شــریفی امــروز، ۵ مهرماه در 
این باره در تشریح جزئیات ششمین دوره انتخابات سازمان نظام 
پرســتاری شیراز و شهرســتان های تابعه گفت: زمان اخذ آرا در 
حوزه های انتخاباتی شیراز و شهرستان های زیرمجموعه، همزمان 
با سراسر کشــور، از ساعت ۷ صبح تا ۲۰ عصر روز جمعه، هفتم 

مهر ۱۴۰۲ است.
وی با اشــاره به برگزاری فرآیند اخذ رأی در ۳۶ شــعبه ثابت و 
ســیار افزود: ۱۱ صندوق ثابت و ۹ صندوق سیار در شهر شیراز و 
۱۶ صندوق ثابت در شهرستان های زیرمجموعه، برای اخذ آرای 

ششمین دوره انتخابات نظام پرستاری فعالیت دارند.
رئیس هیئت اجرایی ششمین دوره انتخابات نظام پرستاری شیراز 
تأکید کرد: انتظار می رود اعضای جامعه پرستاری همچون گذشته 
با مشــارکت حداکثری در این انتخابات، توجه خود را نسبت به 

سرنوشت و ارتقای سامت در جامعه نشان دهند.
شــریفی یادآور شد: هر عضو ســازمان نظام پرستاری که دارای 
کارت سازمان نظام پرستاری باشد، می تواند به هفت پرستار، یک 
بهیار و یک کاردان یا کارشناس اتاق عمل یا بیهوشی و در مجموع 

به ۹ فرد مورد نظر رأی دهد.

مشاور رئیس جمهور در امور اقوام:
اهانت به کتب آسمانی مردود است

مشــاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی 
ضمن محکوم کردن قرآن سوزی در کشورهای غربی گفت: اهانت 
به قرآن، اهانت به تورات و انجیل اســت و به طور کلی اهانت به 

کتب آسمانی مردود است.
به گزارش تریبون امروز، ماموســتا عبدالســام کریمی امروز، ۵ 
مهر ماه در دهمین نشســت تخصصی حقوق بشر آمریکایی که 
با موضوع حادثه تروریستی حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( در 
ســالن شهید دســتغیب این حرم مطهر در حال برگزاری است، 
گفت:  امروز برخی از افراد در اروپا اقدام به قرآن سوزی و اهانت به 

پیامبر مکرم اسام)ص( می کنند.
وی با بیان اینکه اهانت به قرآن، اهانت به تورات و انجیل و بالعکس 
اهانت به تورات و انجیل، اهانت به قرآن کریم است، افزود: به طور 

کلی اهانت به کتاب های آسمانی مردود است.
مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی با 
بیان اینکه منشأ افراط و  تفریط جهل است، اظهار کرد: دشمنی 
ما با آمریکا و صهیونیست ها در همین جهل است و امروز استکبار 
از جهل گروهک های تکفیری و داعش سوءاستفاده کرده و تاش 

می کند تا اسام را بدنام کند.
وی ضمن محکوم کردن جنایات تروریستی گروهک های تکفیری 
بیان کرد: اگر گروه هایی مانند داعش ســاخته و پرداخته آمریکا 
و صهیونیســت نیستند چرا در حالی که مسلمانان غیر نظامی را 
به نام اهل تســنن و شیعه می کشند اما هیچ اقدامی علیه دنیای 

استکبار انجام نمی دهند.
مشــاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی 
بیان کرد: گروهک هــای تکفیری داعش با نام اســام به وجود 
آمده اند اما ضد آموزه های اســامی عمل می کنند لذا مورد تأیید 

هیچ کس نیستند.
کریمــی اظهار کرد: اگر امروز پیامبــر)ص( بودند و این اعمال را 
مشــاهده می کردند قطعاً می فرمودند که آمریکا، صهیونیست و 
استکبار غربی به نام مســیح و موسی)ع( جنایت و کودک کشی 

کرده  از این ادیان الهی عدول کرده اند.
وی در پایــان گفت: علمای ما چــه زن چه مرد وارث پیامبران و 
انبیای الهی هستند و آمده اند تا در مقابل طاغوت بایستیم لذا باید 

تاش کنیم که از سیره آنان تأسی کنیم.

تولیت حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع(:
زیرساخت اساسی حقوق بشر آمریکایی، 

دنیاگرایی است
تولیت حرم مطهر حضرت شــاهچراغ)ع( با اشاره به تقابل فرهنگ و 
تمدن دنیای غرب با تمدن اســامی، زیرساخت اساسی حقوق بشر 
آمریکایی و غربی را دنیاگرایی و ذبح کردن اصول اخاقی عنوان کرد.
به گزارش تریبون امروز، حجت الاســام والمسلمین ابراهیم کانتری 
امروز، ۵ مهر ماه در دهمین نشســت تخصصی حقوق بشر آمریکایی 
که با موضوع حادثه تروریســتی حرم مطهر حضرت شــاهچراغ)ع( 
در سالن شــهید دســتغیب این حرم مطهر در حال برگزاری است، 
گفــت:  در کام امیرالمؤمنین)ع( آمده اســت که خداوند ســبحان 
حقوق بندگان را بر خودش مقدم داشــته است و حفظ حقوق مردم 

مقدمه ای برای ادای حقوق الهی است.
کانتری با اشــاره بــه تقابل فرهنگ و تمدن دنیــای غرب با تمدن 
اسامی گفت: یکی از اصول اساسی فرهنگ و تمدن غرب دنیاگرایی 
محض اســت که همه چیز در اختیار دنیای بشــر قرار گرفته است و 
همه اصول و ارزش های آســمانی و کهن بشری در مقابل دنیاگرایی 
محض فرهنگ و تمدن غرب و سلطه جویان این فرهنگ ذبح می شود 

تا دنیای یک عده فرعون و نمرود زمان تأمین شود.
تولیت حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( اظهار کرد: زیرساخت اساسی 
حقوق بشــر غرب و آمریکایی، دنیاگرایی و ذبح کردن اصول اخاقی 
بشــر اســت در صورتی که تمام پیامبران الهی منادی اصول صحیح  

اخاقی بوده اند.
وی با اشــاره به تفکرهای ناصحیح دنیای غرب که اعتقادی به وحی، 
دیــن و ارزش های اخاقی ندارند، گفــت: در دنیای غرب آنچه مهم 

است، برتری طلبی و آقایی بر جهان است.
کانتری با بیان اینکه در حقوق بشــر آمریکایی حتی اگر میلیون ها 
نفر قتل و عام شوند، هیچ اشکالی ندارد و مهم تأمین منافع خودشان 
اســت، برخی از جنایــات داعش که مورد حمایت مســتقیم غرب و 
آمریکا بوده اند، یادآور شــد و گفت:  در حقوق بشر آمریکایی، مردم را 
به راحتی به گلوله می بندند و بدان افتخار هم می کنند و آن را هم به 
افراط گرایی اسامی ربط می دهند در صورتی که چنین جنایتی هیچ 

ربطی به اسام راستین ندارد.
تولیت حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( با بیان اینکه جنایات داعش 
همگی بر گرفته از تفکر غرب بود که برچسب اسام به آن ها می زدند 
و به دنبال بدبین کردن جوامع انســانی نســبت به اســام راستین 
هســتند، افزود: در تفکر و سیاست های غربی نه تنها به سایر جوامع 

رحم نمی شود بلکه به خودشان هم رحم نمی کنند.
وی با تصریح اینکه ارزش حقوق بشــر در اســام کاما روشن است 
و در قرآن هم به بشــر به عنوان خلیفه خدا در زمین اشــاره شــده 
است، گفت: رهبر معظم انقاب وظیفه اصلی امروز ما را جهاد تبیین، 
روشــنگری و نشــان دادن واقعیت ها و ارزش های الهی اســامی و 
شناســاندن دروغ ها و نیرنگ های استکبار جهانی به نسل های جدید 
برشــمرده اند و باید این مباحث را هم در حوزه های علمیه و هم 

دانشگاه ها دنبال کنیم.

خبر

دادستان عمومی و انقاب فارس با اشاره به چگونگی فعالیت 
گروهک تروریســتی داعش، در رابطه با چرایی و چیســتی 
حمات تروریســتی حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( نکاتی 

را بیان کرد.
به گــزارش تریبون امروز، ســید مصطفی بحرینــی امروز، 
۵ مهرماه در دهمین نشســت تخصصی ملی »حقوق بشــر 
آمریکایی از دیدگاه رهبر معظم انقاب« در شیراز، در رابطه 
با چرایی و چیســتی حمات تروریستی حرم مطهر حضرت 
شاهچراغ)ع( بیان کرد: از زمان نام گیری شهر شیراز به عنوان 
ســومین حرم اهل بیت در ایران اسامی توسط رهبر معظم 
انقاب و تغییر جایگاه این شــهر از محل برگزاری جشن های 
۲۵۰۰ ســاله به پایتخت فرهنگی، همواره دشمنان به دنبال 

ضربه زدن به شیراز دست زدند.
وی افزود: داعش که در حوادث ســال گذشته نقش پر رنگی 
داشــت، با استفاده از شرایط موجود وارد عمل شد و دست به 
حمله تروریستی به حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( زد و پس 
از دستگیری اعضای این گروهک، برای گرفتن انتقام دو تن از 
افراد اعدام شده خود، پس از ۳۶ روز دست به حمله دوم زد.

دادســتان عمومی و انقاب فارس ادامه داد: حادثه دوم حرم 
مطهر شاهچراغ)ع( با کمک دستگاه های کشورهای متخاصم 
قبل از ســالروز اغتشاشات با هدف روشــن نگه داشتن چراغ 

شورش انجام گرفت، که ناموفق بود.
بحرینی تصریح کرد: جمهوری اســامی به عنوان دایه دار و 
ام القرای جهان اســام همواره به عنوان یکی از اهداف مهم 
گروهک های تروریستی تکفیری شناخته شده است و با توجه 
جایگاه معنوی حرم های اهل بیت)ع( در پوشــش اعتقادات 
و تربیت عناصر انقابی با ایمان های راســخ این اماکن مورد 

تهدید گروهک های تروریستی قرار گرفته است.
وی با بیــان اینکه حجم ضربات وارده به تیم های متعدد این 
گروهک در طی ســال های فعالیت داعش خاصه درحرم های 
ســه گانه ایران، نشــان دهنده حجم بالای ســرمایه گذاری 
در حوزه اســت، گفت: با نابودی شــاخه های فعال سوریه و 
عراق داعش در ســایه مجاهدت ها و رشــادت های مدافعین 
حرم و در رأس آنان ســردار شــهید حاج قاســم سلیمانی و 

ابومهدی المهندس، داعش درصدد فعال سازی خود با جذب 
نیروهای عملیاتی خود از آســیای میانی شد که با هوشیاری 
نیروهای جمهوری اسامی ایران، تیم های ترکیه، آذربایجان، 
ارمنســتان که عازم هجرت به خراسان بودند، متحمل ضربه 

های متعددی شدند.
وی با تصریح اینکه مســتندات ضبط و اعترافات گرفته شده 
از این گروهک، نشــان می داد قصد حمله به حرم های مطهر 
ایران اسامی را داشــته اند، افزود: در سال ۱۳۹۷ ابوالحسن 
مهاجر، ســخنگوی داعش در فضای مجــازی تمامی اماکن 
مقدس در ایران، ســوریه و عراق را مورد تهدید قرار داد. در 
نیمه دوم ســال۹۷ پانزده نفر از اعضای هســته ای گروهک 
تروریســتی داعش در ۴ شهر بزرگ کشور، تهران، مشهد، قم 

و شیراز شناسایی و دستگیر شدند.
بحرینی افزود: حمله اول به حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( 
در حالی اتفــاق افتاد که در جوامع بین الملل، نظام ســلطه 
مثل همیشــه در حال طراحــی جنگ ترکیبــی تمام عیار 

علیه جمهوری اســامی بود که جبهه های مختلف، سیاسی، 
فرهنگی، حجاب و عفاف و حجم بســیار انواع ساح های گرم 

و سرد مورد حمله قرار گرفته بود.
وی با طرح این سؤال که چرا شیراز و حرم شاهچراغ)ع( مورد 
حمله داعش قرار گرفت،  افزود: دشــمن که مرتباً از خستگی 
و فرســایش نیروهای انتظامی در رســانه ها با قصد شکستن 
اقتدار نیروی امنیتی سخن می گفت همزمان به نقاط مختلف 
فرهنگی و اجتماعی حمله می کرد و از طرفی استان فارس به 
ویژه شرح شیراز به خاطر حضور منافقین به پایتخت شورش 
معروف شده بود و در همین حین بسیاری از عملیات ها برای 

ناامن سازی خنثی شده بود.
دادســتان عمومی و انقــاب فارس با بیان اینکه در مســیر 
راهپیمایی اربعین حســینی ۳۰ عملیــات داعش در تهران 
خنثی و عوامل آن دســتگیر شــد، گفت: داعــش در حال 
گســترش خود است لذا خطر اســتفاده از تسلیهات مرگبار 

مانند ساح های شیمیایی توسط داعش وجود دارد.

چرایی و چیستی دو حمله تروریستی در حرم 
حضرت شاهچراغ )ع(

رئیس شــورای اسامی شــهر شیراز از شــهرداران مناطق این کان شهر 
خواست تا تمرکز خود را بر روی پروژه های مهم و شاخص بگذارند و بعضاً 

پروژه های پراکنده و بی اثر را حذف کنند.  
به گزارش تریبون امروز، ســیدابراهیم حسینی امروز، ۵ مهرماه در دومین 
بازدید نظارتی مدیریت شــهری از منطقه ۴ شورای اسامی شهر شیراز از 
شــهرداران مناطق مختلف شهرداری خواســت که تمرکز خود را بر روی 
پروژه های مهم و شاخص بگذارند و بعضاً پروژه های پراکنده و بی اثر را حذف 

کرده تا زودتر به نتیجه رسیده و مردم بتوانند از آن ها بهره برداری کنند.
وی گفــت: این بازدید به دیدارهای مردمی و چهــره به چهره با کارکنان 
خدوم شهرداری در منطقه چهار اختصاص یافت و گزارش فعالیت ها، بیان 
موانع و مشــکات از مواردی بود که در این بازدید مورد بررسی قرار گرفت 

و پیشنهادهایی هم مطرح شد.
رئیس شورای اسامی شهر شــیراز، بحث کنترل و نظارت شورا بر اجرای 
مصوبات را بســیار مهم و ضروری دانست و گفت: قطعاً این مصوبات آثار و 
نتایجی به دنبال دارد و ما در این بازدیدها به دنبال آن هســتیم که عیوب 
و نواقص این مصوبات در روند خدمات رسانی سریع به شهروندان را دانسته 

و در رفع آن تاش کنیم.
حسینی تصریح کرد: هدف شورا و مدیریت شهری در این بازدیدها، خدمت 
بدون واسطه و باکیفیت بالا به شهروندان و رضایت مندی آنان است. در این 
بازدیدها سعی شده شــرایط به گونه ای فراهم شود که شهروندان شفاف و 
رودررو مســائل و مشکات خود را بیان کرده و دیدگاه هایشان را نسبت به 

عملکرد ما بیان کنند.
شــهردار شــیراز نیز در این بازدید گفت: این بازدیدها به پیشنهاد رئیس 
شورای اسامی شهر شیراز و با همراهی جمعی از اعضای شورا، عضو و ناظر 
شورای اسامی در منطقه ۴، معاونین و مدیران شهرداری به صورت هفتگی 
برگــزار و در دومیــن بازدید از منطقه ۴ در قالب میــز خدمت به صورت 
حضوری در خدمت کارکنان منطقه، مراجعین و شهروندان بودیم. با توجه 
به تعداد زیاد مراجعین، شهروندان و درخواست های متفاوت آنها، مسائل و 

مشکات آن ها بررسی و تصمیماتی اتخاذ شد.
محمد حسن اسدی گفت: هدف از این بازدیدها حضور بی واسطه شهردار، 
رئیس و اعضای شــورای اســامی شــهر، معاونین و مدیران شهرداری با 
شــهروندان و کارکنان اســت که در میز خدمت مســائل و مشــکات و 
درخواست  های خود را اعام و موارد زیادی مطرح و در همان مکان بررسی 

و پاسخ هایی در چارچوب قوانین و ضوابط ارائه شود.

وی بیــان کرد: از دیگر اهداف ما در این بازدیدهای نظارتی سرکشــی به 
همکارانمان در منطقه و دیدار چهره به چهره با آن ها و شنیدن موضوعات، 
مســائل، مشکات، پیشنهادها و انتقادات آن ها و در انتها تقدیر و تشکر از 

زحمات بی شائبه آن ها است.
اسدی گفت: بازدیدهای نظارتی بازخوردهای بسیار مثبت و مؤثری داشته 
اســت. تا زمانی که همه مسئولان در منطقه حاضر نشویم، سختی کار در 
مناطق را به صورت ملموس احســاس نخواهیم کــرد. از دیگر مزایای میز 
خدمت، سرکشــی به تمام کارکنان شاغل در منطقه و ارائه عملکرد و بیان 

مشکات آن ها است.
عضو و ناظر شــورای اسامی شهر در شــهرداری منطقه ۴ نیز اظهار کرد: 
در راســتای تکریم ارباب رجوع در محات و مناطق ۱۱ گانه شهرداری میز 
خدمت تخصصی با حضور ارباب رجوع ها و یاوران منطقه، تشکیل  تا مسائل 

و مشکات آن ها مورد بررسی قرار گیرد.
مصطفی رحیمی کیانی تصریح کرد: هدف شورا و مدیریت شهری در این 
بازدیدها، خدمت بدون واســطه در کوتاه ترین زمان و بالاترین کیفیت به 

درخواست های مشروع و قطعاً کارگشای شهروندان است.
وی با بیان اینکه منطقه ۴ وسیع ترین و مهم ترین منطقه شهرداری شیراز 

است، گفت: این منطقه، بالاترین سرانه سکونتی جمعیت، بالاترین سرانه 
فضای سبز و از حیث خانواده محترم شهدا و جانبازان بالاترین سرانه را به 
خود اختصاص داده اســت و این مهم می طلبد نگاه ویژه ای به شــهرداری 

منطقه ۴ و ساکنین آن شود.
کیانی رحیمی افزود: منطقه ۴ از حیث ظرفیت های ورزشی و فرهنگی 
نیز دارای ظرفیت بالایی است و ورزشکاران و فرهنگیان معتبر و عزیزی 
در منطقه هستند که با همراهی شهرداری و شورای اسامی شهر تدابیر 
بســیار ویژه ای برای این منطقه در سنوات آتی و سال جاری تدوین و 

خدمات درخورشان به شهروندان و مردم این منطقه عرضه می شود.
نائب رئیس شورای اسامی شهر شیراز، ارتباط مردمی و نظارت بر مصوبات 
شــورا در میدان کار را از وظایف مهم شورای اسامی شهر دانست و افزود: 
ایــن بازدید بــه دیدارهای مردمی و چهره به چهره بــا مردم در منطقه ۴ 

اختصاص یافت.
محمدتقی تذروی تصریح کرد: در این بازدید میدانی و ماقات با مراجعین، 
جلســه ای برگزار و مطالبی که شــهروندان بیان کردند، موردبررسی قرار 
گرفت و با توجه به موضوعیت به معاونت های تخصصی و شــهردار منطقه 

جهت رفع مشکات ارجاع داده شد.

یکی از کشیش های ارتدوکس قبطیان مصر با تأکید بر اینکه پیروان ادیان 
الهی باید با تهدید تروریســم مبارزه کنند، گفت: این مبارزه نیازمند جمع 

شدن فرهنگ، فکر و هنر و ادب است.
به گزارش تریبون امروز، کشیش دومانیوس، از کلیسای ارتدوکس قبطیان 
مصــر امروز، ۵ مهرماه در دهمین نشســت تخصصی ملی »حقوق بشــر 
آمریکایــی از دیدگاه رهبر معظم انقاب« در شــیراز، با تأکید بر ضرورت 
حفظ وحدت پیروان ادیان الهی گفت: ما مســلمانان و مسیحیان و پیروان 
اهل بیت)ع( همدیگر را دوست داشته و به رغم اختاف عقیده و جنسیت و 
... باید پشت هم ایستاده و با تهدید تروریسم مبارزه کنیم. البته این مبارزه 
نیازمند جمع شــدن فرهنگ، فکر و هنر و ادب است چرا که تروریسم یک 

پروژه فکری و  یک ارث غیر صحیح و نامشروع است.
وی تأکید کــرد: باید با کمک همدیگر افکار صحیــح را به جای این افکار 
ظلمانی منتشــر کنیم، همانطور که امام علی)ع( فرمودند دین جز دوست 

داشتن نیست.

دومانیوس  با بیان اینکه تروریست همیشه به فکرهای اشتباه استناد می کند، 
گفت: کتب مسلمانان مملو از حقوق است، مانند کتاب رساله حقوقی امام 

سجاد)ع( که ۵۰ حقوق را بیان می کند.
وی با بیان اینکه تروریسم بر پایه بعضی از ریشه های تندروی  برپا شده است 
در حالی که تفکر اسام با اسلحه همخوانی ندارد، به قرآن سوزی های اخیر 
در کشــورهای غربی اشــاره کرد و افزود: کسانی که قرآن را می سوزانند به 
خود ضرر رســانده اند اما آن کسی که قرآن را به اشتباه تفسیر کند به همه 

مسلمانان اهانت کرده است.
دومانیوس در ادامه با اشــاره به حادثه تروریستی حرم شاهچراغ)ع(، گفت: 
من نیــز تجربه دیدن حماتی چون حمله به شــاهچراغ)ع( را دارم. در ۷ 
سالگی کلیســایی که در آن عبادت می کردم سوزانده شد و در۱۲ سالگی 
هنگام عبادت در کلیســا، به آنجا حمله شــد و سر از تن نگهبان مسلمان 
کلیســا جدا شد. همچنین در سال ۱۹۹۳ به دانشــکده دینی که در آنجا 
بودم حمله و مدیرش کشته شد اما وقتی فهمیدم که خداوند از من حمایت 

می کند، تصمیم گرفتم در راه دین قدم بردارم و سه کلیسا ساختم که اولی 
سال ۲۰۰۲ و آخرین آن در ۲۰۱۲، در زمان اخوان المسلمین سوزانده شد.

وی با تصریح اینکه جنایت های تروریستی در نقاط مختلف عالم رخ می دهد، 
گفت: دوســتم به دلیل کاهن بودن کشــته شد و ســال گذشته کلیسای 
دیگری سوزانده و ۴۲ نفر دیگر کشته شدند. در حمله خونین در ۲۴نوامبر 
۲۰۱۷، ۳۰۰ نفر از نمازگزاران مصر کشته شدند اما شهید سلیمانی کشته 

نشده و صدای شهدا بلند خواهد ماند.
این کشیش ارتدوکس ضمن محکوم کردن حادثه تروریستی حرم حضرت 
شاهچراغ )ع( افزود: تکفیری های تروریست که مدعی مسلمانی هستند، تنها 

اسام نماهایی هستند که اسام از آنان برائت می جوید.
وی اشــاره به تجربه حضور خود در ایران اســامی افزود: با چشمان خود 
روح های انســانی در مشــهد و قم دیدم که باید در مقابل آنان سر تعظیم 
فرود آورد. همچنین در ایران مشاهده کردم، مسیحیان و مسلمانان زندگی 

مسالمت آمیز در تهران دارند.

نیازمند همفکری پیروان ادیان الهی است با تروریسم  مبارزه 

پروژه های پراکنده و بی اثر شهری شیراز حذف شوند
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:
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رصد بازار کالاهای اساسی در هفته دوم مهر ۱۴۰۲؛

قیمت متغیر شکر در بازار از ۲۸ تا ۴۰ هزار 
تومان 

شکر در بازار قیمت های متنوعی دارد به طوریکه هر کیلو شکر به شکل فله 
۲۸ هزار تومان و شکر بسته بندی شده هر کیلو بین ۳۴ تا ۴۰ هزار تومان 

به فروش می رسد.
به گزارش خبرنگار مهر، رصد میدانی بازار کالاهای اساســی نشان می دهد 
قیمت شکر متنوع است؛ به طوریکه هر کیلو شکر به شکل فله ای ۲۸ هزار 
تومان بوده و شــکر بسته بندی شده هر کیلو بین ۳۴ تا ۴۰ هزار تومان به 

فروش می رسد.
خنک شــدن هوا سبب شــده تا نرخ برخی محصولات از جمله تخم مرغ 
نسبت به شهریور نیز روند افزایشی داشته باشد. در تابستان هر شانه تخم 
مرغ ۳۰ عددی بدون بسته بندی فروشگاهی بین ۷۵ تا ۸۵ هزار تومان به 
فروش می رســید این عدد در هفته ابتدای مهر به ۱۰۵ تا ۱۲۰ هزار تومان 

رسیده است.
قیمت مرغ در ۳ هفته اخیر تغییری نداشته و هر کیلو گوشت مرغ گرم ۷۸ 
هزار تومان خرید و فروش می شود این در حالی است که نرخ مصوب آن ۷۳ 

هزار تومان تعیین شده است.
قیمت ها در بازار گوشت قرمز هم متنوع بوده و هر کیلو گوشت قرمز تنظیم 
بازار که عموماً وارداتی است ۳۱۶ هزار تومان و نرخ گوشت دام داخل حدود 

۵۶۰ هزار تومان به فروش می رسد.
تــن ماهی و رب گوجه فرنگی در بین محصولات کنســروی دارای قیمت 
دولتی بــوده و در حال حاضر بــا وجود افزایش نــرخ رب گوجه فرنگی، 
همچنان کالاها با قیمت سال گذشــته در بازار موجود است. فروشندگان 
این محصولات را با تخفیف بین ۳۹ تا ۴۲ هزار تومان به فروش می رسانند.

یک درصد از فروش معادن در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی استفاده شود

اســتاندار فارس بر پرداخت حقوق عرفی عشایر تأکید کرد و 
گفت: یــک درصد از فروش معادن در راســتای تحقق قانون 
و در حوزه بهداشــت، درمان و عمران همان مناطق اســتفاده 

شود.
به گزارش تریبون امروز، محمدهادی ایمانیه امروز، ۵ مهرماه 
در دومین جلسه شورای عشــایر استان به تبصره ۵ ماده ۴۳ 
قانون برنامه ششم توسعه جمهوری اسامی ایران اشاره کرد و 
افزود: یک درصد از فروش معادن و ســایر فعالیت های صنایع 
معدنی باید در حوزه مســئولیت اجتماعی از جمله مســائل 
مربوط به بهداشت، درمان و عمران افراد ساکن در آن منطقه 

اختصاص یابد.
وی افزود: اجرای این قانون، یک راه مناسب برای حل مشکات 
عشایر و روستاییان هریک از مناطق است که نیازمند پیگیری 
و مدیریت توســط یک فرد با انگیزه، با اراده و مسئولیت پذیر 

است.
ایمانیه به حقوق عرفی عشــایر اشــاره کرد و گفت: مهاجرت 
و بیــکاری از جمله عوامل اصلــی نادیده گرفتن حقوق عرفی 
عشــایر اســت؛ ســازمان های ذیربط، پرداخت حقوق عرفی 
عشــایر، بصورت بخشی از ســهام همان صنعت را در دستور 

کار خود قرار دهند.
اســتاندار فــارس در ادامه به قدرت و فرصت فراهم شــده از 
جانب خداوند متعال برای خدمت رسانی به هم نوعان و کاهش 
مشــکات مردم اشــاره کرد و گفت: از فرصت ایجاد شده، با 
اســتفاده از همه ظرفیت ها در جهت خدمت رسانی به مردم و 
کاهش دغدغه ها و مشکات آنان استفاده کنید و قدردان این 

موهبت الهی باشید.
به گزارش ایســنا، در این جلســه میزان پیشــرفت و تحقق 
مصوبات جلسه قبل ) ۲۷ خرداد ۱۴۰۲ ( بررسی و از خیّر آب 

رسان به حوزه عشایر تقدیر شد.

اجرای رویداد فرهنگی »فتح قله ها« 
در شیراز

معاون فرهنگی هنری سپاه بقیه الله )عج( شیراز گفت: رویداد 
فرهنگــی »فتح قله ها« از ۳۱ شــهریور مــاه در ۷ بخش به 

مناسبت هفته دفاع مقدس در حال برگزاری است.
به گــزارش تریبون امروز، حمید مرزبان امــروز، ۵ مهرماه از 
برگزاری رویــداد فرهنگی »فتح قله ها« در شــیراز خبر داد 
و گفت: این برنامه از ۳۱ شــهریورماه به مناســبت هفته دفاع 
مقــدس در ۷ بخش آبروی محله، نهضــت وصیت نامه خوانی، 
جلوه شــکوه، تماشاخانه، بهشت گردی، هم عهدی سبز و آوای 

عاشقی در حال برگزاری است.
وی، اولین عرصه این رویداد را برگزاری مراسم »آبروی محله« 
در قالب برگزاری یادواره های شــهدای محله محور و برگزاری 
روضه های خانگی در منازل شهدای محله عنوان کرد و افزود: 
کلیه اقشــار و عموم مردم می توانند نســبت بــه اجرای این 
برنامه ها اقدام و مســتندات خود را در قالب عکس، فیلم های 
۱۰۰ ثانیه ای از برگزاری این عملیات فرهنگی تا نهم مهرماه از 
طریق پیام رسان های ایتا و روبیکا به شماره  ۰۹۹۳۳۲۶۶۰۳۹ 

ارسال کنند.
به گفته مرزبان، نهضت وصیت نامه خوانی شــهدا، فضاسازی، 
نصب پوسترها و نمادهای دفاع مقدس در محات، تماشاخانه 
در قالــب اجــرای تئاتر پاتوقــی در اماکنی مثل مســجد و 
تفرجگاه هــای محات پرتــردد، بهشــت گردی، زیارت عطر 
افشــانی قبور شهدا توسط دهه هشتادی ها، کاشت نهال مثمر 
در حیاط مســجد با نام شهید و آوای عاشقی در قالب اجرای 

سرودهای پاتوقی از عرصه های رویداد فتح قله ها است.
مســئول فرهنگی هنری ســپاه بقیه الله )عج( شیراز گفت: به 
برگزیدگان این رویــداد جوایزی از ســوی معاونت فرهنگی 
هنری ســازمان بسیج مستضعفین از جمله کمک هزینه سفر 
به کربای معلی، مشــهد مقدس و زیارت مزار شــهدای حاج 

قاسم اهدا می شود.
وی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه تهدید جنگ تحمیلی 
را به فرصتی طایی برای توانمندســازی میهن تبدیل کردیم، 
گفت: از دشمن انتظاری غیر از دشمنی نیست و جبهه حق و 
باطل همیشه وجود دارد اما تا زمانی که گوش به فرمان رهبر 

معظم انقاب باشیم پیروزی و نصرت برای ما است.
مرزبــان ادامه داد: بایــد برای ترویج فرهنــگ دفاع مقدس، 
ابتکارات و ابداعات مناســبت تر را به کار ببریم و نیاز است که 
در شــرایط فعلی، با زبان روز از انقاب اسامی و از آرمان های 
شهیدان دفاع کنیم و اگر دچار بی دقتی شویم، حاصل کار ما 

جز خسران چیز دیگری نخواهد بود.

خبر

احیای کارخانه قند ممسنی از مصوبات دور اول سفر 
رییس جمهور به فارس در دســتورکار مسئولان این 
اســتان قرار گرفته و متولیــان اقتصادی راهکارهای 
آماده ســازی و جذب نیرو جهت تولیــد و راه اندازی 

مجدد، این واحد صنعتی را اتخاذ کرده اند.
کارخانه قند ممســنی شهرســتان رســتم از جمله 
واحدهای تولیدی اســت که احیای آن در سفر اول 
رییس جمهور به فارس در مهرماه ۱۴۰۰ در دستور 

کار قرار گرفت.
بهره برداری از کارخانه در سال ۱۳۴۴

این در حالیســت که از زمان تعطیلی کارخانه که در 
ســال ۱۳۴۴ با ظرفیت تولید روزانه حدود ۳۰۰ تن 
شکر به بهره برداری رسید بیش از ۹ سال می گذرد، 
کارخانه ای که در سال ۱۳۷۹ با افزایش سالانه ۳۵۰ 
کارگــر در یک فصل کاری و با هدف اشــتغالزایی و 
افزایش تولید از طریق ســازمان صنایع ملی ایران به 

بخش خصوصی واگذار شد.
این کارخانه در طی دوران فعالیت خود با مشکاتی 
مانند کمبود و گرانی مواد اولیه، نبود نقدینگی، عدم 
امکان تامین به موقع نیازمندی های کارخانه، سنگینی 
هزینه ها و مطالبات کارکنان مواجه بود و رفته رفته از 

میزان تولید آن کاسته شد.
کارخانه قند ممســنی در مقطعی یکــی از بهترین 
واحدهای تولید شکر در استان فارس بود و ۲۵۰ نفر 
به طور مستقیم و افزون بر یک هزار نفر به شکل غیر 
مستقیم از قبل این کارخانه مشغول به کار بودند اما 
شدت گرفتن مشــکات مالی طی سال های گذشته 
سبب شد تا روز به روز از تعداد کارگران این کارخانه 
کاســته شده و در نهایت در آبانماه سال ۱۳۹۳ چرخ 

تولید کارخانه به طور کامل متوقف شود.
سفر رییس جمهور به فارس نویدبخش احیای 

کارخانه
سفر نخست رئیس جمهور به استان فارس در مهرماه 
۱۴۰۰ نویدبخش بازگشــت دو بــاره این کارخانه به 
چرخه تولید بود، بازگشــتی که بیش از هر کس کام 
کارگران این کارخانه و مردم شهرســتان را شیرین 

می کرد.
در جریان آن سفر سید صولت مرتضوی معاون وقت 
اجرایی رییس جمهور در شهرســتان رســتم حضور 
یافــت و ضمن بازدید از کارخانه تعطیل شــده قند 
ممســنی بر پیگیری جدی  برای حل مشکات این 

کارخانه به عنوان یک اولویت  مهم تاکید کرد.
تاش ها بــرای احیای این کارخانــه همچنان ادامه 
داشــت تا در ســفر اخیر اســتاندار فارس و مدیران 

اجرایی استان به شهرستان رستم و نورآباد ممسنی 
در خردادماه ســال ۱۴۰۲ موضــوع احیای کارخانه 
قند ممســنی دوباره مورد بررسی ویژه قرار گرفت و 
اســتاندار فارس از این کارخانه بازدید و در جلسه ای 
با حضور مسئولان محلی و استانی مقرر شد که ۲ماه 
فرصت برای احیای این واحد صنعتی به سرمایه گذار 
داده شــود تا در این مدت بتوانــد روند احیای این 

کارخانه را پیگیری کند.
مستقر شدن هیات حمایت از صنایع در کارخانه

روز یکشــنبه ۱۱ تیرماه امسال هم جلسه ای با هدف 
تصمیم گیری نهایی هیات حمایت از صنایع کشــور 
درباره قندممســنی برگزار شــد و ریاست هیات از 

حضور قریب الوقوع این هیات در کارخانه خبر داد.
معاون رفع موانع تولید دفتر سرمایه گذاری و اشتغال 
اســتانداری فارس درباره آخرین اقدامات انجام شده 
در این زمینــه گفت: مدیران اجرایی روز دوشــنبه 
۹مــرداد ۱۴۰۲ با حضور اعضای هیــات حمایت از 

صنایع معارفه شدند.
احیــای واحدهای تولیدی راکــد، مهمترین 

سیاست دولت
همچنین در جریان بازدید معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری فارس از کارخانه اعام شد: یکی 
از مهمترین سیاســت ها و راهبردهای دولت مردمی 
ســیزدهم فعال کردن دوباره کارخانــه های راکد و 
بازگرداندن مجدد آنها به چرخه تولید است؛ بر همین 
اســاس، احیای این کارخانه در دستور کار مدیریت 

ارشد استان قرار گرفته است.
اسماعیل قزل سفلی مهمترین مساله در مسیر احیای 

این کارخانه را مطالبات کارگران آن دانست و گفت: 
این مطالبات از ۱۰ ســال گذشته تاکنون باقیمانده 
است و ما به دنبال این هستیم که با پرداخت بخشی 
از مطالبات کارگران و حضور مجدد آنها در محل کار، 
زمینه برای فعال شــدن فاز نخست این کارخانه که 

تولید شکر خام است فراهم شود.
اشتغال ۱۵۰ نفر با فعال شدن فاز نخست کارخانه

فرماندار شهرســتان رســتم نیز که معتقد اســت با 
راه انــدازی و فعال شــدن فاز نخســت کارخانه قند 
ممسنی، برای حدود ۱۵۰ نفر به طور مستقیم فرصت 

شغلی ایجاد خواهد شد در
عبدالکریم کرمی همچنیــن افزود: در کنار پیگیری 
مطالبات کارگران، یکی از موارد دیگری که در دست 
پیگیری است بحت تامین ماده اولیه شکر خام است 
که با تامین آن می توان امیدوار بود که طی یکی دو 
هفته آتی فاز نخســت این کارخانه که تصفیه شکر 

خام است به بهره برداری برسد.
بررسی روند آماده سازی و جذب نیرو

اخیرا هم مدیرکل صنعت، معدن و تجارت فارس به 
همراه فرمانداری شهرستان رستم و هیئت حمایت از 
صنایع مستقر در کارخانه قند ممسنی از این کارخانه 
بازدید کردند و طی جلســه ای ضمن بررســی روند 
آماده سازی و مسایل فنی و جذب نیرو جهت تولید و 
احیاء و راه اندازی مجدد کارخانه در خصوص مسائل 
و مشکات این واحد تولیدی، صنعتی راهکار اجرایی 

ارائه دادند.
مدیــرکل صنعت، معدن و تجارت اســتان فارس در 
این جلسه با تأکید براینکه فارس در تعداد واحدهای 

صنعتــی رتبه پنجم را در کشــور دارد گفت: حضور 
در واحدهای تولیدی و صنعتی و تشکیل جلسات در 
شهرستان ها با هدف رفع موانع تولید جدی تر دنبال 

می شود.
حمیدرضــا ایزدی ادامه داد: به منظور تحقق شــعار 
سال مبنی بر »مهار تورم و رشد تولید« افزایش تولید 
با کیفیت، تنوع کالا در بازارداخلی و خارجی، افزایش 
صــادرات و موضوع احیای واحدهــای راکد، موضوع 
تکمیل ظرفیت تولیــد واحدهای صنعتی در اولویت 

برنامه وزارت صمت و اداره کل صمت فارس است.
وی اضافه کرد: روی این موضوع تمرکز ویژه ای است 
تا با فراهم کردن بســترهای لازم در حوزه صادرات، 
اشتغال پایدار و سرمایه گذاری و جذب سرمایه گذار به 
ارتقای ظرفیت های تولیدی کشور و استان کمک شود.

لزوم برطرف شدن موانع برای سرمایه گذاری
مدیــرکل صمت یــادآور شــد: ضــرورت دارد در 
شهرستان های استان ابتدا موانع برای سرمایه گذاری 
برطرف شــود؛ این در حالیســت که سرمایه گذاری 
در تمامی بخش های اقتصادی اســتان به توســعه و 
بسترســازی نیاز دارد؛ این مهم براساس موقعیت و 
شرایط اجتماعی و جغرافیایی در تمامی شهرستان ها 

انجام شده است.
وی درخصوص پتانســیل و ظرفیت توسعه صنعتی 
و صنایــع معدنی فیروزآباد گفــت: با توجه به وجود 
معادن ســنگ آهک وسنگ نمک، ایجاد و راه اندازی 
صنایع معدنی در این منطقــه ، افزون بر محرومیت 
زدایی، ایجاد اشــتغال پایدار و تأمین نیاز داخلی، در 

بخش صادرات برای کشور ارزآوری به دنبال دارد.
رفع موانع پیش روی بنگاه های اقتصادی بهترین 

راه حمایت از تولید و سرمایه گذاری
مدیرکل صمــت فارس بــا بیان اینکه رفــع موانع 
پیش روی بنگاه های اقتصادی بهترین راه حمایت از 
تولید و سرمایه گذاری است افزود:جذب سرمایه گذار 
مهمترین عامل در توسعه و رونق صنعت و تولید در 
اســتان اســت که اداره صمت و فعالان اقتصادی در 
ایجاد و بســتر ســازی فعالیت های اقتصادی تعامل، 
مساعدت، هم افزایی، همراهی همکاری لازم را دارند.

احیای کارخانه قند ممسنی، از مطالبات مردم منطقه 
و استان فارس اســت که گفته می شود با راه اندازی 
مجدد این کارخانه حداقل ۳۰۰ نفر بصورت مستقیم 
مشغول به کار خواهند شد، کارگران این کارخانه حالا 
در انتظــار حمایت جدی و تســریع روند احیای این 
واحد تولیدی هستند تا با احیای این کارخانه بتوانند 

فعالیت خود را از سر بگیرند.

تلاش ها برای احیای کارخانه قند ممسنی 

وزارت امــور اقتصادی و دارایی در گزارشــی اعام کرد: رشــد 
درآمدهای مالیاتی طی دوره اســتقرار دولت ســیزدهم همواره 
بیش از ۵۰ درصد بوده که این امر در ســنوات گذشــته سابقه 
نداشــته؛ همچنین تعــداد مودیان مالیاتی ۸۳.۵ درصد رشــد 
داشــته که در طول تاریخ فعالیت سازمان مالیاتی بی سابقه بوده 

است.
بــه گزارش ایرنــا از وزارت اقتصاد، از مهم ترین دســتاوردهای 
دولت ســیزدهم در حوزه مالیاتی، تدویــن لایحه اصاح قانون 
مالیات های مســتقیم بــا هدف کاهش بار مالــی تولید، ارتقای 
عدالــت مالیاتی و بهبود توزیع درآمــد ازطریق وضع مالیات بر 
جمع درآمد، حرکت از سمت نظام مالیاتی ممیزمحور به سمت 
نظام مالیاتی هوشــمند داده محور، کارآمدســازی مشــوق های 
مالیاتــی و همچنیــن ایجاد ارتباط میان نظــام مالیاتی و نظام 

حمایتی است.
عاوه براین، تصویب مالیات برعایدی ســرمایه به عنوان یکی از 
مهم ترین ابزارهای مالیاتی در راســتای مقابلــه با فعالیت های 
ســوداگرانه مخرب در بازار دارایی ها به ویژه بــازار دارایی هایی 
شامل اماک )زمین و ساختمان(، خودرو، طا و ارز با مشارکت 
وزارت متبــوع از دیگر دســتاردهای دولت ســیزدهم در حوزه 

مالیاتی است.
افزایش کارآمدی نظام مالیاتی در مقابله با فعالیت های سوداگرانه 
مخرب در بازار دارایی ها، بهبود بازتوزیع ثروت، ارتقای شــفافیت 
مبــادلات اقتصادی و حمایت از ســرمایه گذاری در فعالیت های 

مولد ازمهم ترین نتایج مورد انتظار وضع این نوع مالیات اســت.
همچنین اجــرای بخش قابــل توجهی از ســازوکارهای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان )راه اندازی سامانه مؤدیان 
و اتصال پایانه های فروشگاهی به پرونده های مالیاتی( یکی دیگر 
از دستاوردهای وزارت متبوع در دولت سیزدهم در حوزه مالیاتی 
می باشد که این امر نقش به سزایی در ایجاد شفافیت در مبادلات 
اقتصادی و به تبع آن کاهش زمینه های فرارمالیاتی داشته است.
مجمــوع این اقدامات و به ویژه ایجاد ارتباط میان تراکنش بانکی 
و فعالیت اقتصادی اشخاص موجب شد تا تعداد اشخاص حقیقی 
دارای اظهارنامه مالیات عملکــرد از حدود ۲.۶ میلیون فقره در 
ســال ۱۴۰۰ بــه ۵.۳ میلیون در ســال ۱۴۰۲ افزایش و درآمد 
ابــرازی آنها از حدود ۳ هزار میلیــارد تومان به ۳۱ هزار میلیارد 

تومان )۱۰ برابر( افزایش یابد.
این اقدامات به همراه ســایر اقدامات از جمله تاش دولت برای 
شناسایی فراریان مالیاتی همچون تفکیک حساب های تجاری از 
حساب های غیرتجاری و حرکت سازمان به سمت داده محوری و 
الکترونیکی کردن فرایندهای شناســایی و وصول مالیات، منجر 
به رشــد ۵۳ درصدی درآمدهای مالیاتی در ۵ ماهه سال جاری 
در مقایســه با دوره مشابه سال گذشــته و در عین حال افزایش 
۴ واحــد درصد در تأمین مالی دولت از طریق مالیات ها )افزایش 
سهم تأمین مالی دولت از محل درآمدهای مالیاتی از ۴۸ درصد 
در ۵ ماهه ســال ۱۴۰۱ به ۵۲ درصد در ۵ ماهه ســال ۱۴۰۲( 

شده است.
رشد درآمدهای مالیاتی طی دوره استقرار دولت سیزدهم همواره 
بیش از ۵۰ درصد بوده است که این امر در سنوات گذشته سابقه 

نداشته است.
دولت ســیزدهم اتکای بودجه بــه درآمدهای پایــدار از جمله 
مالیاتی به جای اســتقراض را به شــدت افزایش داده است. در 
هشت سال دولت گذشته ســهم درآمدهای مالیاتی محقق شده 

از کل منابع عمومی بودجه دولت بین ۳۰ تا ۳۹ در نوســان بود 
که در دولت سیزدهم افزایش یافته است.

افزایش وابستگی بودجه دولت ســیزدهم به درآمدهای مالیاتی 
نسبت به عملکرد دولت قبل، به این علت است که دولت گذشته 
به جای تاش برای مقابله با فرارهای مالیاتی، به شیوه خطرناک 
استقراض از بانک مرکزی، بانکها و مردم یعنی با فروش بی رویه 

اوراق بدهی روی آورد.
فروش اوراق مالی ســهم بالایــی در تأمیــن درآمدهای دولت 
گذشته داشت؛ حال آن که سررسید اوراق فروش رفته در دولت 
دوازدهم به دوره دولت ســیزدهم رسیده است. در سال ۱۳۹۲ 
ســهم فروش اوراق بدهی برای تأمیــن مالی دولت، صفر بود اما 
در دولت های یازدهم و دوازدهم استفاده از این ابزار مالی دچار 
افراط شــد، به طوری که در سال ۱۳۹۹ یک سوم منابع بودجه 

ای دولت از طریق فروش اوراق تأمین شد.
درواقــع در دولت دوازدهم با کاهــش درآمدهای نفتی، به جای 
اتکا به درآمدهای پایداری همچــون درآمدهای مالیاتی، فروش 
اوراق بدهی جایگزین آن شــد. نتیجه آن سیاســت، این شد که 
دولت ســیزدهم باید در ماه ۱۰ تا ۱۵ هزار میلیارد تومان اوراق 
سررســید شده را بازپرداخت کند که مجموع برای ۴ سال دولت 
ســیزدهم بیش از ۵۰۰ هزار میلیارد تومان محاسبه شده است، 
اما در ســال ۱۴۰۰ با روی کار آمدن دولت ســیزدهم و تاش 
بــرای دور زدن تحریم های نفتی و نقد کــردن مطالبات ارزی 
کشــور، مجدداً وصولی درآمدهای نفتی بالا رفت. از سوی دیگر، 
دولــت اتکا به فروش اوراق را هم به شــدت کاهــش داد. البته 
تمام اوراق فروخته شــده در دولت ســیزدهم صرف بازپرداخت 
اوراق سررسیدشده گذشته )بدهی دولت قبل( می شود و خالص 

درآمدی برای دولت سیزدهم ندارد.
تعــداد اظهارنامه های اشــخاص حقیقی در ســال۱۴۰۰ با ۳.۵ 
درصد رشــد نســبت به ســال ۱۳۹۹ به بیش از یــک میلیون 
دویســت هزار رسید. مالیات پرداخت شــده بر اساس اظهارنامه 
های اشــخاص حقیقی در سال ۱۴۰۰ نســبت به سال۱۳۹۹ با 

۱۰۰ درصد رشد به رقم ۲۹۴۸ میلیارد تومان رسید.
عامل موفقیت دولت ســیزدهم در افزایــش درآمدهای مالیاتی، 
تمرکــز بر خلأهای اخذ مالیات و به دام انداختن فراریان مالیاتی 

بوده اســت. با اقداماتی که دولت ســیزدهم انجام داده، فراریان 
مالیاتی به تور افتادند. مثا دولت ۲ هزار و ۵۰۰ بدهکار مالیاتی 
را ممنــوع الخروج کرد که آنها اقدام بــه واریز یک هزار و ۲۰۰ 

میلیارد تومان مالیات کردند.
ثبــت رکورد بی نظیر در شناســایی مؤدیــان مالیاتی در دولت 
ســیزدهم در حالی که در ۱۱ ساله منتهی به سال ۱۴۰۰ ، تنها 
۳۶۳ هزار نفر به تعداد مودیان مالیاتی افزوده شــده، در دو سال 
اول دولت سیزدهم، تعداد مودیان با رشد ۲ میلیون و ۹۱۵ هزار 

نفری به ۵ میلیون و ۳۵۰ هزار نفر رسیده است.
با اقداماتی که از ابتدای دولت سیزدهم برای اجرای قانون پایانه 
های فروشــگاهی و همچنین شناســایی مودیان جدید مالیاتی 
انجام شــد، موجب رشــد قابل توجه تعداد مودیان مالیاتی شد. 
برای مشــخص تر شدن نتایج اقدامات انجام گرفته در این حوزه 
بهتر اســت با عدد و رقم صحبت کنیم. از ســال ۱۳۸۹ تا سال 
۱۴۰۰ تعــداد مودیان مالیاتی از ۲ میلیون و ۵۵۲ هزار نفر به ۲ 

میلیون و۹۱۵ هزار نفر رسید.
یعنی در مدت ۱۱ ســال تعداد مودیان مالیاتی اعم از کســانی 
کــه اظهارنامه مالیاتی ارایه کرده و کســانی کــه از ماده ۱۰۰ 
اســتفاده کرده اند، معــادل۳۶۳ هزار نفر افزایــش یافته اما در 
ســال ۱۴۰۱ تعداد مودیان مالیاتــی با ۵۲.۴ درصد )معادل یک 
میلیــون و ۵۳۰ هزار نفر( افزایش بــه ۴میلیون و ۴۴۵ هزار نفر 
رســید. همچنین در ســال۱۴۰۲ تعداد مودیان مالیاتی با ۲۰.۳ 

درصد رشد به۵ میلیون و ۳۵۰ هزار نفر رسیده است.
به ایــن ترتیب در دو ســال اول دولت ســیزدهم تعدادمودیان 
مالیاتی ۸۳.۵ درصد رشــد داشــته و این میــزان افزایش چتر 
مالیاتی در طول تاریخ فعالیت این سازمان امور مالیاتی بی سابقه 
اســت. علت این جهش قابل توجه در شناسایی مودیان مالیاتی، 
حرکت ســازمان مالیاتی به ســمت داده محوری و الکترونیکی 
کردن فرایند شناســایی و وصول مالیات اســت. اقداماتی مانند 
اتصــال کارت خوان ها به حســاب و پرونده افراد، شناســایی و 
تفکیک حســاب های تجاری از حسابهای غیرتجاری و همچنین 
راه اندازی سامانه جامع مودیان و ملزم کردن مودیان به عضویت 

در این سامانه در یک فرایند تدریجی است.
عاوه بر این، کیفیت اخذ مالیات در سازمان در حال ارتقاء است 
و امیدواریم امســال همه تکلیف بودجه برای وصول درآمدهای 

مالیاتی را محقق کنیم.
نکته بســیار مهم در این میان تاش دولــت برای تحقق عدالت 
مالیاتی اســت به طــوری که برای جلوگیــری از افزایش هزینه 
کســبه خرد، دولت مالیات نیمی از مودیان مالیاتی را صفر و نرخ 
مالیــات ۹۰ درصد اصناف را کمتــر از ۱۰ میلیون تومان تعیین 

کرد.
قطعا با توســعه هر چه بیشــتر ســامانه های الکترونیکی مانند 
ســامانه جامع مودیان، به ســمت داده محوری و عدالت مالیاتی 
حرکت می کنیم. در صورتی که همه مودیان عضو سامانه جامع 
مودیان شــوند و در این ســامانه فاکتور الکترونیک صادر کنند، 
تــا حدود زیادی عدالت در پرداخت مالیات محقق خواهد شــد؛ 
چراکه ثبت همــه معامات میزان مالیات قابل پرداخت برای هر 
مودی را مشــخص می کند و این مهــم مانع از اجحاف در حق 

مردم و مودیان می شود.
در دو ســال اول دولت ســیزدهم تعداد مودیــان مالیاتی ۸۳.۵ 
درصد رشد داشــته که این میزان افزایش چتر مالیاتی در طول 

تاریخ فعالیت سازمان امور مالیاتی بی سابقه است.

وزارت اقتصاد اعلام کرد؛
رشد ۸۳.۵ درصدی تعداد مودیان مالیاتی در دولت سیزدهم
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رییس اتاق بازرگانــی ایران از احتمال تصویب اف ای تی اف 
خبر داد.

زهرا علی اکبری -رییس اتاق بازرگانی ایران گفت: در سال 
میادی گذشــته حجم تولید ناخالص داخلی ایران حدود 
چهل درصد تولید ناخالص داخلی عربســتان و ترکیه بوده 
که این امر اهمیت نکات اقتصادی به سیاســت ها را نشــان 

می دهد.
حسین ســاح ورزی که در اجاس هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانی سراسر کشور در مشهد سخن می گفت، اضافه کرد: 
ما در ســال ۲۰۲۲ حدود ۳۸۹ میلیارد دلار تولید ناخالص 
داخلی داشــتیم در حالی که این ارقام برای عربســتان و 

ترکیه به به ۱۱۰۰ و ۹۰۶ میلیارد دلار می رســد .
وی گفت:همه ی بررسی ها نشــان می دهد راه نجات ایران 
افزایش تولید رقابت پذیر اســت اما می بینید که این هدف 

در سیاست ها گم شده است.
وی با اشــاره به اینکه اهمیت کسری بودجه دولت از سوی 
اعضای اتاق درک می شــود ، گفت: برای تحقق این هدف 
دولت لازم اســت به اجرای سیاســت تنش زدایی سرعت 
بخشیده و با افزایش درآمدهای نفتی، عایدات را در بخش 

پذیر سرمایه گذاری کند. رقابت  تولید 
خبر مهم درباره اف ای تی اف

رییــس اتــاق بازرگانی ایــران گفت: ما اخبار غیررســمی 
دربــاره پذیرفته شــدن اف ای تی اف شــنیده ایم ، همزمان 
امکان مذاکرات جدی تــر در اقتصاد وجود دارد اما باز هم 
سیاستگذاران ســعی می کنند محدودیت های واقعی بر سر 
راه فعالیت هــای اقتصــادی ایجاد کنند که نســبت به آن 

می دهم. هشدار 
بازارساز نهادهای  به  حمله 

وی با اشــاره به اینکه در روزهای اخیر به اسم کنترل تورم 
شــامل حمله به نهادهای بازارساز هســتیم، گفت: تعطیلی 

بپرس کالا و بورس و خــروج کالاها از بورس کالا متضمن 
کاهش تورم نیســت.تورم در شــرایطی کنترل می شود که 

ماشین تولید تورم خاموش شود.
ساح ورزی اضافه کرد: در حقیقت با حذف ساختار بورس 
شاهد بازگشت نظام قیمت دســتوری هستیم که در میان 

مدت انگیزه تولید را از میان می برد.

وی بــه تدوین چراغ خاموش بودجه ۱۴۰۳ اشــاره کرد و 
گفت: در تدوین بودجه ســال آینده هیــچ نظری از بخش 

خصوصی اخذ نشده است.
رییس اتاق بازرگانــی ایران تاکیدکرد: در نهایت بگویم اگر 
تحریم های ظالمانه به فروپاشــی اقتصاد ایران منجر نشد؛ 

این دســت اقدامات اقتصاد را زمین گیر خواهد کرد.

خبر مهم رییس اتاق ایران ؛

کارت بازرگانی حذف نمی شود
سایپا ۱۲ هزار خودروی سواری را به 

مشتریان تحویل نداد
بر اســاس گزارش رســمی که شرکت ســایپا به بورس 
ارائه داده، این شــرکت در ۵ ماه نخست امسال ۱۲ هزار 
خودروی تولیدی خود را به مشتریان عرضه نکرده است.

طبــق آماری کــه ســایپا ارائــه داده، مجمــوع تولید 
ســواری های این شرکت )شــاهین، تیبا، کوئیک، ساینا( 
در ۵ ماه نخســت امســال ۱۲۷ هزار دســتگاه بوده اما 
این شــرکت فقط ۱۱۵ هزار دستگاه را به فروش رسانده 

است.
این در حالی اســت که مشتریان این شــرکت از تاخیر 
در تحویــل خودروهای پیش فروش شــده گایه دارند و 
مشــخص نیست چرا سایپا محصولات تولیدی خود را به 

نداده است. مشتریان تحویل 
ابهام دیگر در عملکرد ســایپا این است که در مردادماه 
این شــرکت ۲۵۶۹ دستگاه شــاهین تولید کرده بود اما 
فقط ۶۸۷ دســتگاه را به مشــتریان تحویل داد. آیا این 
اقدام سایپا تاییدکننده شایعاتی نیست که گفته می شود 
این شــرکت به دنبال اخذ مجوز جدید از شورای رقابت 

افزایش قیمت برخی محصولاتش است؟ برای 
این در حالی اســت که بــا راه اندازی ســامانه یکپارچه 
فروش در ســال جــاری توســط وزارت صمت، عطش 
بــازار برای خریــد خودرو تا حدی کاهش یافته اســت؛ 
اما مکمل این طرح برای آرام شــدن کامل بازار، عرضه 
منظم خودروسازان است. هرگونه تاخیر خودروسازان در 
به مشتریان، سبب  تحویل محصولات پیش فروش شــده 
تحریک بازار شــده یا حداقل اینکه روند نزولی قیمت ها 

در بازار آزاد را متوقف می کند.
بنابرایــن اگر هــدف ســایپا از عدم تحویــل ۱۲ هزار 
خودروی تولیدی به مشــتریان، کســب مجــوز افزایش 
قیمت از شــورای رقابت نباشد، لاجرم این گزینه تقویت 
می شــود که این شــرکت به دنبال تنظیم بــازار به نفع 

خویش است.
البته دلیل سومی هم در این میان می تواند مطرح شود و 
آن این است که برخی از محصولات تولیدی سایپا دچار 
نقص قطعه هســتند و به اصطاح هنوز تجاری نشده اند، 
اما ســایپا آنها را جزو آمار تولید قطعی محسوب می کند 
که در ایــن باره ضروری اســت این شــرکت اطاعات 

درســت و دقیق به اطاع بورس و سهامداران برساند.

نماینده زابل و زهک در مجلس:

فعال شدن معادن و بازارچه های مرزی 
به پیشرفت سیستان و بلوچستان کمک 

می کند
نماینده، زابل و زهک در مجلس با اشــاره آنچه که امروز 
می تواند پیشرفت استان را در بخش های صنعتی، معدنی 
و تجاری به همراه داشــته باشد، گفت: فعال شدن معادن 
و تکمیــل زنجیره های فرآوری، فعال شــدن بازارچه های 
مرزی در پهنه اســتان )چه در همســایگی افغانستان و 
چه پاکســتان( و توجه ویژه به صنایع دستی به پیشرفت 

استان کمک می کند.
بــه گزارش ایرنا از وزارت صمت، »محمد ســرگزی« در 
حاشــیه نشســت وزیر صمت با مجمع نمایندگان استان 
سیســتان و بلوچســتان اظهار داشــت: همانطور که در 
بیانات رهبر معظم انقاب آمده اســت یک عقب ماندگی 
تاریخی در رســیدگی به موضوعات اســتان در گذشته 

افتاد. اتفاق 
وی گفت: آنچه که به عنــوان مصوبات معظم له و نظرات 
ایشان برای توسعه سیستان و بلوچستان پیش بینی شده 
بود، اتفاق نیفتاده اســت. این درحالی است که اگر این 
طرح ها اجرایی می شد، راهگشــایی برای بهبود وضعیت 
معیشتی، اقتصادی و فرهنگی بخش های مختلفی استان 

بود.
ایــن نماینده مجلس اضافه کرد: آنچه که مانع اســتفاده 
از ظرفیت های بالقوه اســتان شــده، عــدم برنامه ریزی 
متولیان امــر در مجموعه وزارتخانه هــای مختلف بوده 
اســت و امروز این نشســت و توجه ویژه وزیر صمت به 

استان را به فال نیک می گیریم.
وی ابراز امیدواری کرد با عزمی که در مجموعه وزارتخانه 
وجود دارد و عملیاتی شــدن ۶ مصوبه از مصوبات ســفر 
رهبــر معظم انقاب که به این وزارتخانه مربوط اســت، 

بخشــی از دغدغه های مردم این استان کاهش یابد.
سرگزی با تاکید بر اینکه امید است با عزم جدی وزارت 
صمــت و مجموعه دســتگاه های اســتانی و نمایندگان 
اســتان در کنار دولت بخش عمده ای از مشکات مردم 
رفع شود، اظهار داشت: در حوزه معدن باید به این نکته 
توجه شود که فعال شــدن مجموعه معدنی نیازمند عزم 
فرابخشــی با همراهی وزارت نیــرو در تامین برق مورد 

نیاز صنایع استان است.
نماینــده زابل و زهک در مجلس ادامــه داد: با توجه به 
اینکه در حوزه صنعت در طول ۴۴ ســال پس از انقاب 
آنچنان کــه باید توجهی به تولیــد و تامین برق صنایع 
استان نشــده، باید این نگاه که معادن از ظرفیت بالقوه  

استان است، سرمایه گذاری لازم انجام شود.
وی تاکید کرد: اگر زیرســاخت های صنعتی از جمله آب، 
بــرق و گاز تامین نشــود، نمی تــوان برنامه های تحولی 

رهبر معظم انقاب را اجرایی کرد.
وی بــا تقدیــر از وزارت صمــت بــه عنوان نخســتین 
وزارتخانه پیشــرو در پیگیری منویات معظم له در دیدار 
مردم سیستان وبلوچســتان، گفت: وزیر صمت با توجه به 
مدت محدودی که در وزارتخانه حضور دارند، توانســته 
با نگاه ویــژه و اراده قوی در بخش های مختلف اقدامات 
چشــمگیری را انجام دهد و در ایــن خصوص نیز پیگیر 
اجــرای پروژه های مهــم از جمله انتقــال آب از دریای 

عمان بوده است.
ســرگزی با تاکید بر اینکه توجه ویژه به صنایع دســتی 
استان بخشی از توســعه و تغییر در معیشت و اقتصاد و 
اشتغال مردم در اســتان را محقق می کند، درباره توجه 
ویژه وزیر صمت بــه خودروهای برقــی، گفت: با توجه 
بــه اینکه امروز مســاله جدی در حــوزه انرژی، مصرف 
ســوخت های غیر فسیلی اســت، حرکت به سمت برقی 
شــدن ناوگان، فرصت های خوبــی در بحث صرفه جویی 

سوخت ایجاد خواهد کرد.

اخبار

به گفته نماینده مجلس، آن چــه مجلس تصمیم گرفته باید 
اجرا شود هیچ کس به جای مجلس نباید تصمیم بگیرد طبق 

قانون باید از هنرمندان و بازیگران مالیات اخذ شــود.
معافیت مالیاتــی هنرمندان به ویژه بازیگــران موضوعی که 
چندین سال است مورد بحث و مناقشه قرار می گیرد. هرچند 
دولت دوازدهم همانند دولت های گذشــته به دنبال معافیت 
کامــل هنرمندان بود، در نهایت نمایندگان مجلس شــورای 
اسامی معافیت کامل هنرمندان از مالیات را از لایحه بودجه 

۱۴۰۲ حذف کردند.
اما در روز های گذشته برخی هنرمندان از جمله اعضای خانه 
سینما شــکایت خود از حذف معافیت مالیاتی را در جلساتی 
با مسئولان سازمان ســینمایی وزارت ارشاد اعام کردند. در 
ادامه محمد خزاعی رئیس ســازمان ســینمایی بیان کرد کار 
در حــوزه هنر مداوم نبوده و به شــکل فصلی اســت و بیکار 
مفرط در آن به چشــم می خورد تاکید کرد ضروری است در 
زمان تصمیم گیــری برای اخذ مالیات به این مســائل توجه 

شود.
همچنین در شــورای عالی ســینما به ریاســت محمد مخبر 
معاون اول رئیس جمهور مقرر شد که وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســامی در زمینه اصاح نحــوه اخذ مالیــات از هنرمندان 

کند. تهیه  را  پیشنهاداتی 
از طرفی محمد ســبحانیان رئیس سازمان امور مالیاتی کشور 

تقریبــا آب پاکی را بر روی دســت هنرمندان ریخت و گفت 
معافیت های مالیاتی هنرمندان در اختیار قانون گذار اســت.

در همین راستا خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان از سخنگوی 
ســازمان امور مالیاتی وضعیت اجرای قانون مالیات ستانی از 
هنرمنــدان و اینفلئونســر های فضای مجازی را پیگیر شــد. 
موحــد بک نظر در این خصــوص گفت: دریافــت مالیات از 

هنرمندان مشــمول، از مهمترین برنامه ها و اقدامات سازمان 
مالیاتی است.   امور 

او افزود: تا ســال ۱۴۰۰ تقریبا بیــش از ۱۵۶۰ فقره پرونده 
برای هنرمندان تشــکیل شــد که در حال بررســی است و 
در مجمــوع ۸۳ میلیارد تومان برگه تشــخیص مالیاتی برای 
آن ها صادر شــده اســت. به طور مثال برای یکی از مجریان 
و بازیگران صداوســیما حدود هفتصد میلیون تومان مالیات 
تعیین و پرداخت شــد. برخی نیز اعتراض داشــتند و هنوز 
توافقــی برای آن ها صورت نگرفته اســت. بیش از دویســت 
فقــره پرونده با مجموع مبلغ هفتاد میلیارد تومان مشــمول 
مالیات شده اند و در مراجع قانونی برای آن هایی که اعتراض 

گرفته می شود.   تصمیم  کردند 
او افــزود: برخــی از هنرمنــدان از شــرایط درآمدی خوبی 
برخوردار هســتند و صحبت معاون اول رئیس جمهور برای 

اجرا باید به قانون تبدیل شود.
در خصوص پیگیری هنرمندان برای بازگشــت معافیت های 
مالیاتی، حاجی دلیگانی نماینده مجلس به خبرنگار باشــگاه 
خبرنگاران جوان گفت: آن چه در مجلس تصمیم گرفته باید 
اجرا شــود. هیچ کس به جای مجلــس نباید تصمیم بگیرد و 

هــر تصمیمی بر خاف قانون قابلیت پیگرد دارد.
وی افزود: هیچ گونه جلسه ای در اصل موضوع اثرگذار نیست 
و طبق قانون باید از هنرمندان و بازیگران مالیات اخذ شــود.

حاجی دلیگانی:
دولت باید قانون مالیات هنرمندان و بازیگران را اجرایی کند

معــاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمــرک ایران اعام کرد: تجارت 
خارجی کشــور در نیمه اول ســال جاری با ۴.۸۴ درصد رشد به 

حدود ۵۴.۶ میلیارد دلار رسید.
بــه گزارش ایلنا، محمد رضوانی فر بــا اعام این خبر گفت: میزان 
وزنی تجارت خارجی کشــور در این مدت ۸۵ میلیون و ۳۰۰ هزار 
تن بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۳.۷۸ درصد افزایش 

نشان می دهد.
رضوانی فر با اشــاره به میزان صادرات قطعــی کالاهای غیر نفتی 
کشــور به اســتثنای نفت خام، نفت کوره، نفت ســفید و تجارت 
چمدانی اظهار داشــت: در مدت یاد شــده بیــش از ۶۷ میلیون و 
۷۰۰ هزار تن انواع کالاهای غیر نفتی به ارزش ۲۴ میلیارد و ۱۴۴ 
میلیون دلار صادر شــد که در مقایســه با مدت مشابه سال قبل از 
نظر وزن ۲۹ درصــد افزایش و از لحاظ ارزش ۲.۶۲ درصد کاهش 

داشته است.
به گفته وی میزان واردات کشــور در نیمســال اول سال جاری به 

۱۷ میلیــون و ۶۰۰ هزار تن و به ارزش ۳۰ میلیارد و ۴۴۳ میلیون 
دلار رســید که از افزایش ۶.۸۹ درصدی در وزن و ۱۱.۶۲ درصدی 

در ارزش نسبت به مدت مشابه سال قبل برخوردار بوده است.
رضوانی فر با اشــاره به اینکه در ۶ ماهه نخست سال جاری ۳ قلم 
عمده کالاهای صادراتی شامل گاز طبیعی مایع شده با ۲ میلیارد و 
۲۰۰ میلیون دلار، پروپان مایع شده با یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
دلار و بوتان مایع شــده با یک میلیــارد و ۲۰۰ میلیون دلار بوده 
اســت، افزود: متوســط ارزش هر تن کالای صادراتی در این مدت 
از ۴۷۳ دلار به ۳۵۶ دلار رســیده است که نشانگر کاهش ۲۴.۵۶ 

درصدی است.
وی ادامــه داد: ۳ قلم عمده کالاهای وارداتی در این مدت به ذرت 
دامی با یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار، گوشــی های تلفن همراه 
با یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار و دانه ســویا با یک میلیارد دلار 

اختصاص داشت.
وی افزود: متوسط ارزش گمرکی هر تن کالای وارداتی ۱۷۲۹ دلار 

بوده که نســبت به رقم ۱۶۵۶ دلار در ۶ ماهه سال گذشته ۴.۴۲ 
درصد رشد داشته است.

رئیس کل گمرک ایران با اشــاره به اینکه بیشترین افزایش ارزش 
کالاهای وارداتی در بین ۱۰ قلم عمده به ترتیب شامل روغن خام 
سویا با رشــد ۱۸۸.۵۳ درصدی، جو با رشد ۱۳۷۴.۷۴ درصدی و 
گوشــی های تلفن همراه با رشــد ۱۳۴.۹۴ درصدی بوده است، در 
خصوص بیشــترین کاهش ارزش کالاهای وارداتی در بین ۱۰ قلم 
عمــده در این مدت گفت: برنج بــا ۴۹.۷۸ درصد، گندم با ۴۹.۲۳ 
درصد و روغن پالم با ۱۲.۷۰ درصد بیشترین کاهش را دارا بودند.

به گفته وی در بین اقام عمده کالاهای صادراتی بیشترین افزایش 
به لحاظ ارزش در این مدت به گاز طبیعی مایع شــده با ۱۲۴.۷۹ 
درصد، گازهای نفتی و هیدروکربورهای گازی شــکل مایع شده با 
۴۹.۲۷ درصد و اوره با ۴۱.۱۲ درصد و بیشــترین کاهش در ارزش 
کالاهای صادراتی به متانول با ۲۳.۵۳ درصد، پروپان مایع شــده با 

۱۸.۸۴ درصد و میلگرد با ۱۲.۵۷ درصد اختصاص داشته است.

تجارت خارجی کشور به حدود ۵۴.۶ میلیارد دلار رسید

چهارمیــن نشســت از دوره دهم هیات نمایندگان اتــاق ایران به 
میزبانی اتاق مشهد برگزار شد.

چهارمین نشســت از دوره دهم هیات نماینــدگان اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی ایران در شــهر مقدس مشــهد و به 

میزبانی اتاق مشهد در حال برگزاری است.
رئیس اتاق مشــهد در ابتدای این نشســت، با اشاره به سهم بخش 
خصوصی واقعی در اقتصاد کشــور، گفت: سهم بخش خصوصی در 
ایجاد ارزش افزوده کشور از ۴۷.۳ درصد در سال ۹۷  به ۱۵ تا ۲۰ 

درصد کاهش یافته است.
محمدرضــا توکلــی زاده، افزود: بایــد برای افزایــش نقش بخش 
خصوصی با هدف نجات اقتصاد کشــور برنامه ریزی کنیم؛ چرا که 

تنها راه بهبود اقتصاد کشور افزایش نقش بخش خصوصی است.
در ادامه نشســت، اصغر نبیل، عضو هیات نمایندگان اتاق ایران در 
سخنان پیش از دستور با اشــاره به موانع رشد صنعت گردشگری 
کشــور، گفت: مجمع جهانی اقتصاد در گزارش اخیر خود جایگاه 
ایران در زمینه در اولویت قراردادن گردشــگری در اقتصاد را ۱۳۰ 

از میان ۱۴۰ کشور اعام کرده است.
این فعال صنعت گردشگری با اشاره به اینکه رتبه ایران در شاخص 
بازاریابی گردشگری، ۱۲۰ اســت، افزود: جابگاه نامساهد ایران در 
شــاخص بازاریابی گردشــگری در حالی اســت که کشورمان در 
شاخص قیمت رقابتی، دارای رتبه اول است؛ یعنی ایران ارزان ترین 
مقصد گردشــگری محسوب می شــود و بر همین اساس باید برای 

تحول این صنعت برنامه ریزی شود.
ســادینا آبایی، عضو هیات نمایندگان اتاق ایران نیز در نطق پیش 
از دســتور، درباره اقتصاد دیجیتال و اهمیــت توجه به این حوزه 
گفت: نمود این حوزه را در ســرمایه گذاری سایر کشورها در هوش 
مصنوعی، اینترنت اشــیا و بلوک زنجیره ای شــاهد هستیم و برای 
موفقیت ایران در این حوزه نیز لازم است سرمایه گذاری های جدی 
انجام شود و به جای مقابله بی فایده با آن، نسخه وطنی را تدوین و 

در مسیر درست، اجرا کنیم.
او معتقد اســت: برای این کار، به برنامه اقدام مشترک تشکل های 
فعال در بخش فناوری اطاعات نیاز است و اتاق ایران باید پرچم دار 

این مسیر باشد و افق روشنی را برای اقتصاد کشور ترسیم کند.
این فعال اقتصادی تصریح کــرد: پرهیز از موازی کاری و هدررفت 
منابــع در این بخش ضرورت داشــته و درعین حال برای موفقیت 
در این راه به هم افزایی و انســجام نیاز داریم. تشکل ها باید با ورود 
بــه این حوزه، هدفمند و یکپارچه جلو بروند و برنامه تحول اقتصاد 

دیجیتال ملی را طراحی کنند.
عضــو هیات نمایندگان اتاق ایران، گفت: اســتفاده از ظرفیت های 
بین المللی با بهره گیری از اتاق های مشترک در اجرای برنامه تحول 

دیجیتال ملی و توان سازمان نظام صنفی، ضرورت دارد.
امیرعــادل طاهرخانی، عضو هیات نماینــدگان اتاق ایران در نطق 
پیش از دســتور، با اشاره به حذف کارت بازرگانی از فرآیند تجارت 
خارجی، گفت: اعتبار اتاق ایران به تشــخیص اهلیت تجار و تجویز 
فعالیت آنهاست که نادیده گرفته شده و نگاه نظارتی دولت بر همه 
فعالیت های تجاری کشور در حال رشد است؛ پس اتاق ایران باید از 
حقوق فعالان اقتصادی صیانت کند و به دنبال گسترش اختیارات 

خود باشد.

در چهارمین نشست از دوره دهم هیات نمایندگان اتاق ایران چه گذشت؟
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مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران:

فرهنگیان در »پویش مهر« پیشرفت های 
کشور را روایت کنند

امســال با ابتکار رییــس جمهور، »پویش مهــر« جایگزین 
»پرســش مهر« شــد و در این راســتا، مدیرکل آموزش و 
پرورش شهر تهران گفت: فرهنگیان باید همه پیشرفت های 
کشــور و اتفاقات مثبتی که در حال رخ دادن اســت را در 
قالب جهاد تبیین و مقابله و تقابل با جنگ شناختی دشمن 

روایت کنند.
علیرضا کریمیــان در گفت وگو با خبرنگار گروه جامعه ایرنا 
درباره تاثیر »پویــش مهر« بر روند فعالیــت دانش آموزان 
اظهار داشــت: رییس جمهور با ابداع و ابتکار در آغاز سال 
تحصیلی به جای »پرســش مهر« موضوع »پویش مهر« را 
مطرح کردند که همه ما روایتگر پیشرفت های دولت باشیم.

وی افزود: امیدآفرینی وظیفه امروز فرهنگیان اســت و باید 
در مقابله با اهداف دشــمن که درصدد یأس آفرینی است، 
فرهنگیــان بتوانند به خوبی ایفای نقش کنند و امیدآفرینی 

را در میان دانش آموزان و اولیا نهادینه کنند.
مدیرکل آموزش و پرورش شــهر تهــران ادامه داد: هم در 
حوزه جهاد تبیین می توانیــم گام برداریم و هم امید را در 
میان نســل جوان پرورش دهیم همچنین باید همه زوایای 

واقعی و حقیقی را برای جامعه هدف، آشکار کنیم.
کریمیان خاطرنشــان کرد: هدف از جنگ شناختی مغایرت 
تصورات مردم با واقعیت های جامعه اســت؛ دشــمن هم به 
دنبال این است که واقعیات را از ذهن مردم دور کند و اجازه 
ندهد که تصویر درســتی از واقعیت ها در ذهن مردم شکل 
گیرد؛ بنابراین فرهنگیان باید همه پیشــرفت های کشور را 

برای مقابله با جنگ شناختی دشمنان روایت کنند.
وی یادآورشــد: امســال با ۱۶ و نیم میلیــون دانش آموز، 
»پویش مهر« را آغــاز می کنیم و امیدواریم به اهداف مورد 

نظر رییس جمهور دست یابیم.
به گــزارش ایرنا، هر ســاله زنگ مهر مــدارس با حضور و 
ســخنرانی رئیس جمهور برای دانش آموزان انجام می شود، 
براســاس این رسم هر ساله، رییس جمهور پرسشی را تحت 
عنوان »پرســش مهر« برای دانش آموزان مطرح می کردند 
که با هدف جلب مشــارکت فعال فرهنگیان و دانش آموزان، 
فعالیت بیشــتر فضای فرهنگی جامعه و توســعه و افزایش 

حس مسولیت پذیری مخاطبان انجام می شد.
اما امسال رییس جمهور در یک اقدام مبتکرانه »پویش مهر« 
را جایگزین پرســش مهر کرد و در توضیح آن گفت: کشور 
ما بعد از پیروزی انقاب اســامی پیشرفت های بسیاری در 
همه بخش ها و مناطق کشور داشته است. شما دانش آموزان 
در روزهای اول پیروزی انقاب نبودید، اما خوب است که از 
وضع گذشته باخبر بشوید و بدانید که چه وضعی داشتیم و 
الان کجا هســتیم و در آینده باید چه مسیری را طی کنیم.

رییس جمهور افزود: شــما دانش آموزان برای اینکه بدانید 
در گذشــته کجا بودیم، اکنون در چه جایگاهی هســتیم و 
مســیر آینده کدام اســت، می توانید پیشرفت های کشور را 
به تصویر بکشــید. حتماً شهر و روستای شما پیشرفت هایی 
داشــته، مجموعه کشــور علیرغم همه تهدیدها و تحریم ها 
و مشــکاتی کــه دشــمنان برای کشــور ایجــاد کردند، 

پیشرفت های شگفت انگیزی داشته است.
همچنیــن در ایــن راســتا محورهایــی ماننــد امیدواری 
دانش آموزان نســبت به آینده و پیشــرفت کشــور، اهمیت 
بیان روایت پیشــرفت برای دانش آموزان، بسیج انگیزه های 
دانش آموزان برای پیشرفت ایران قوی و تشویق دانش آموزان 
برای روایــت خاقانه و هنرمندانه برداشــت می شــود که 
آموزش و پرورش باید برای این مسائل راهبردهایی در نظر 

گیرد.

معاون دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی:

رشد ۴۰۰ پله ای دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی در رتبه بندی تایمز

معاون اجرایی معاونت بین الملل دانشــگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی، گفت: در آخرین رتبه بندی جهانی تایمز 
که به تازگی منتشــر شد، رتبه دانشــگاه علوم پزشکی 

شهید بهشتی ۴۰۰ پله صعود کرد.
به گزارش ایرنا از دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، 
اســماعیل توحیدلو روز یکشــنبه با اشــاره به اینکه بر 
اساس گزارش موسســه رتبه بندی بین المللی تایمز در 
رتبه بندی دانشــگاه های جهان، دانشــگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی رشــد ۴۰۰ پله ای نسبت به سال گذشته 
داشــته اســت، افزود: رتبه دانشــگاه در ســال ۲۰۲۴ 
میــادی به جایگاه ۸۰۰-۶۰۰ جهــان در میان یکهزار 
و ۹۰۴ موسســه و رتبه ۹ کشوری در میان ۷۳ موسسه 

یافته است. ارتقا  ایرانی 
وی با اشــاره به بررســی ۱۶ شــاخص کاربــردی در 
رتبه بندی تایمز، گفت: شــاخص های کاربردی در قالب 
پنج معیار کلی آموزش، پژوهش، اســتنادات، صنعت و 
بین الملل به ترتیب با وزن های ۲۹.۵ درصد، ۲۹ درصد، 

۳۰ درصد، ۴ درصد و ۷.۵ درصد استفاده می شود.
توحیدلو در توضیح شــاخص های کلیدی در رتبه بندی 
تایمز توضیح داد: این معیارها شــامل تحقیقات کیفی، 
شــهرت و پژوهش های کاربردی دانشــگاه در ســطح 

است. بین المللی 
مقاطــع مختلف(،  )در  دانشــجویان  اســتنادها،  تعداد 
کارکنــان و اعضای هیئت علمی، درآمد صنعتی، جایگاه 
بیــن المللی از دیگر مــواردی بود که معــاون اجرایی 

معاونت بین الملل به آن اشاره کرد.
توحیدلــو تصریح کرد: با توجه به رشــد و ارتقای علمی 
چشــمگیر دانشگاه های آســیایی و حرکت قدرت علمی 
دنیا از غرب به شــرق، پایگاه رتبه بندی تایمز از ســال 
۲۰۱۳ تاکنون به صورت سالانه رتبه بندی دانشگاه های 

نیز منتشر می کند. را  آسیایی 
بر اســاس این گزارش، امتیاز دانشــگاه علوم پزشــکی 
شــهید بهشــتی در همه شــاخص ها و زیر شاخص های 
تعریف شــده پیشــرفت متوازن داشــته که در مجموع 

سبب ارتقای جایگاه آن شده است.
پایــگاه رتبه بندی دانشــگاه های جهانــی تایمز یکی از 
نظام هــای معتبر بین المللی اســت که از ســال ۲۰۰۴ 
اقدام به رتبه بندی بین المللی دانشــگاه ها کرده است و 
شــهرت بین المللی این نظام، آن را به یکی از بزرگترین 
و متنوع تریــن پایگاه های رتبه  بندی دانشــگاه ها تا به 

تبدیل می کند. امروز 

خبر

رئیس کل دادگســتری فارس با بیان اینکه عامل 
اصلی جنایت تروریســتی حــرم مطهر حضرت 
شــاهچراغ)ع( به دوبار اعدام محکوم شده است،  
گفت: تحقیقات برای ابعاد بیشتر حادثه تروریستی 
حرم مطهر حضرت شاهچراغ)ع( همچنان در حال 

انجام است.
به گزارش تریبون امروز، حجت الاسام والمسلمین 
سیدکاظم موســوی امروز، ۵ مهرماه در نشست 
تخصصی حقوق بشر آمریکایی که در حرم مطهر 
حضرت شــاهچراغ)ع( در حال برگزاری اســت، 
با اشــاره به حادثه اخیر تروریســتی حرم مطهر 
شــاهچراغ)ع( گفت: در کمتــر از ۴۰ روز موفق 
شدیم پرونده جنایت اخیر حادثه تروریستی حرم 
مطهر حضرت شاهچراغ)ع( را به سرانجام برسانیم.
وی افزود:  پــس از برگزاری دادگاه های مربوط به 
این پرونده، عامل اصلی این جنایت به دو بار اعدام 
محکوم شد و سایر عوامل دخیل در این پرونده در 
کشور دستگیر شــده و در اختیار مقامات قضایی 

استان فارس قرار دارند.
رئیس کل دادگســتری فارس بیان کرد: تحقیقات 
برای ابعاد بیشــتر حادثه تروریســتی حرم مطهر 
حضرت شاهچراغ)ع( همچنان در حال انجام است 
و امیدواریم در همین آبان ماه بقیه عوامل را هم به 

مجازات قانونی برسانیم.
موسوی با بیان اینکه  آمریکا عاوه بر اینکه حقوق 

مردم خودش را نقض می کند، حقوق سایر کشورها 
از جملــه مردم ایران را نیز نقــض می کند، افزود: 
داعش با حمایت مستقیم استکبار جهانی، همین 
حادثه اخیر تروریســتی در حــرم مطهر حضرت 
شاهچراغ)ع( رقم زدند یعنی در کمتر از یکسال دو 
مرتبه چنین جنایتی را انجام دادند و اقشار مختلف 
مــردم از کودک تا کهنســال را در این حوادث به 

شهادت رساندند و این ها همگی نمونه ای از حقوق 
بشر آمریکایی است.

وی بیان کرد: حقوق بشری که مدنظر غربی هاست 
یعنــی اینکه بــه راحتی در حــرم مطهر احمدبن 
موسی)ع( مردم را بکشند، اموال مردم را به راحتی 
به آتش بکشند، به حریم خصوصی مردم تعرض و 
تجاوز کنند و در خیابان روســری از سر زن مردم 

بکشند اما به محض اینکه قوه قضاییه و دادگستری 
بخواهد با ایــن اقدامات برخــورد کند، می گویند 

حقوق بشر نقض شده است.
رئیس کل دادگســتری فارس با اشاره به اینکه در 
کشور خودشان اگر کســی از چراغ قرمز رد شود، 
پلیــس به آن شــلیک می کند و حتی کســی در 
ورزشگاه سیگار بکشــد، پلیس او را بازداشت می 
کند، گفت: این  موارد حقوق بشر است ولی کشتار 
مردم در اینجا اصا معنای حقوق بشــر برای آن ها 
ندارد و اگر کسی بخواهد قانون را اجرا کند، صدای 
همه آن ها بیرون می آید که حقوق بشر نقض شده 

است.
وی در ادامــه هدف از برگزاری ایــن همایش را 
تبیین ابعاد حقوق بشــر آمریکایــی عنوان کرد 
و افزود:  این همایش با قصد روشــن شــدن ابعاد 
حقوق بشــر آمریکایــی از دیــدگاه رهبر معظم 
انقاب برپا شــده اســت و یکی از هفت پنل  این 
همایش، چرایی و چیســتی حمله به حرم مطهر 

شاهچراغ )ع( است.
رئیس کل دادگستری استان با بیان اینکه دشمن، 
دین و عقیده ما را هدف قرار گرفته اســت، افزود: 
آنچه از این جنایتکاران شــنیده ایم این اســت که 
می گویند نباید کسی در این زیارتگاه ها زیارت کند 
و کسی در ایران امنیت داشته باشد؛ این ها همگی 

مفهوم حقوق بشر آمریکایی است.

رئیس کل دادگستری فارس:

عامل اصلی جنایت تروریستی حرم مطهر حضرت 
شاهچراغ)ع( به دوبار اعدام محکوم شده است

وزیر بهداشــت، اورژانس ۱۱۵ را اورژانســی علمی، جهادی و 
ابتــکاری خواند و در عین حال بر لزوم حمایت از تامین بالگرد 
بــرای اورژانس هوایــی و همچنین تامیــن موتورلانس جهت 

تســریع رسیدن بر بالین بیماران در ترافیک  تاکید کرد.
به گزارش ایســنا، دکتر بهرام عین اللهی در مراســم ســالروز 
بزرگداشــت فوریت هــای پزشــکی و گرامیداشــت هفته دفاع 
مقدس که در ســالن همایش های رازی برگزار شــد، با اشــاره 
به بازدیدهای مختلف از پایگاه های اورژانس در سراســر کشور، 
خطاب به پرســنل اورژانــس حاضر در مراســم گفت: یکی از 
کارهایی که ســعی کردم انجام دهم حضور در میدان بوده واز 
نزدیک شــاهد ایثارگری شــما بوده ام. هر کســی دچار حادثه 
و ســانحه ای می شــود با دیدن چهره نورانی شــما خوشــحال 
می شــوند. مــردم شــما را فرشــتگانی می دانند که بــر بالین 
مصدومــان و بیماران حضــور پیدا می کنند. شــما امیدبخش 

هستید. مردم 
وی ادامه داد: یکی از مســائل مهمی که باید به آن توجه کنیم، 
زمان اســت و در هفتــه دفاع مقدس هســتیم و از تاش های 

دوســتان در دفاع مقــدس قدردانی می کنیم. در آســتانه ورود 
به روز میــاد پیامبر اکرم  بهترین انســان روی زمین که قرآن 
بر قلب مبارک ایشــان نازل شــد، هســتیم؛ وجود پیامبر مانند 
خورشیدی اســت که نورافشــانی می کند و ما به اندازه ظرفیت 
خودمــان از آن بهره می بریم. امــروزه اعتقاد بــه پیامبر و ائمه 
اطهار )ع( می تواند ما را نوارانی کند و نور آن خاموش نمی شــود.

وزیر بهداشــت با اشاره به تاریخ پرافتخار کشورمان بعد از انقاب 
اســامی گفت: ما بعد از ۴۴ ســال در تنش های مختلف، باوجود 
دشــمنان توانسته ایم در قله ها باشــیم. علیرغم همه کارشکنی ها 
از غائله کردســتان و هشــت ســال دفــاع مقــدس تحریم های 
ناجوانمردانــه که قصد داشــتند مردم را به زانــو در بیاورند اما 
بــا تاش های شــما و همه مردم شکســت خوردند. مــا امروزه 
قوی ترین حوزه ســامت منطقه را داریم. این به دلیل پایمردی 
مردم و دانشــمندان ما اســت. مــا در تمام شــاخص های حوزه 

باشیم. داشته  مناسب  اقدامات  توانسته ایم  سامت 
وی افــزود: در ابتــدای انقــاب علیرغم اینکه کاما وابســته به 
غربی ها بودیم در بســیاری از شاخص ها عقب مانده بودیم؛ امید 
به زندگی ۵۵ ســال بود که امروزه به ۷۸ ســال رســیده، شاهد 
آمار بالای مرگ و میر نوزادان بودیم، شــیوع بیماری ها را شاهد 
بودیم. اما امــروزه ۲۲ هزار عضو هیات علمــی داریم. همچنین 
۲۷۰ هزار دانشجو در رشــته های مختلف در حال تحصیل علوم 

پزشــکی هستند. در تمام رشته های مورد نیاز، متخصص داریم.
عیــن اللهی با بیــان اینکه در بحث اورژانس افتخارات بســیاری 
در حوزه اورژانس به ویژه در دولت ســیزدهم داشته ایم، تصریح 
کرد: امــروز اورژانس ۱۱۵ یک اورژانس کامــا علمی و جهادی 
و ابتکاری اســت و در همــه عرصه ها چه کوه ها چــه جاده ها و 
چــه دریاها و در دورترین نقاط کشــور خدمــات ارائه می دهند. 
نیروهای اورژانس در همه ایام ســال حتی در تعطیات به صورت 

ایثارگرانه حضور دارند و ما قدردان زحمات شــما هستیم.

وی با تاکید بر اینکه امروزه اورژانس یک مجموعه علمی اســت، 
تصریــح کــرد: امیدواریم با حمایــت دولت بتوانیــم بالگردهای 
بیشتری را برای اورژانس هوایی در اختیار بگیریم؛ چراکه انتقال 
سریع مصدومان به یک مرکز درمانی بسیار مهم است و می تواند 
در نجات جان بیمار بســیار کمک کنــد. یکی دیگر از روش های 
ابتــکاری که در ترافیک به ما کمک بســیار می کند اســتفاده از 

موتورلانس است و باید حتما حمایت شود.
وزیر بهداشــت افزود: اســتفاده از روش های دیجیتالی پیشرفته 
می توانــد به ما کمــک کند؛ در واقــع از این طریــق می توانیم 
اطاعات بیمار را به ســرعت به یک مرکز درمانــی منتقل کند. 
اتوبــوس آمبولانس ها یــک بیمارســتان متحرک هســتند این 
اتوبوس آمبولانس ها بــا امکاناتی که دارند می تواند به مانند یک 

کند. بیمارستان سیار عمل 
وزیر بهداشت با اشاره به ســرعت عمل در اورژانس کشور گفت: 
تاریخ را ما خودمان می ســازیم. همانطور که همیشه می گوییم 
دانشگاه تهران نماد آموزش عالی کشور است، اورژانس تهران هم 
نماد اورژانس کشور اســت. کوتاه شدن زمان رسیدن به مصدوم 
یک اتفاق بسیار مهم است. علم و دانش مهمترین ساح دوستان 
ما در اورژانس کشــور اســت. بدون دانش کار پیش نمی رود و از 
همین رو آموزش مســتمر در اورژانس کشور بسیار اهمیت دارد. 
در اورژانس کشــور جوانان با استعداد و با هوش فعالیت می کنند 
و هر کدام از این افراد مستعد هستند و در فراگیری علم و دانش 

روز می توانند از راه های جدید استفاده کنند.
وزیر بهداشــت گفت: ما اورژانس کشــور را فقــط به عنوان یک 
مجموعه خدماتی نمی بینیم. فــردی که در اورژانس فعالیت می 
کند عاوه بر اینکه باید فردی قوی باشد و فعالیت بدنی داشته و 
ورزش کند، باید بتواند تحمل سختی ها را داشته باشد. همچنین 
از دانش آمایشی برخوردار باشــد؛ یعنی بداند که در هر مکان و 
هر موقعیتی چگونه فعالیت کند و برای اینکه لازم اســت که در 
اورژانس کشــور یک مرکز آموزش مستمر ایجاد شده و نیروهای 

اورژانس از این آموزه ها بهره مند شوند.

وزیر بهداشت تاکید کرد
اهمیت آموزش مستمر در اورژانس کشور

کارت ملی هوشــمند مهمترین ســند احراز هویت است و با وجود 
اینکه ســازمان ثبت احوال کشــور برای برخی افراد کارت های ملی 
هوشــمند صادر کرده اســت اما این کارت ها به دســت متقاضیان 

نمی رسد که علل متعددی دارد.
گروه جامعه ایرنا - صدور کارت ملی هوشــمند به عنوان کلید ورود 
به دولت الکترونیک از ســال ۱۳۹۱ آغاز شده است و توزیع عادلانه 
فرصت ها، کاهش بســیاری از هزینه های دولــت همچنین کاهش 
مراجعه مســتقیم مردم به ادارات دولتی و ســهولت و سرعت انجام 

کار در فضای مجازی از ویژگی های کارت ملی هوشمند است.
کارت ملی هوشمند با هدف تسهیل فرایند شناسایی، تصدیق هویت 
و حفــظ امنیت اطاعات فردی هر شــهروند بــرای ورود به فضای 
مجازی، مبادله  خدمات الکترونیکی و استفاده در مجامع اداری ارائه 
شده و دارای تراشه  الکترونیکی است که اطاعات هویتی شهروندان 
از جمله اطاعات شناسنامه ای، عکس، اثر انگشت، کد پستی و کلید 
انجام امضای دیجیتال را به  صورت امن و محافظت  شــده در حافظه  

خود ذخیره دارد.
با توجه به مســائل فنــی و امنیت خاص و خدماتــی که در فضای 

الکترونیکی برای این کارت در نظر گرفته شــده اســت همچنین با 
در نظر داشــتن کاربردهای مختلف آن، می توان گفت که کارت ملی 
هوشــمند مهمترین سند احراز هویت است و دستگاه های مختلف با 
ارتباط با پایگاه اطاعات جمعیتی سازمان ثبت احوال می توانند برای 

خدمات مورد نظر خود احراز هویت افراد را انجام دهند.
برای همه ایرانیان واجد شــرایط )همه افراد ۱۵ ســال به بالا( کارت 
ملی هوشمند صادر می شود و این افراد می توانند برای دریافت کارت 
ملی هوشــمند به ادارات پســت، ثبت احوال و دفاتر پیشــخوان در 

سراسر کشور مراجعه کنند.
اکنون بیشــتر ایرانیان کارت ملی هوشــمند دریافت کرده اند و برای 
ایرانیان خارج از کشــور نیــز تدابیری برای دریافــت این کارت در 
نظر گرفته شــده اســت اما با وجود همه پیش بینی های لازم گاهی 
کارت های ملی تقاضا شــده از ســوی هموطنان توسط ثبت احوال 

صادر می شــود اما بنا به دلایلی که در این گــزارش به آن پرداخته 
شده است، به اصطاح رسوب می شود و به دست متقاضیان نمی رسد 

یا اینکه متقاضیان برای دریافت کارت خود اقدام نمی کنند.
رییس سازمان ثبت احوال کشور در گفت و گو با خبرنگار ایرنا گفت: 
بعد از ثبت درخواســت صدور کارت  ملی هوشمند توسط متقاضی و 
طی مراحل اداری، کارت برای وی صادر می شــود اما متقاضی برای 
دریافت کارت اقدام نمی کند و تعدادی از این کارت ها رسوب می شود 
و در اصطاح رســوب بســیاری از کارت های ملی هوشمند به دلیل 

مراجعه نکردن متقاضی به دفاتر پیشخوان دولت است.
هاشــم کارگر در مورد دلایل عدم تحویــل کارت به متقاضی، افزود: 
یکی از این دلایل این اســت که پیامک دریافت کارت ملی هوشمند 
توســط متقاضی دریافت نمی شــود و برهمین اساس هم متقاضی از 

صدور کارت خود مطلع نمی شود.
وی در مورد دلایل دریافت نکردن پیامک توســط متقاضی نیز گفت: 

ممکن اســت شماره تلفن همراه ثبت شــده برای متقاضی اشتباه یا 
خاموش باشــد همچنین ممکن است شماره همراه ثبت شده معتبر 
نباشــد یا اینکه شماره همراه ثبت شــده مربوط به شخص دیگری 

باشد.
رییس ســازمان ثبت احوال کشــور به یکی دیگر از دلایلی رســوب 
و انباشــت کارت های ملی هوشمند اشــاره کرد و گفت: تغییر محل 
زندگــی متقاضی یکی دیگر از این دلایل اســت و بــه عنوان مثال 
متقاضی از کشــور خارج شده یا از استانی به استان دیگر نقل مکان 

کرده است.
کارگر اضافه کرد: از جمله دیگر دلایل رســوب و انباشت کارت های 
ملی هوشــمند صادر شده این اســت که شاید متقاضی فوت شده یا 
اینکه به دلیــل اینکه متقاضی دریافت کارت ملی هوشــمند که در 
صف انتظار اســت با رسیدی که در اختیار دارد می تواند امور اداری و 
خدمات دریافت کند؛ بنابراین در گرفتن کارت هوشــمند ملی صادر 

شده خود تعلل می کند.
متقاضــی دریافت کارت ملی هوشــمند که در صف انتظار اســت با 
رســیدی که در اختیار دارد می تواند امــور اداری و خدمات دریافت 
کند؛ بنابراین در گرفتن کارت هوشــمند ملی صادر شده خود تعلل 

می کند
رییس ســازمان ثبــت احوال کشــور در مورد نحوه اطاع رســانی 
کارت هــای آماده تحویل بــه متقاضی تاکید کرد: بــه محض آماده 
شدن و صدور کارت هوشمند ملی یک پیامک توسط ادارات یا دفاتر 
پیشــخوان دولت به شماره تلفن همراه متقاضی که از وی در سامانه 

خدمات شهروندی ثبت شده است، ارسال می شود.
وی ادامه داد: همچنین برای تســهیل دسترسی و اطاع متقاضی از 
صدور کارت ملی هوشــمند از ســرویس »چاپار« برای ارسال سریع 
و مطمئن ارسال پیامک به شــماره های همراه مرتبط با شماره ملی 

متقاضی استفاده می شود.
کارگر گفت: پیگیری وضعیت درخواســت متقاضی برای صدور کارت 
ملی هوشمند از طریق کد دستوری #۶۰۹۰*۴* و از طریق سامانه 

چرا کارت های ملی هوشمند صادر شده به دست متقاضیان نمی رسد؟
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معاون فنی و امور پروژههای گروه مالی گردشگری با اشاره 
به عملیاتی شــدن خط ریلی فرعــی مجتمع فولاد بناب در 
آذربایجــان غربی :گفت ایجاد این خــط آهن ۴ کیلومتری 
کار بســیار ارزشمندی بود که موجب کاهش تردد جادهای 
مصرف انرژی و زمان حمل بار و محصولات تولیدی مجتمع 

فولاد بناب شد.
به گــزارش درآمد نیوز ابوالفضل گلــزاری در این خصوص 
افزود این خط آهن با اســتفاده از مسیر فرعی نیروگاه برق 
بناب به داخل شــهرک صنعتی بناب کشــیده شــد تا این 

شــهرک را به راه آهن اصلی کشور متصل کند.
وی گفت: بر اســاس تصمیم رییس گروه مالی گردشــگری 
شــرکتها و کارخانه های تولیدی گروه مالی گردشگری که 
در مجاورت ریل قرار دارند میتوانند از شــبکه ریلی کشور 
به خوبی اســتفاده کنند که به همیــن خاطر تصمیم گرفته 
شــد که مجتمع فولاد بناب را با یک خط فرعی به شــبکه 

ریلی کشور متصل کنیم.
گلــزاری افزود: این خــط ریلی ضمن ایــن که یک ارزش 
افزوده برای گروه مالی گردشــگری ایجاد کرد ناوگان ریلی 
منطقه بناب را نیز تبدیل به یک سکوی باری برای شرکتها 
و کارخانه هایی که داخل شــهرک صنعتی بناب هســتند 

کرد. تبدیل 
وی گفــت: مجتمع فولاد بناب انــواع میلگرد و آهن آلات 
تولید میکند و نیاز اصلی آن نیز مواد اولیه شــامل شمش، 
آهن قراضه و آهن اسفنجی است که از بافت و دیگر مناطق 
کشــور خریداری و بــه داخل کارخانه فــولاد بناب منتقل 

میشود.
وی با اشاره به این که اولین محموله شمش خریداری شده 
از شــرکت چادرملو بــه وزن ۳ هزار تن از طریق راه آهن و 
این خــط ریلی و طی کــردن ۱۳۰۰ کیلومتر وارد مجتمع 
فولاد بناب شــد، افزود: اگر قرار بود این حجم بار از طریق 
جاده حمل ،شــود می بایست ۱۳۵ تریلی این محموله را از 
چادرملــو تا بناب حمل میکردند که بســیار پر هزینه زمان 

بر و پر مخاطره بود.
معاون فنی و امور پروژههای گروه مالی گردشــگری :گفت: 
زمانــی کــه اولین محموله شــمش از چادرملو و شــرکت 
احیا اســتیل بافت وارد کارخانه فولاد بناب ،شــد از تمامی 
مسئولان و دســت اندرکاران استان و شهرک صنعتی بناب 
دعوت کردیم تا شــاهد حمل و نقل و تخلیه بار در سکوی 
ایجاد شده باشــند که این موضوع مورد توجه بسیاری قرار 

گرفت.
وی افزود این بارانداز میتواند مورد استفاده تمامی شرکتها 
و کارخانههــای شــهرک صنعتی قرار گیرد تــا به راحتی و 
به ســرعت مواد اولیه مورد نیاز و تولیــدات خود را از این 
طریق وارد شهرک و از استان خارج و به هر جای کشور که 
میخواهند منتقل کنند.گلزاری با اشــاره به این که استفاده 
از نــاوگان ریلــی در تمامی دنیا و به خصوص کشــورهای 
توســعه یافته اســت گفت اکثر شــرکتهای دنیــا نیازها و 
محصولات خود را از طریق ناوگان ریلی جا به جا مرســوم 
کنند، چرا کــه مرقوم به صرفه بوده و از امنیت بیشــتری 

برخودار است.
وی افزود: گروه مالی گردشــگری از مدتهــا پیش تصمیم 
گرفــت در چرخه حمــل و نقل کالا و محصــولات خود از 
ناوگان ریلی هم اســتفاده کند و به همین خاطر اســتفاده 
از جاده بــه ریل و ریل به دریا و همچنین توســعه ناوگان 
هوایی را نیز در دســتور کار خود قرار داد. وی :گفت توسعه 

ناوگان ریلی در اصل برای حمل و نقل بار اســت نه مسافر 
و به همین خاطر خطوط راه آهن نباید وارد شــهرها شوند 
و ایســتگاههای آنها مثل فرودگاهها باید خارج از شــهرها 
ســاخته شود تا توســعه این بخش ارزانتر و سریع تر انجام 
شود. وی با اشاره به این که دولت مزایا و امتیازات ویژهای 
برای شــرکتها و کارخانه هایی که از ناوگان ریلی اســتفاده 
می کنند قرار داده اســت :گفت برای طرح توســعه ناوگان 
ریلــی خود در حال مذاکــره برای خرید واگن هســتیم و 
در آینــده نیز با خرید لوکوموتیو ناوگان ریلی را گســترش 
خواهیــم داد.وی در پایان با قدردانی از هلدینگ ماهان که 
برای به ســرانجام رسیدن این خط ریلی یک کار گروهی را 
ســاماندهی کرد :افزود شــرکت فولاد بناب به عنوان تولید 
کننده و مصرف کننده مواد اولیه شــرکت احیا اســتیل به 
عنوان تولید کننده مواد اولیه شــرکتهای ،فولادی شــرکت 
فولاد شــهریار که خط ریلی را کشید و شرکت پرجمبار از 

مجریان اصلی این طرح بزرگ و ارزشمند بودند.

توسط گروه مالی گردشگری؛
 پای خط آهن فولاد به بناب باز شد

طرح وام بیمه عمر آرمان کلید خورد
طرح وام بیمه آرمان با عنوان »لبخند آرمانی« کلید خورد.

بــه گزارش درآمد نیوزبه نقل از روابــط عمومی بیمه آرمان ، طرح 
وام بیمه شرکت بیمه آرمان در همایش و کارگاه آموزشی یک روزه 
رســماً فعالیت خود را آغاز کرد. گفتنی اســت خدمات این طرح با 
عنوان#لبخند_آرمانــی؛ در قالب یک کمپین بزرگ بیمه ای ) وام 
بیمه عمر ( به بیمه گذاران ارائه خواهد شــد. خاطرنشان می شود: 

جزئیات تکمیلی این طرح بزودی اعام خواهد شد

 در شورای عالی بیمه تصویب شد؛
تأسیس شرکت بیمه حافظ در سرزمین اصلی

درخواســت شرکت بیمه حافظ برای آغاز فعالیت در سرزمین اصلی 
در چهارصد و هشــتاد و چهارمین جلسه شورای عالی بیمه که در 
نهاد ناظر و با حضور اکثریت اعضاء تشــکیل شــد، مورد تأیید قرار 

گرفت.
به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی شــرکت بیمه حافظ، 
در چهارصد و هشــتاد و چهارمین جلسه شورای عالی بیمه که روز 
چهارشــنبه پنجم مهرماه ۱۴۰۲ در نهــاد ناظر و با حضور اکثریت 
اعضاء تشکیل شــد، درخواست فعالیت شــرکت بیمه حافظ برای 
فعالیت در ســرزمین اصلی با قید الزامات و ضوابط تاسیس شرکت 
بیمه به تصویب رســید و این شرکت در صورت کسب تأییدیه های 

لازم، می تواند فعالیت خود را در سراسر کشور آغاز کند.
گفتنی اســت؛ این شــرکت تا کنون فقط مجوز فعالیت در مناطق 

آزاد را داشته است.

جشنواره آتش نشان بیمه ملت؛ بیمه نامه 
آتش سوزی خود را با تخفیف ۴۵ درصدی 

بخرید
بــه گزارش درآمد نیوز به نقــل از روابط عمومی بیمه ملت، در این 
جشــنواره که به مناســبت ۷ مهر روز آتش نشــانی و ایمنی برگزار 
می شــود، تخفیف بیمه های آتش سوزی بیمه ملت از ۳۵ درصد به 
۴۵ درصد افزایش یافته اســت. این جشنواره از روز جمعه ۷ مهرماه 

آغاز و تا پایان این ماه ادامه خواهد 
بــه گزارش درآمد نیوز به نقــل از روابط عمومی بیمه ملت، در این 
جشــنواره که به مناســبت ۷ مهر روز آتش نشــانی و ایمنی برگزار 
می شــود، تخفیف بیمه های آتش سوزی بیمه ملت از ۳۵ درصد به 

۴۵ درصد افزایش یافته است.
این جشــنواره از روز جمعه ۷ مهرمــاه آغاز و تا پایان این ماه ادامه 

خواهد داشت.
در این جشــنواره، بیمه های آتش ســوزی، با پوشش های تکمیلی 
ســرقت، زلزله و آتشفشان، ســیل و طغیان آب رودخانه ها، طوفان، 
گردبــاد و تندباد، ضایعات ناشــی از ترکیدگی لوله آب و فاضاب و 
سقوط هواپیما و قطعات منفصله از آن، برخورد اجسام خارجی و… 
با تخفیف ۴۵ درصدی به مشــتریان ارائه می شود تا آنها بتوانند از 
پوشــش های متنوع بیمه آتش سوزی توانگرترین شرکت بیمه ای در 

حوزه مالی بهره مند شوند.
عاقه مندان جهت کسب اطاعات بیشتر یا خرید بیمه آتش سوزی 
می توانند به شــبکه فروش بیمه ملت در سراســر کشور و یا شعب 

بیمه ملت مراجعه و از این تخفیفات بهره مند شوند. 

دوره مبارزه با پولشویی در بیمه تعاون برگزار 
شد

دوره مبــارزه با پولشــویی با هدف افزایش ســطح آگاهی و دانش 
کارکنان و همچنین ارتقای توانمندی کارکنان مشمول قانون مبارزه 

با پولشویی و تامین مالی تروریسم برگزار گردید.
بــه گزارش درآمد نیوز بــه نقل از روابط عمومــی بیمه تعاون، در 
راســتای الزام قانونی برای شــرکت های بیمه مانند سایر نهادهای 
مالی و نیز رسالت شرکت بیمه تعاون مبنی بر ارائه خدمات سالم و 
با کیفیت دوره مبارزه با پولشــویی در سه سطح کارشناسان شعب، 
مدیران شعب وروسای ادارات ومعاونین و نیز معاونین مدیران و در 
سطح مدیران به مدت ۸ ساعت برای هرکدام از سطوح مورد نظر در 
سال جاری از شــهریور ماه آغاز و با اعام به مرکز اطاعات مالی و 
نیز هماهنگی با مدیریت مبارزه با پولشویی بیمه مرکزی جمهوری 

اسامی ایران برگزارگردید.
در ایــن دوره آموزشــی که با حضور کارکنان و مدیران ســتادی و 
تدریس جنــاب آقای دکتر محمود گنج بخــش عضو هیات علمی 
دانشــگاه خوارزمی برگزار گردید آموزش های مصوب ســرفصل و 
درســنامه مرکز اطاعات مالی وزارت امــور اقتصاد ودارایی وقانون 
مبارزه با پولشــویی ونیز آئین نامه اجرائی مــاده ۱۴ الحاقی قانون 
مبارزه با پولشــویی مطالب مورد تدریس قرارگرفت و کارکنان افراد 
مشــمول در ســطح مقدماتی با مباحث مورد نیاز این بخش آشنا 
شدند.راشــد رســتمیان رئیس اداره بازرســی و مبارزه با پولشویی 
بیمه تعاون ضمن اشاره به اهمیت مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم درصنعت بیمه در خصوص اهمیت برگزاری این دوره بیان 
کرد: این دوره آموزشی با هدف ارتقاء سطح دانش همکاران در این 
بخش و درمبارزه با پولشــویی و تامین مالی تروریسم و در راستای 
الزام قانونی و رســالت شــرکت برگزار گردید و مباحث کلیدی این 
بخــش در صنعت بیمه همگام با اســتانداردهای داخلی و روز دنیا 

مورد آموزش وبررسی قرار گرفت.
وی در ادامه افزود: تــاش خواهیم نمود این دوره ها را با توجه به 
برنامه ریزی انجام شــده در ســطح نمایندگان و شبکه فروش نیز 

برگزار نمائیم.
گفتنی است آزمون تخصصی این دوره برگزار و به شرکت کنندگانی 

که موفق به قبولی شوند گواهی حضور در دوره ارائه خواهد شد.

افزایش سرمایه شرکت بیمه سرمد تصویب 
شد

مجمع عمومی فوق العاده بیمه ســرمد با افزایش سرمایه شرکت به 
۱۰۰۰ میلیارد تومان موافقت شد.

به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بیمه ســرمد، مجمع 
عمومی فوق العاده این شــرکت برای تصمیم گیــری درباره افزایش 
سرمایه با حضور ۶۹٫۹۱ درصد از صاحبان سهام، امروز برگزار شد.

در این مجمع که با حضور سهامداران، اعضای هیأت مدیره، نماینده 
بیمه مرکزی و سازمان فرابورس و حسابرس و بازرس قانونی برگزار 
شــد، با توجه به مجوز سازمان بورس و اوراق بهادار و بیمه مرکزی 
جمهوری اســامی ایران، افزایش سرمایه شرکت از محل مطالبات 

و آورده های نقدی سهامداران، به تصویب سهامداران حاضر رسید.
بهشــتی نژاد مدیرعامل شــرکت بیمه ســرمد در گزارش توجیهی 
خود به مجمع فوق العاده، هدف از افزایش ســرمایه شرکت را ارتقاء 
شاخص های بیمه سرمد نزد بیمه مرکزی، افزایش سوددهی و تامین 

منافع سهامداران و ارتقاء نسبت توانگری شرکت عنوان کرد.
وی ادامه داد افزایش ســرمایه بیمه ســرمد با هدف اصاح ساختار 

مالی شرکت و حفظ و ارتقاء قدرت رقابت شرکت انجام می شود.

خبر

رشــد ۱۰ برابری ساخت و ساز در مجموعه بانک مسکن
مدیرعامل بانک مســکن در همایش »چشم انداز خسارت صفر 
در فرایند ساخت«، با اشاره به ظرفیت های بالای بانک مسکن 
بــه بیان انتظارات و هدف گذاری در ســاخت وســاز مســکن 

باکیفیت و ایمن توســط این مجموعه پرداخت.
به گزارش درآمد نیوز به نقل از بانک مســکن – هیبنا؛ دکتر 
ســیدعباس حسینی مدیرعامل بانک مســکن در این همایش 
با اشــاره به ظرفیت هــای موجود در مجموعه بانک مســکن، 
گفت: در تاشیم با برنامه ریزی در حوزه مسکن، فراتر از وضع 

موجود عمل کنیم.
وی خطــاب به مدیران عامل شــرکت های تابعه با بیان انتظار 
خود از رشــد ۱۰ برابری ســاخت و ساز مســکن باکیفیت در 
مجموعه بانک گفت: رضایتمندی خود را تا جایی که شایســته 
نام بانک اســت ارتقا دهید چرا که انتظارات از این مجموعه و 

بالاست. ظرفیت های آن 

دکتر حســینی با اشــاره به محورهای اصلی ایــن همایش بر 
ضرورت توجه بیشــتر به جامعه هدف و لزوم فرهنگ ســازی 
و آمــوزش عوامل اجرایی پروژه هــا و دغدغه مندی در موضوع 

HSE تاکید کرد.
وی ادامه داد: مجموعه بانک مسکن نباید دغدغه قوانین داشته 
باشــد و باید در صورت نیاز به تدوین اســتانداردهای داخلی 
خود متناســب با ایمنی ســاخت اقدام کند. اخذ تاییدیه های 
ایمنی و انجام الزامات آتشنشــانی برای ســاختمان های برند 
بانک مســکن الزامی است و دســتوالعمل های مرتبط باید مد 
نظر قرار گیرد.مدیرعامل بانک مســکن افزود: HSE باید در 
ســاختار سازمانی ما جایگاه مناسبی پیدا کند و در صورت نیاز 
به ارتقای این جایگاه پرداخته شــود. صرف هرگونه هزینه در 
ایمن سازی ســاخت ســرمایه گذاری و بهره برداری از ابزار و 

فناوری روز در این فرایند لازم است.
دکتر حســینی با تاکید بر رعایت اســتاندارهای HSE گفت: 

انجــام این مهم زمانی میســر خواهد بود کــه الزام آن را باور 
کنیم و رعایت آن برای ما ارزشــمند باشــد تــا بتوانیم عاوه 
بر آرامش مردم شــریف به عنوان جامعه هــدف، از نیروهای 
انســانی خود در مســیر توسعه ساخت و ســاز کشور حفاظت 
و صیانــت کنیم.مدیرعامل بانک حفظ و تداوم داشــتن اراده 
خــوب، حس خوب و قدرت اجرایی بالا را به عنوان ســه رکن 
مهــم در موفقیت مجموعــه این بانــک در هدف گذاری های 

صورت گرفته مهم قلمداد کرد.
دکتر حســینی در حاشــیه ایــن همایش، از خانواده شــهید 
آتش نشــان »غریب رضا دارابــی« از فرماندهان آتش نشــانی 
تهران که در سانحه آتش سوزی ســاختمان دراسفندماه سال 
گذشــته به درجه رفیع شهادت نایل آمد تجلیل به عمل آورد 
و به پاس خدمات ارزشــمند این شهید، دستور افتتاح حساب 
قرض الحســنه به ارزش ۵۰۰ میلیــون ریال را برای فرزند وی 

صادر کرد.

دکتر حسینی در همایش چشم انداز خسارت صفر عنوان کرد:

در اســتمرار ساخت مدرسه، مســجد و تجهیز ورزشگاه 
زابل، ســومین مدرسه شــهدای بانک مسکن در استان 

افتتاح شد. بلوچستان  و  سیستان 
بــه گزارش درآمد نیــوز به نقل از پایــگاه خبری بانک 
مســکن – هیبنا؛ این مدرسه ســه کاسه در زمینی به 
مســاحت ۷۰۰ متر مربع و بــا زیربنای ۱۳۳ مترمربع و 
با مشــارکت بانک مسکن در روســتای ساندک زهی در 
۶۰ کیلومتری چابهار ســاخته و تجهیز شده است. مدیر 
شــعب بانک مسکن سیســتان و بلوچستان با اعام آغاز 
بهره برداری از این مدرســه در روزهای نخســت ســال 
تحصیلی گفــت: ۶۳ دانش آموز متوســطه دوره اول از 
کاس اســتاندارد با تجهیزات به روز و سیستم سرمایشی 

شدند. بهره مند 
سیاوش زراعتی با اشاره به نیاز مردم روستاهای مناطق 
کمتــر توســعه یافته اســتان اظهار کــرد: امیدواریم با 
بهره برداری از این مدرســه و موارد دیگر، شاهد تحصیل 

ایران باشیم. گسترده تر مردم صبور کویر 

با اعام  رئیس شورای اســامی روستای ســاندک زهی 
بهره مندی دانش آموزان ۴ روســتا از مدرسه استاندارد 
ســاخته شده توسط بانک مســکن، گفت: با ساخت این 

مدرســه دانش آموزان چهار روســتا که پیش از این در 
مدرسه خشــتی گلی و غیراســتاندارد در حال تحصیل 

بودند از کاس درس مناســب و مقاوم بهره مند شدند
شه بخش گرگیج اظهار داشت: اداره کل نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس سیســتان و بلوچســتان نیز در ساخت 
این مدرسه مشــارکت داشــته  و برای محوطه سازی و 
حصارکشــی و ســاخت ســرویس بهداشــتی همکاری 
کرده اند و چنانچه این مدرســه ســاخته نمی شد، شاهد 
ترک تحصیل و یــا عزیمت تعداد زیادی از دانش آموزان 

به ســایر نقاط بخش پان و شهرستان چابهار بودیم.
نهم مهرماه ســال جاری نیز زنگ مدرســه ســه کاسه 
شهدای بانک مســکن در روستای زمایین شهر دندی از 
توابع شهرستان انگوران استان زنجان با ۱۵۸ متر زیربنا 

به صدا درخواهد آمد.
این دومین مدرســه ای اســت که در راســتای عمل به 
مســوولیت اجتماعی در مناطق محروم استان زنجان به 

بهره برداری خواهد رسید.

بیست و چهارمین مدرسه شهدای بانک مسکن در چابهار افتتاح شد

برای حل ناترازی انرژی، از تمام ظرفیت های قانونی استفاده شود

  به گزارش درآمد نیوز ســیدمهدی جوادی با اشــاره 
بــه مصوبه مجمع فــوق العاده این شــرکت گفت : در 
مذاکراتــی هم که با بیمــه مرکزی داشــتیم تصویب 
افزایش ســرمایه شــرکت به همراه اصاحــات مالی و 
ســاختاری و همچنین اصاح پرتفویی که در ســرمد 
صورت گرفته اســت شرایط را برای کسب توانگری یک 

فراهم آورده است.

رئیس هیأت مدیره بیمه سرمد با اشاره به تأثیرات این 
افزایش ســرمایه در نگهداری ســهم اتکائی اختیاری و 
امــکان قبولی اتکائی بالاتر کــه نهایتاً منجر به افزایش 
سودآوری شــرکت و بازدهی افزون ســود سهام برای 
ســهامداران خواهد شــد اعام داشــت : یکی از موانع 
اصاح نسبت توانگری بیمه سرمد برای کسب توانگری 
یک بحث تصویب افزایش ســرمایه این شرکت بود که 

بحمدالله امروز بــا همیاری صاحبان ســهام حقوقی و 
حقیقی این افزایش سرمایه به تصویب رسید و با توجه 
بــه این که افزایش ســرمایه مذکور از محل مطالبات و 
آورده نقدی است می تواند موجب شتاب مسیر توسعه 
ای شــرکت شود و با افزایش توان مالی سرمد موجبات 
نقــش آفرینی بیشــتر این شــرکت را در صنعت بیمه 

فراهم آورد.

رئیس هیأت مدیره بیمه سرمد خبر داد:
ارتقاء سهم نگهداری اتکائی اختیاری و کسب توانگری مالی یک دوره با افزایش سرمایه ده هزار میلیارد ریالی در سرمد
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مطابق برنامه ریزی در ســال ۱۴۰۲، افتتاح ۶۷ 
طرح کان و نیمه تمام به ارزش ۱۵.۱ میلیارد 
دلار همچنین آغــاز عملیات اجرایی ۱۵ طرح 
کان جدیــد با ســرمایه گذاری ۱۴.۳ میلیارد 
دلار در دستور کار وزارت نفت بوده که تاکنون 
۷ میلیــارد دلار پروژه به بهره برداری رســیده، 

افتتاح شده یا آماده افتتاح است.
به  گــزارش ایســنا، از ابتدای اســتقرار دولت 
ســیزدهم، رشــد ســرمایه گذاری در نفــت و 
تکمیــل طرح هــای نیمه تمــام در بخش های 
چهارگانه وزارت نفت )نفت، گاز، پتروشیمی و 
پالایش( جــزو اولویت های اصلی این وزارتخانه 
قرار گرفت، تاجایی که در سال ۱۴۰۱، بالغ بر 
۱۲ میلیارد دلار طرح نیمه تمام به بهره برداری 

رسید.
در حــال حاضــر افتتــاح ۶۷ طــرح کان و 
دلار  میلیــارد   ۱۵.۱ ارزش  بــه  نیمه تمــام 
همچنین آغــاز عملیات اجرایی ۱۵ طرح کان 
جدید با ســرمایه گذاری ۱۴.۳ میلیارد دلار نیز 
در دستور کار وزارت نفت است که با مجموعه 
اقدام ها در زمینه ســرمایه گذاری، تکمیل  این 
طرح های نیمه تمــام و در نتیجه افزایش تولید 
و صادرات، رشــد اقتصادی گــروه نفت در دو 
سال گذشته پیشــتاز همه گروه های اقتصادی 

بوده است.
مطابــق گــزارش بانک مرکزی، گــروه نفت با 
ثبت رشــد اقتصــادی ۱۶.۴ درصــد به روایت 
بانــک مرکزی و ۱۹.۸ درصدی به روایت مرکز 
آمار، برای دومین ســال پیاپی بالاترین رشــد 
اقتصــادی را میــان همه گروه هــای اقتصادی 
کسب کرده اســت و در اوپک هم توانستیم به 

بازگردیم. تولید نفت  جایگاه سوم 
بخــش قابل توجهــی از این افزایــش تولید و 
تکمیل طرح هــای نیمه تمام که به آن اشــاره 
شــد، در زمینه ارتقــای ظرفیت پالایشــی و 

کیفی ســازی فرآورده های نفتی بوده، توســعه 
ظرفیــت پالایــش و پتروپالایــش نفت خام و 
میعانات گازی کشــور قریب بــه ۳.۲ میلیون 
بشــکه در روز اســت و نفت و میعانات گازی 
تولیدی خود را اکنون به صورت نفت خام صادر 

می کنیم.
این خام فروشــی افزون بر اینکه ما را از ایجاد 
افزوده بی نصیب می کند، در ســال های  ارزش 
اخیر پاشــنه آشیل و سبب آســیب پذیری در 
حوزه تحریم ها شــده اســت. افــزون بر این ها 
بــا توجه به شــدت مصرف انرژی در کشــور، 

به منظور تأمین امنیت انرژی کشــور و پوشش 
کامل نیاز داخلی به فرآورده های نفتی، احداث 
پالایشگاه های جدید ضرورتی انکارناپذیر است.
اما در چارچوب قانون حمایت از توسعه صنایع 
پایین دســتی نفت خــام و میعانــات گازی با 
اســتفاده از سرمایه گذاری مردمی، هشت طرح 
پالایــش و پتروپالایش میعانــات گازی و نفت 
خام با ظرفیــت ۱۴۶۰ هزار بشــکه در روز و 
ســرمایه گذاری ۲۸.۶ میلیارد دلار در دســت 

اجراست. پیگیری و 
همچنیــن طبق ماده ۵۹ قانــون اصاح الگوی 

مصرف انــرژی، افزایش کیفیــت فرآورده های 
نفتی و کاهــش ترکیبات گوگــردی به صورت 
جــدی در دســتور کار وزارت نفــت در دولت 
ســیزدهم بــوده و در ایــن راســتا ۱۱ طرح 
بهینه سازی و ارتقای کمّی و کیفی فرآورده های 
تولیــدی پالایشــگاه های موجود ذیــل قانون 
حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام 
و میعانات گازی با مجموع ســرمایه گذاری ۶.۷ 

میلیارد دلار در حال اجراست.
جــواد اوجی - وزیر نفت نیز در همین راســتا 
از امضای مشــارکت نامه و تأمین مالی ساخت 
پتروپالایشــگاه شــهید ســلیمانی و پالایشگاه 
مرواریــد مکــران درمجموع بــا ظرفیت ۶۰۰ 
هــزار بشــکه در روز نفــت خــام ســنگین و 
ســرمایه گذاری بیــش از ۱۸ میلیــارد دلار با 
بانک ها و هلدینگ های بزرگ داخلی خبر داده 
و گفته اســت: فعال سازی پالایش فراسرزمینی 
به ظرفیت ۱۴۰ هزار بشــکه در روز با کشــور 
ونزوئــا و مذاکــره و امضای قــرارداد با دیگر 
کشورهای همسو با هدف توسعه صادرات نفت 
خام و میعانات کشــور و تکمیل زنجیره ارزش 
نیز انجام شده اســت.به گفته وی، در استمرار 
ایــن اقدام ها نیز طرح واحــد تصفیه گازوئیل، 
یوتیلیتــی و آفســایت پالایشــگاه اصفهان به 
بهره بــرداری رســید. پالایشــگاه اصفهــان با 
ظرفیت خوراک ۴۰۰ هزار بشــکه در روز نفت 
خام، یکی از بزرگ ترین پالایشــگاه های کشور 
است و روزانه ۱۳ میلیون لیتر بنزین یورو ۵ و 
حدود ۲۰ میلیون لیتر گازوئیل یورو ۵ در این 

می شود. تولید  پالایشگاه 
بر اســاس برنامه ریزی های در نظر گرفته شده 
قرار است شش طرح کیفی سازی پالایشگاه های 
شــیراز، تهران، تبریز، لاوان، RHU اصفهان و 
شازند با ســرمایه گذاری ۱.۸ میلیارد دلار را تا 

به بهره برداری برسانیم. پایان دولت سیزدهم 

همکاری ایران با سوریه و ونزوئلا برای عبور از طرح های نیمه تمام وزارت نفت تا کجا پیش رفت؟
تحریم های آمریکا

پس از انتشــار خبر امضای تفاهم نامه ســه جانبه میان ایران، ونزوئا و 
سوریه برای ساخت یک پالایشگاه جدید، بار دیگر توانمندی ایران برای 
همکاری با کشــورهای یاد شــده به منظور عبور از تحریم های آمریکا 

جلب نظر کرد.
به گزارش گروه اقتصادی ایرنا، وبگاه اویل پرایس در گزارش خود آورده 
است: ایران از برنامه های خود برای ساخت یک پالایشگاه نفت جدید در 
استان حمص سوریه با ظرفیت ۱۴۰ هزار بشکه در روز به عنوان بخشی 

از یادداشت تفاهم امضا شده با دمشق و دولت ونزوئا پرده برداشت.
جلیل سالاری، مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران گفت: تفاهم نامه سه جانبه بین ایران، ونزوئا و سوریه برای 

ساخت پالایشگاه ۱۴۰ هزار بشکه ای جدید در سوریه امضا شد.
وی ضمن اشــاره به اینکه سه کشــور به زودی وارد فاز تأمین مالی و 
ساخت پالایشگاه خواهند شد، اظهار کرد: بررسی های انجام شده نشان 
می دهد سوریه و کشورهای همسایه آن به فرآورده های نفتی نیاز دارند؛ 
بنابراین پالایشــگاهی با ظرفیت ۱۴۰ هزار بشکه در کنار دو پالایشگاه 

فعلی حمص و بانیاس سوریه شناسایی شد.
سالاری همچنین اظهار کرد که پالایشگاه فعلی حمص توسط مهندسان 
ایرانی در جریان سفر ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران، به سوریه در 
اردیبهشت ماه تعمیر و مطالعات پالایشگاه جدید توسط تیمی از شرکت 

ملی نفت ایران انجام شده است.
ایران نقشــی اساســی در کمک به ســوریه و ونزوئا بــرای مقابله با 
شــدیدترین حمله غرب ایفا کرده اســت و به هر دو کشور کمک های 

فنی، مادی و نظامی ارائه می کند.
پالایشــگاه نفت الِ پالیتو به عنوان بخشی از یک قرارداد ۱۰۰ میلیون 
یورویی، که در ماه مه ۲۰۲۲ میادی با شــرکت ملی پالایش و پخش 

فرآورده های نفتی ایران منعقد شد، در حال تعمیر و توسعه است.
تیم های فنی ایرانی همچنین در حال کار برای بازســازی بزرگ ترین 
مجتمع پالایشگاه نفت ونزوئا، مرکز پالایش پاراگوانا، هستند. این طرح 
نیازمند ترکیب قطعات و تجهیزات چینی و ایرانی است. این پالایشگاه 

در ابتدا با استفاده از فناوری آمریکا ساخته شده است.
با ساخت پالایشگاه جدید در حمص، ایران به سوریه در افزایش سطح 
تولید نفت نیز کمک خواهد کرد؛ زیرا این کشور از آغاز جنگ تا کنون، 
بیــش از ۱۰۰ میلیارد دلار از درآمد خود را به دلیل تخریب ناشــی از 
بمب های غربی و سرقت مداوم نفت به پیشگامی ارتش آمریکا از دست 

داده است.

مبنای قیمت گذاری در بازار جهانی نفت دلار 
است 

مدیر اسبق امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران گفت: اکنون قیمت  
نفت در بورس جهانی تعیین می شود و شاخص ها و ایندکس ها نیز بر 
اساس دلار است به همین دلیل فروش نفت بدون دلار رویایی به نظر 

می رسد.
محسن قمصری مدیر اسبق امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران در 
گفت وگو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه نوسان قیمت نفت عوامل 
مختلفــی را به دنبال دارد گفت: نوســان قیمت نفت دلایل متعددی 
مانند نوســان تقاضا، عرضه و تغییرات هزینه های حمل و نقل را دارد 
که در کنار آن ســفته بازی در بازارهای نفتی هم عاملی برای نوســان 
قیمت است که سفته بازها سعی می کنند قیمت را در سطوحی که مد 

نظرشان است برسانند و مانع افزایش یا کاهش قیمت شوند.
این کارشــناس بازار نفت ادامه داد: از ایــن جهت قیمت نفت را باید 
لحظه ای مورد ارزیابی قرار داد و عوامل تأثیرگذار در آن را شناســایی 

کرد.
وی در رابطــه با فروش نفت به صورت غیر دلاری که در دســتور کار 
اوپک قرار گرفته است گفت: این مساله جای تأمل دارد زیرا فروش نفت 
به صورت غیر دلاری ایده ای اســت که مورد نظر بخشی از شرکت ها و 
کشورهای نفتی است زیرا به دنبال این هستند که خود را از اختاپوس 

دلار جدا کنند.
قمصری ادامه داد: برای انجام چنین اقدامی زیر ساخت هایی لازم است 
که در حال حاضر به نظر نمی رســد فراهم باشــد که عمده ترین آن 
شاخص های تعیین قیمت است زیرا اکنون قیمت ها در بورس جهانی 
تعیین می شود و بورس های نفتی دنیا نیز قیمت نفت را بر مبنای دلار 

اعام می کنند.
به گفته مدیر پیشین امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران شاخص ها و 
ایندکس ها بر اســاس دلار است به همین دلیل فروش نفت بدون دلار 

بسیار رویایی به نظر می رسد.
این کارشناس انرژی اضافه کرد: دریافت وجوه به غیر از دلار امکان پذیر 
است که بسیاری از کشــورها سال ها است این رویه را دنبال می کنند 
و وجــوه حاصل از فروش را به ارزهایی غیــر از دلار دریافت می کنند 
اما مشــروط به قیمت گذاری نفت بر اســاس شاخص ها و فرمول های 
توافقی که تنها عدد حاصله را به ارزهای دیگر تبدیل می کنند و وجوه 

را دریافت می کنند.
قمصری در خاتمه خاطر نشان کرد: در این شرایط می توان گفت فروش 
نفت دو بخش دارد که بخشــی قیمت گذاری و تعیین ارزش است که 
اکنون با توجه به شاخص ها و ایندکس ها که بر مبنای دلار است الزاماً 
بر مبنای دلار اســت و بخش دیگری که نقل و انتقال وجوه است که 

سالهاست بسیاری از کشورها به ارزی به جز دلار دریافت می کنند.

تولید بیش از ۲۲ هزار خودرو دوگانه سوز در 
۶ ماهه امسال

رئیس انجمن سی ان جی کشور گفت: طبق آمار امسال در مجموع 
۲۲ هزار و ۳۱۱ دســتگاه خودرو دوگانه سوز در ۶ ماهه امسال در 

کشور تولید شده که نسبت به سال گذشته افزایش داشته است.
محسن جوهری رئیس انجمن سی ان جی کشور در خصوص هزینه 
دوگانه ســوز کردن خودرو هــا گفت:هزینه دو گانه ســوز کردن 
خودرو هــا به این بســتگی دارد که ما از چه نــوع کیت و مخزنی 
برای دوگانه ســوز کردن خودرو استفاده کنیم. ما در موضوع کیت 
و مخزن تنوع گســترده ای داریم، اما آنچه در کشــور مرسوم است 

بیشتر مخازن مصرفی فولادی است.
جوهری گفت: مصرف ســی ان جی در کشور در مقایسه با ۶ ماهه 
سال گذشته کاهش داشته  به طوری که ۱۷ درصد کاهش مصرف 
گزارش شــده است. سهم سی ان جی در ســبد سوخت در سال 
گذشــته حدود ۲۱ درصد بود که امســال به ۱۴ درصد رسیده و 

مصرف سی ان جی روند کاهشی داشته است.
او بیان کرد: یکی از مشــکاتی که در سال های گذشته داشته ایم 
این بود که خودرو ســازان داخلی آمار خودرو های دو گانه سوز آنها 
خیلی پایین بود، اما امســال شرایط بهبود و تغییر پیدا کرده است. 
طبق آمار وزارت صنعت معدن و تجارت، ایران خودرو و ســایپا در 
۳ ماهه ابتدایی امسال هر کدام دو نوع محصول دوگانه سوز تولید 
کرده اند. همچنین طبق آمار امســال در مجموع ۲۲ هزار  و ۳۱۱ 
دستگاه خودرو دوگانه ســوز در کشور تولید شده است، به طوری 
که در مدت مشــابه سال گذشته این تعداد ۸ هزار و ۷۳۶ دستگاه 

بوده است.

خبر

دولت ســیزدهم که شاهد ناترازی گاز در زمستان گذشته بود، 
رویکرد مثبتی به بهینه ســازی مصرف گاز یافته است و همسو 
با تأکیدهایی که سال هاســت در این حوزه وجود دارد قوانین 
و مقرراتی درباره لزوم بهینه ســازی مصرف انرژی تدوین کرده 
و نهادها و دســتگاه های مختلف کشــور مامــور به اجرای آنها 

شدند.
به گزارش ایرنا، زمانی بشر تصور می کرد منابع انرژی بی نهایت 
و تمام نشــدنی  اســت، اما از آن روزها ســالیان سال گذشته 
است، انســان امروز اهمیت انرژی را می شناسد و همچنین به 
این مســأله آگاه اســت که منابع انرژی محدود هستند و البته 
تصور زیســتن در جهانی خالی از انرژی، دلهره آور و ترســناک 

است.
کشــورهای پیشرفته نظیر کشــورهای اروپایی که دارای منابع 
بســیار محدود انرژی هســتند و همواره مجبورند انرژی را از 
کشــورهای دیگر وارد کنند، بســیار زودتر از کشــورهایی که 
دارای منابــع عظیم نفــت و گاز بودند به اهمیــت انرژی پی 
بردند و برای اســتفاده  درســت آن راهکارهای مختلفی به کار 

بردند که نتیجه بخش بود.
ایــران اما به عنوان یکی از کشــورهایی که دارای منابع عظیم 
نفــت و گاز اســت، تا ســال های زیادی فقط به فکــر تولید و 
برداشــت از منابع خود بود، اما اکنون این ذخایر به نیمه  عمر 
خود رســیده  اســت و لزوم تغییر رویکرد از تولید و توسعه به 

می شود. احساس  بهینه سازی 
بهینه ســازی مصرف انــرژی بر همه  جنبه های زندگی انســان 
تأثیر مســتقیم دارد، از منابع طبیعی گرفته تا منابع انســانی 
و انرژی های تجدیدناپذیــر و فرآیند گرمایش زمین و آلودگی 
هوا و مواردی از این دســت که به طور مســتقیم دســتخوش 

می شوند. تغییرات 
چالــش ناترازی گاز که اوج بحران آن را در زمســتان ســال 
گذشته شــاهد بودیم، حاصل همین نگاه توسعه گرای دولت ها 
در سال های پیشین و عدم توجه به بهینه سازی و ذخیره سازی 
گاز بود. همین چالش ســبب شــد که نــگاه دولت  به حوزه ی 
انرژی متفاوت شــود. درست است که ایران از منابع خدادادی 
انرژی بهره مند اســت، اما این واقعیت را باید در نظر گرفت که 
با توجه به حجم بالای برداشت، اکنون این ذخایر به نیمه  عمر 
خود رسیده  اســت و اگر تغییری در نگاه توسعه گرای دولت ها 
ایجاد نشــود، ایران به زودی به کشــوری بدل خواهد شــد که 

مجبور به واردات انرژی می شود.
اما بهینه ســازی مصرف گاز کار ســاده ای نیست، آن هم برای 
کشــوری که ســال های ســال، به مصرف بی رویه  منابع عادت 

کرده اســت. اگرچه در ســال های اخیــر، قوانینی درخصوص 
بهنیه ســازی مصرف انرژی تدوین شــده اما آنچنــان که باید 
به ایــن قوانین توجه نشــده اســت. اما دولت ســیزدهم که 
شــاهد ناترازی گاز در زمســتان گذشــته بود، رویکرد مثبتی 
به بهینه ســازی مصرف گاز یافته اســت و همسو با تأکیدهایی 
که سال هاســت در این حــوزه وجود دارد قوانیــن و مقرراتی 
درباره لزوم بهینه ســازی مصرف انرژی تدوین کرده و نهادها و 
دســتگاه های مختلف کشور مامور به اجرای آنها شدند. به ویژه 
اینکــه طبق اعام کارشناســان مصرف انــرژی در ایران چهار 
برابر میانگین جهانی اســت و بیش از ۶ برابر بیشتر از میانگین 
جهانــی گاز طبیعی مصرف می کنیم. این در حالی اســت که 
اعام شــده در فصل سرد ســال بیش از ۷۰ درصد تولید گاز 

طبیعی به بخش خانگی و تجاری اختصاص یافته اســت.
ماده ۴۴ قانون برنامه ششم مصوب سال ۱۳۹۵ مجلس شورای 
اســامی، دولت را مکلف کرده به منظور افزایش ارزش افزوده 
انرژی و تکمیل زنجیره ارزش و کاهش شدت انرژی، همسو با 
مصرف انرژی برای واحد تولیــد در طول اجرای قانون برنامه 
اقدام هایی را انجام دهد و بایــد ترتیبی اتخاذ کند که سالیانه 
تلفات انرژی دــر بخش ساختمان پنــج دــرصد کاهش یابد. 
آیین نامه اجرایی این جزء، دــر مدت ۶ ماه پس از لازمالاجرا 
شدن این قانون توسط وزارتخانه نیرو، راه و شهرسازی و نفت 

تهیه می شود و به تصویب هیات وزیران می رسد.

همچنین وزارت نیرو موظف است برای افزایش بازدهی و ضریب 
بهرهوری نیروگاه هــا، موافقت اصولی برای ایجاد نیروگاه ها با 
بازدهــی ۵۵ تا ۶۰ درصد صادر کنــد و طبق ماده ۴۴ قانون 
برنامه ششم مصوب سال ۱۳۹۵ مجلس، وزارتخانه های نفت و 
نیرو موظف انــد با همکاری دیگر دستگاه های اجرایی ذی ربط، 
برنامه اجرایــی »طرح جامع انرژی کشــور« را تا پایان ســال 
نخســت اجرای قانــون برنامه در چارچــوب قوانین مربوطه و 
همسو با ســند ملی انرژی کشور مصوب شــورای عالی انرژی 

کشــور، تهیه کنند و به تصویب هیات وزیران برسانند.
اگرچه این قوانین از ســال ها قبل موجود اســت، اما پیشرفت 
چندانی در حوزه ی بهینه ســازی به وجود نیامده است. دولت 
ســیزدهم تاش کرد تا در راســتای جلوگیری از ناترازی گاز، 

قوانین، طرح ها و پروژه های بهینه ســازی گاز را عملی کند.
یکی از طرح های بهینه ســازی که در دولت ســیزدهم اجرایی 
شــد، تعویض چهار میلیون دســتگاه بخاری با بازده بالا بود. 
همچنین در دولت ســیزدهم بیش از ۶۲هــزار موتورخانه در 
بخش تجاری، خانگی و عمومی بهینه ســازی شــده و شرکت 
ملی گاز در مجموع موظف به بهســازی ۳۲۰ هزار موتورخانه 

است.
ســالیانه ۸۰ میلیارد دار معادل ۱.۹ هزار تریلیون تومان پول 
کشــور )ارز نیمایی( برای تأمین یارانه سوخت هزینه می شود 
که این بــه معنای گنجی به وزن یک هــزار و ۶۵۰ تن طای 
خالص )هر گرم طا یــک میلیون و ۳۰۷ هزار و ۹۰۰ تومان( 
لســا، از ایــن رو وزارت نفت همواره تاش کرده با توســعه و 
حمایت همه جانبه از پروژه های بهینه ســازی از ســوخته شدن 

این ثروت ملی جلوگیری کند.
وزارت نفت دولت ســیزدهم آغاز ســختی را به واســطه تأمین 
ســوخت زمســتانی کشــور و کمبود ۲۵۰ میلیون مترمکعبی 
گاز داشــت، اما همزمان رقم قابل توجهی سرمایه گذاری برای 
حفــظ ظرفیت تولید در میدان هــای نفتی و گازی و طرح های 
پالایش نفــت و گاز از جمله جمع آوری گازهــای همراه نفت 
میدان هــای نفتی غرب و شــرق کارون را جــذب و به مرحله 

امضای تفاهم نامه و قرارداد رساند.
در حال حاضر نیز شــاهدیم که دولت ســیزدهم عزمی راسخ 
درخصوص بهینه ســازی مصــرف گاز در پیــش گرفته و این 
موضــوع از فعالیت هــای وزارت نفت در خصــوص جمع آوری 
گازهای مشــعل و همچنین عملکردش در حوزه  بهینه ســازی 
مصرف، نمایان اســت. امید می رود با تدابیر و اتخاذ تصمیمات 
صحیــح و به جــای وزارت نفت، شــاهد رفع ناتــرازی گاز و 

جلوگیری از ثروت سوزی باشیم.

رویکرد وزارت نفت دولت سیزدهم، بهینه سازی مصرف گاز است

مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتی ایران با اشــاره به نشت نفت در یکی از 
خطوط زیردریایی در فاصله دو مایلی بندر گناوه در شــهریورماه امســال 
گفت: ســرانجام ساعت سه بامداد روز پنج شــنبه )ششم مهرماه( موقعیت 
نشتی را شناسایی و محل نشت نفت را مسدود کردیم و هم اکنون در حال 

تعمیرات کامل و کلمپس گذاری هستیم.
به گزارش شانا به نقل از شرکت پایانه های نفتی ایران، عباس غریبی تصریح 
کرد: در پی بروز حادثه نشت نفت در یکی از خطوط زیردریایی در فاصله 
دو مایلی بندر گناوه در شــهریورماه امســال، بافاصله تجهیزات، تیم ها و 
شــناورهای دریایی مجهز به سیســتم های رفع آلودگــی دریا از مجموعه 
شرکت پایانه های نفتی ایران، شرکت نفت فات قاره با همکاری شناورهای 

سازمان بنادر و دریانوردی استان بوشهر در موقعیت مستقر شدند.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران به حساسیت کار اشاره کرد و گفت: 
به لحاظ ناشــناخته  بودن محل نشــتی و جمع آوری تجهیزات مورد نیاز، 

اهمیت و حساسیت اجرای سریع و درست پروژه بالا بود.
غریبی با بیان اینکه ابتدا مهار نفت انجام و در خط لوله هم تدابیر عملیاتی 
اتخــاذ شــد، اظهار کرد: هم از ســمت پایانه نفتی خــارک و هم از ناحیه 
گچســاران خطوط، باید تحت کنترل قرار می گرفتند و مانع از گسترش و 
ازدیاد فشــار نفت می شدیم که این اقدام در روزهای ابتدایی صورت گرفت 

و شناسایی محل نشتی با فوریت انجام شد.
وی با اشاره به حساسیت و سختی کار گفت: به دلیل محبوس  شدن حدود 
۷۲ هزار بشــکه نفت خام در خط لوله، کار از حساســیت بالایی برخوردار 
بود، زیرا هرگونه حادثه ای منجر به آلودگی بیشتر می شد و همین موضوع 

حساسیت کار را بسیار بالا برده بود.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران درمورد سختی کار نیز تصریح کرد: 
با توجه به اینکه نشــتی در عمق هفت  متــری زیر دریا بود و خط لوله در 
عمق چهارمتری زیرگل و لای زیر بســتر قرار داشت، بنابراین کار به شدت 
ســخت بود و به تجهیزات و شــناورهای خاصی نیاز داشت تا به موقعیت 

نشتی دست می یافتیم.
غریبی با بیان اینکه تجهیزات باید از طریق منابع موجود در ســطح کشور 
جمع آوری می شــد، افزود: خوشــبختانه هم تیم اجرایی کار، هم پیمانکار 
مجری و هم شناوری که باید به عنوان ایستگاه عملیاتی مستقر می شد همه 

از داخل کشور و منطقه بومی تأمین شدند.
وی به تأمین ۱۰۰ درصد کالاهای مورد نیاز در داخل کشــور اشاره کرد و 
گفت: این کار به طور ۱۰۰ درصد از توانمندی شرکت های داخلی و مجموعه 
شــرکت پایانه نفتی ایران و با همکاری شــرکت نفت فات قاره و سازمان 

بنادر استان انجام شد.

مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتی ایران درمــورد موقعیت خط لوله نیز 
اظهار کرد: از آنجایی که موقعیت خط لوله در عمق ۱۰ متری قرار داشت، 
عملیات باید در تاریکی مطلق و همراه با گل و لای توسط تیم غواصی انجام 

می شد که بسیار سخت بود.
غریبی یکی دیگر از ســختی های کار را برداشتن بتن از روی خط لوله در 
عمق ۱۰ متری دریا دانســت و تصریح کرد: تیم غواصی با وجود ســختی 
کار در طول شــبانه روز مشــغول کار بود و در این مدت به هیچ عنوان کار 

رها نشده بود.
وی درمورد شناسایی محل نشتی نیز گفت: سرانجام ساعت سه بامداد روز 
پنج شنبه، ششــم مهرماه موقعیت نشتی را شناسایی و محل نشت نفت را 
مسدود کردیم و هم اکنون در حال تعمیرات کامل و کلمپس گذاری هستیم.

مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتی ایران با بیــان اینکه با کلمپس گذاری 
تعمیرات به پایان می رسد، افزود: قطعاً برنامه های زیادی در حوزه نگهداری 
و تعمیرات خطوط لوله داریم که از بروز رخدادها در آینده جلوگیری شود.
غریبی ضمن قدردانی از پیگیری ها و دســتورات محســن خجســته مهر، 
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران گفت: سیاســت اصلی شرکت ملی نفت 
ایران توجه ویژه به مســائل محیط زیستی است و برای ممانعت از گسترش 

آلودگی و حوادث احتمالی تمامی تدابیر لازم را اتخاذ کرده است.

نشت نفت از خط لوله گناوه - خارک پایان یافت
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به اعتقاد تحلیلگران، چشــم انداز پیوســتن 
ابوظبی و ریاض به گروه کشورهای بریکس، 
بیانگر تمایل کشــورهای حوزه کشــورهای 
خلیــج فارس بــه رویکرد »نگاه به شــرق« 
اســت. این رویکرد با دور شدن مرکز گرانش 
ژئواکونومیک جهان از غرب شکل گرفته است.

به گزارش روز یکشــنبه ایرنــا، رهبرمعظم 
انقاب ایران حضرت آیــت الله خامنه ای در 
بهمن مــاه ۱۳۹۶ رویکرد »نگاه به شــرق« 
را مطــرح کرد و حالا این ایده هوشــمندانه، 
با رویگردانی روز افزون کشــورهای جهان از 
غرب، درحال گسترش است و تازه ترین نمونه 
های آن، میل بســیاری از کشورهای جهان 
برای پیوســتن به نهادهایی چون بریکس و 

سازمان همکاری شانگهای است.
پایگاه خبــری امواج مدیا در گزارشــی می 
نویســد، ماه گذشــته از عربستان سعودی و 
امــارات متحده عربی برای پیوســتن به این 
بلــوک اقتصادی و ژئوپلیتیکی متشــکل از 
برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی 

دعوت به عمل آمد.
در این گــزارش آمده اســت تأثیرات کامل 
پیوستن احتمالی این دو کشور به این گروه 
همچنان نامشخص اســت. اما این تحول در 
بحبوحه تاش های امارات و عربستان برای 
تنوع بخشــیدن به روابط اقتصادی و سیاسی 

خود با سایر کشورها صورت می گیرد.
ایــن بلوک اقتصادی که در ســال ۲۰۱۰ به 
شکل کنونی درآمده اســت در پانزدهمین 
نشست خود که ماه گذشته در ژوهانسبورگ 
آفریقای جنوبی برگزار شد عاوه بر عربستان 
و امارات از آرژانتین، مصر، اتیوپی و ایران نیز 

برای پیوستن به این گروه دعوت کرد.
امارات به طور رســمی این دعوت را پذیرفته 
اســت. شــیخ محمد بــن زایــد آل نهیان، 
رئیس جمهور امارات از این توســعه استقبال 
کرد و گفت: »ما مشتاقانه منتظر تعهد مستمر 
همکاری بــرای رفاه، عــزت و منفعت همه 

ملت ها و مردم در سراسر جهان هستیم.«
در این گزارش همچنین آمده است عربستان 
سعودی هنوز تصمیم نهایی در مورد پیوستن 

بــه آن را اتخاذ نکرده اســت. اما فیصل بن 
فرحان آل ســعود وزیر امور خارجه توضیح 
داده است که ریاض از این فرصت قدردانی 
می کنــد. او که بریکس را یک کانال مفید و 
مهم خواند، گفت که تا آغاز سال ۲۰۲۴ یک 

»تصمیم مناسب« گرفته خواهد شد.
بر اســاس این گزارش، چشم انداز پیوستن 
ابوظبی و ریاض به گروه کشــورهای بریکس 
بیانگر سیاســت »نگاه به شرق« کشورهای 

حاشیه دریای خلیج فارس است.
این رویکرد در زمانی شــکل گرفته است که 
شــماری از کشورهایی که از نظر ژئوپلیتیک 
اقتصادی بسیار تاثیرگذار هستند، می کوشند 

از غرب دور شوند.
شماری از کشورهای آسیایی مانند چین، هند، 
ژاپن، کره جنوبی و سنگاپور در زمره مشتریان 
خرید نفت و گاز از خلیج فارس هســتند. از 
دیگر ســو، عربستان ســعودی و امارات نیز 
در گرماگرم رشد و پیشــرفت نوآوری های 
تکنولوژیکی و گســترش بازارهای آسیا، می 

کوشند در این منطقه سرمایه گذاری کنند.
بــه باور رابــرت موگیلنیکی، محقق ارشــد 
موسسه کشورهای خلیج فارس در واشنگتن، 
کشورهایی مانند عربستان سعودی و امارات 
متحده عربی بر این باورند که پتانسیل های 

فراوانی در توسعه همکاری با گروه ها و بلوک 
های جهانی جدید وجود دارد.

کارشناســان همچنیــن در خصــوص بروز 
تغییرات ناگهانی دــر روابط اقتصادی امارات 
یا عربســتان بــا هر یک از اعضــای بریکس 
دســتخوش دگرگونی های ناگهانی و بزرگ 

شود.
یکی از مزایای عضویت در بریکس این است 
که می تواند بــرای برنامه های میان مدت و 
بلندمدت امارات و عربستان در زمینه سرمایه 
گذاری سودمند باشد.به باور عمر العبیدلی، 
رئیس انجمن اقتصاددانان بحرین، دو کشور 
عربســتان و امارات از نظر اقتصادی می تواند 
روابط دیپلماتیک قوی تر با پنج عضو موسس 
بریکس داشــته باشــند. این مســاله سبب 
افزایش فرصت های ســرمایه گذاری و بهبود 
فضای کسب و کار در زمینه اقتصادی خواهد 

شد.
عمر العبیدلــی همچنین می گوید: عضویت 
این دو کشــور همچنین زمینه برای توسعه 
همکاری های اقتصادی در ســطح جهانی را 

فراهم می آورد.
سیاســتگذاران اماراتــی و ســعودی روابط 
کشورهایشان با نیروگاه های آسیایی را برای 
توانایی آنها در کنار گذاشتن هیدروکربن ها 

حیاتی می دانند.
احمد عبودوه، کارشــناس روابط بین الملل 
در چتــم هاوس لندن می گوید عربســتان 
ســعودی و امارات خواستار توســعه روابط 
درتجارت و سرمایه گذاری، آژانس های بیمه 
کشتیرانی، کشاورزی و دارو هستند. به باور 
این کارشــناس روابط بین الملل، ابوظبی و 
ریاض دــر حال تنوع بخشــیدن به اقتصاد 
خود به دور از اتکا به درآمدهای نفتی و رشد 

پایدارتر هستند.
این درحالیســت کــه شــماری دیگری از 
کارشناسان می گویند تفاوت های عمده بین 
کشورهای بنیانگذار بریکس و اعضای بالقوه 
جدید احتمالاً به طور قابل توجهی بر آینده 

این بلوک تأثیر خواهد گذاشت.
راشل زیمبا، یکی از کارشناسان ارشد مرکز 
امنیت جدید آمریکا می گوید گسترش این 
بلوک در ســال آینده »واگرایی سیاست های 
موجود در کشــورهای بریکــس« را تقویت 

خواهد کرد.
ورود عربستان ســعودی و امارات به بریکس 
حاوی پیامی روشــن به ایالات متحده برای 
تنوع بخشــیدن به اتحادهای جهانی خواهد 
بود. بر اســاس این گزارش، ابوظبی و ریاض 
برای اعام استقال بیشتر از واشنگتن، آشکارا 

به دنبال مشارکت های جایگزین هستند.
این درحالیست که ابوظبی و ریاض احتمالاً 
برای ایجاد تعادل در روابط رو به رشد خود با 
اعضای بریکس و مشارکت دفاعی چند دهه 

خود با واشنگتن تاش خواهند کرد.
در همین راستا، محمد بن سلمان آل سعود، 
ولیعهد عربستان سعودی در اوایل ماه جاری 
در مصاحبه ای با رسانه های آمریکایی دیدگاه 
خود را مبنی بر اینکه »بریکس گروهی علیه 

آمریکا یا غرب نیست« بیان کرد.
تمایل اعراب به رویکرد »نگاه به شرق«

به گزارش ایرنا، سیاســت خارجی و عملکرد 
دولت هــا از محیط ژئوپلیتیــک آن ها متاثر 
اســت. جمهوری اسامی ایران هم به صورت 
بالقوه یکی از کشورهای تاثیرگذار در منطقه 

و جهان است.

سفر وزیر ارتباطات رژیم صهیونیستی به عربستان
به گزارش امروز )یکشنبه( ایرنا، رسانه های صهیونیستی اعام کردند که "شلومو کرعی"، وزیر ارتباطات رژیم صهیونیستی 

امروز در راس هیاتی وارد ریاض شد.
منابع خبری اعام کردند که مسئولانی از وزارت ارتباطات رژیم صهیونیستی و دیوید بیتان، رئیس کمیسیون اقتصادی در 
کنست، این وزیر صهیونیست را در سفرش به عربستان همراهی می کنند اما هیچ نماینده ای از سازمان پست در این سفر 

حضور ندارد و به طور مجازی در این کنفرانس شرکت می کنند.
گفته می شود که عدم حضور نمایندگانی از سازمان پست رژیم صهیونیستی در این سفر به اختافات میان کرعی و میشائیل 

فاکنین، رئیس شرکت پست باز می گردد.
پیش از این »حاییم کاتس« وزیر گردشگری رژیم صهیونیستی در راس یک هیئت رسمی برای شرکت در نشست سازمان 

جهانی گردشگری وابسته به سازمان ملل متحد به عربستان سفر کرده بود.

ترس صهیونیست ها از هسته ای شدن عربستان
نتایج یک نظرسنجی  نشان می دهد که اغلب صهیونیست ها موافق توافق با عربستان هستند، اما به طور همزمان از هسته ای 

شدن این کشور هراس دارند.
به گزارش امروز )یکشنبه( ایرنا، یک نظرسنجی در سرزمین های اشغالی که شبکه ۱۱ صهیونیستی آن را انجام داده نشان 
می دهد که ۵۶ درصد صهیونیست ها موافق عادی سازی روابط با عربستان هستند، اما ۳۹ درصد معتقدند که تل آویو نباید 

توافقی که منجر به هسته ای شدن عربستان می شود را امضا کند.
بر اساس نایج این نظر سنجی، ۱۲ درصد صهیونیست ها به طور کلی مخالف عادی سازی روابط عربستان و رژیم صهیونیستی 
هستند و ۳۲درصد نظری در این خصوص ندارند.نتایج این نظرسنجی همچنین نشان می دهد که ۶۳ درصد رای دهندگان به 

حزب حاکم موافق عادی سازی روابط با عربستان هستند  و تنها ۹درصد از آن ها مخالف این توافق هستند.
سران تل آویو در سه سال گذشته )پس از سازش امارات و بحرین با اسراییل( تاش های گسترده ای برای برقراری رابطه 
با ریاض انجام داده اند، اما تاکنون موفق به برقراری رابطه نشده اند. در همین راستا »حاییم کاتس« وزیر گردشگری رژیم 
صهیونیســتی اخیرا در راس یک هیئت رسمی برای شرکت در نشست سازمان جهانی گردشگری وابسته به سازمان ملل 

متحد به عربستان سفر کرد.
رادیو ارتش رژیم صهیونیستی نیز اعام کرده که قرار است »شلومو کرعی« وزیر ارتباطات این رژیم هم در آینده به عربستان 
سفر کند.عربستان شهریورماه برای نخستین بار به یک هیات صهیونیست اجازه داد تا برای مشارکت در کنفرانس یونسکو در 
این کشور حضور پیدا کند.جنبش جهاد اسامی فلسطین حضور این هیات اسرائیلی در عربستان به بهانه شرکت در کنفرانس 

سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی سازمان ملل متحد )یونسکو( را محکوم کرد.
جنبش جهاد اسامی فلسطین در بیانیه ای اعام کرد که شرکت هیاتی از رژیم صهیونیستی در ریاض تاشی برای سرپوش 

گذاشتن بر جنایت ها و تشویق این رژیم به جنایت های بیشتر و نادیده گرفتن حرمت قدس و مقدسات آن است.

هشدار عضو کنست درباره جنگ بین صهیونیست های دینی و 
سکولار

یک عضو حریدی کنست )پارلمان( رژیم صهیونیستی درباره وقوع جنگ بین صهیونیست های دینی-حریدی و چپ گرایان 
سکولار هشدار داد.

به گزارش امروز )یکشنبه( ایرنا از روزنامه صهیونیستی »تایمز اسرائیل«، »موشه گافنی« عضو حزب حریدی »اتحاد یهودیت 
توراتی« با اشاره به حمله چپ گرایان سکولار به مراسم صهیونیست های دینی و حریدی در میدان »دیزنگوف« تل آویو در 

عید »یوم کیپور« اعام کرد: معترضان دنبال جنگ مذهبی هستند.
وی خطاب به صهیونیست های سکولار و چپ گرا گفت: شما دنبال تغییرات قضائی یا هیچ چیز دیگری نیستید، آنچه ما در 

روز »یوم کیپور« در تل آویو دیدیم ثابت کرد که شما دنبال جنگ مذهبی علیه ما هستید.
به گزارش ایرنا، معترضان چپ گرا که به نحوه برگزاری مراسم »یوم کیپور« در میدان »دیزنگوف« تل آویو اعتراض داشتند 
در این روز که از اعیاد یهودی است با صهیونیست های دینی و حریدی درگیر شدند که با دخالت پلیس اسراییل به خشونت 

کشیده شد.
بازداشت یکی از معترضان چپ گرا توسط پلیس رژیم صهیونیستی، منجر به درگیری نیروهای امنیتی و معترضان و تجمع 

چپ گراها مقابل مقر پلیس شد.
ســرزمین های اشغالی در بیش از هشت ماه گذشــته و از زمان روی کار آمدن کابینه افراطی نتانیاهو، صحنه ناآرامی های 
گسترده می باشد. تمام موضوعاتی که صهیونیسم جهانی از آن برای ایجاد اتحاد بین گروه های مختلف قومی، مذهبی و نژادی 

در سرزمین های اشغالی استفاده می کرد، اکنون به موضوعی برای اختاف تبدیل شده است.

خبر

تمایل اعراب به رویکرد »نگاه به شرق«

طی روزهای اخیر اکثر رســانه هــای بین المللی از توافقی بین ســعودی ها با 
صهیونیست ها با هماهنگی آمریکا سخن می گویند که حتی خبرگزاری انگلیسی 

رویترز نیز آن را به نفع منافع تاریخی ملت مظلوم فلسطین ارزیابی نکرد.
به گزارش ایرنا، رویترز روز شنبه در گزارشی به نقل از منابع آگاه خود در منطقه 
نوشــت که اگرچه عادی سازی روابط بین عربستان سعودی و رژیم صهیونیستی 
مشــروط به امضای یک توافق دفاعی است که ریاض همچنان در پی امضای آن 
با واشنگتن است، اما قطعا خواسته های فلسطینی در مسیر این توافق در درجه 

دوم اهمیت قرار خواهد داشت.
این منابع آگاه که نخواستند نامشان فاش شود با اشاره به مذاکرات علنی و بعضا 
پشت پرده برای عادی ســازی روابط میان ریاض و تل آویو گفتند که عربستان 
ســعودی به بهای این عادی ســازی مصمم به امضای این توافق نظامی است که 

آمریکا را ملزم به دفاع از آن کشور می کند.
برخی منابع آمریکایی نیز اعام کردند که اگرچه ممکن اســت این توافق مورد 
رضایت کامل سعودی ها، به سطح تضمین های دفاعی سختگیرانه مانند پیمان 
آتانتیک شــمالی )ناتو( نرسد و حتی دولت بایدن برای امضای آن نیازی هم به 
جلب نظر کنگره برای تصویب آن نداشــته باشــد، اما دارای ویژگی های خاصی 
است که حتی اگر تل آویو نخواهد در ازای آن امتیازات بزرگی به فلسطینیان برای 

ایجاد یک دولت مستقل بدهد، به هیچ وجه مختل هم نخواهد شد.
»محمد بن سلمان« ولیعهد سعودی تیرماه سال گذشته )ژوئیه ۲۰۲۲( در جریان 
ســفر »جو بایدن« رییس جمهوری آمریکا به ریاض خواستار امضای یک پیمان 
دفاعی با آمریکا معادل دیگر پیمان های ناتو با برخی کشورهای جهان شده بود.
با این حال یک منبع آمریکایی به رویترز گفت: »این توافق ممکن اســت شبیه 
معاهداتی باشــد که دولت آمریکا بدون کســب اجازه کنگره با دیگر کشورهای 
آســیایی از جمله بحرین امضا کرده بود؛ کشوری که امروزه میزبان ناوگان پنجم 
نیروی دریایی آمریکا اســت و البته این قبیــل توافقات نیازی به تصویب کنگره 

هم ندارند.
این منبع با اعام اینکه توافق پیش رو حتی می تواند یک »دستاورد دیپلماتیک« 
برای رئیس جمهوری آمریکا برای پیروزی در انتخابات آینده این کشور باشد، در 
عین حال گفت که واشــنگتن همچنین می تواند هر توافقی را با هر طبقه بندی 
تغییر دهد و جایگاه عربســتان را به عنوان متحد اصلی خارج از ناتو )عنوانی که 

آمریکا قباً به اسرائیل داده بود(، بهبود بخشد.
با این حال، تمام منابع طرف گفت وگو با رویترز تأیید کردند که عربستان کمتر از 
“ضمانت هایی که آمریکا را ملزم به محافظت از آن در صورت حمله خارجی می 
کند”، نخواهد پذیرفت، مانند حمله موشــکی ۱۴ سپتامبر ۲۰۱۹ به سایت های 
نفتی آن )اشاره به حمله ای که یمن به آرامکو عربستان به عنوان پاسخی به تجاوز 

مداوم انجام داد( که آن رویداد بازارهای جهانی نفت را هم متزلزل کرده بود.
اگرچه رویترز با اعام اینکه هنوز برای سوالات ایمیلی خود به دولت های ریاض، 
واشنگتن و یا تل آویو پاسخی دریافت نکرده است اما نوشت: "انعقاد توافق میان 
واشــنگتن با بزرگترین صادرکننده نفت جهان در قبال حفاظت دفاعی و عادی 
سازی روابط با اســرائیل می تواند ساختار امنیتی منطقه خاورمیانه را بطور کل 

تغییر دهد و ریاض را از پکن دور کرده و دوباره به واشنگتن پیوند بزند."
با این وجود، این منابع ســه گانه رویترز به این نکته هم اشاره کردند که ممکن 
اســت در این توافق برخــی تخفیف های جزیی در برخــی محدودیت ها برای 
فلسطینی ها در نظر گرفته شود، اما قطعا چنین اقداماتی به سطح انتظارات آنها 

برای ایجاد یک “دولت فلسطینی مستقل” نخواهد رسید.
آنها خواسته های فلسطینی در مسیر این توافق را بی اهمیت ارزیابی کرده و یکی 
از آنها در همین راستا با تاکید بر اینکه “اگر فلسطینی ها با توافق مخالفت کنند، 
عربستان به راه خود ادامه خواهد داد”، افزود: اگرچه عربستان همواره اعام کرده 
که از یک طرح صلح برای فلسطینی ها حمایت می کند، اما این بار چیزی برای 

خود می خواهد، نه فقط برای فلسطینی ها.

فلسطین قربانی توافق سعودی - صهیونیستی

غیبت مصی علی نژاد در تجمع منافقین مقابل سازمان ملل

ë چهارشنبه ë 05 مهر ë 1402 سال دهم ë شماره 749 

امــروز صاحب امتیاز و مدیرمسئول: موسسه غیر تجاری اقتصاد و مردم آریایی  	
جانشین مدیر مسئول : راضیه احمدوند 	
سردبیر: محسن تورع 	
دفتر استان فارس: خیابان معدل، حد فاصل ملاصدرا و فلسطین)باغشاه(، کوچه 7،اولین  	

درب سمت راست، طبقه سوم- کدپستی7۱۳۴67۴8۳6
تلفن : ۰7۱۳2۳۰7۱۱7 	
چاپخانه: امیرفاضل پارسیانچاپخانه:  شاخه سبز 	



در ادامــه رقابت هــای هاکی پنج نفــره چمنی مردان 
قهرمانی آســیا در عمان، تیم ملــی ایران در چهارمین 
دیدار خود در این رقابت ها برابر افغانســتان به پیروزی 

رسید.
به گزارش ایســنا، در ادامه رقابت های قهرمانی آســیا 
هاکــی پنج نفره چمنی مردان کــه در صلاله عمان در 
حال برگزاری اســت تیم ملی هاکی پنــج نفره چمنی 
ایران در چهارمیــن و آخرین دیدار گروهی خود با ۱۲ 
گل تیم افغانستان را شکست داد و به عنوان صدرنشین 

گروه به مرحله بعد صعود کرد.
گل هــای تیم ملی ایــران را ذبیح الله راه چمنی ۴گل، 
نوید طاهری، مهدی شــاهرخی، محمدرضا ســعادت و 

محمدعلی صالحی پور هر کدام ۲ گل به ثمر رســاندند.
در این رقابت هــا ذبیح الله راه چمنی به عنوان بازیکن 

انتخاب شد. برتر زمین 
تیم ملی هاکی پنج نفره چمنی ایران فردا جمعه ساعت 
۱۲:۳۰ به وقت تهــران در مرحله حذفی به مصاف تیم 
ژاپن می رود که در  صورت پیروزی در این دیدار عصر 
جمعه ساعت ۱۹:۳۰ به مصاف مالزی برای قرار گرفتن 

در جمع ۴ تیم برتر رقابت های خواهد کرد.
مســابقات هاکی پنج نفــره چمنی قهرمانی آســیا در 
بخش مردان تا ۱۱ شهریور در صلاله عمان ادامه دارد.

رقابت های هاکی پنج نفره چمنی- عمان

ورزش ایــران و جهان امروز با اتفاقات و مســائل مختلفی 
همراه بود که گزیده آنها در این گزارش آمده است.

به گزارش ایســنا، هفته سوم لیگ برتر فوتبال با برگزاری 
چهار بازی پیگیری شــد. هفته ســوم لیــگ برتر فوتبال 
امروز )چهارشنبه( با انجام چهار بازی پیگیری شد. دیروز 
نخســتین دیدار این هفته با برگزاری بازی مس رفسنجان 
و شــمس آذر آغاز شــد که با پیروزی ۳ بر صفر نماینده 
قزوین به پایان رســید. در مهم ترین بازی امروز ســپاهان 

میزبان استقلال بود.
بنزما ساز جدایی کوک کرد!

کریــم بنزما از وضعیت خود در الاتحاد راضی نیســت و با 
ســرمربی پرتغالی این تیم به مشــکل خورده است. کریم 
بنزما در فصل نقل و انتقالات تابســتانی تصمیم گرفت که 
رئال مادرید را ترک کند تا پیراهن الاتحاد عربســتان را بر 
تن کند. روزنامه الشرق الاوســط عربستان اعلام کرد که 
بنزما از وضعیت خود در الاتحاد راضی نیست و با سرمربی 
پرتغالی تیم به مشکل خورده است. الشرق الاوسط نوشت: 
رابطه بنزما و نونو سانتو شکر آب شده است. سرمربی تیم 
براین باور اســت که بنزما به درد تفکرات او نمی خورد و 

اصلا این بازیکن با درخواست او جذب نشده است.
گل محمدی: انگیزه ما فراتر از تصور است

ســرمربی تیم فوتبال پرســپولیس می گوید بازی فردای 
تیمش با ذوب آهن مانند فینــال جام حذفی یا بازی آخر 
لیگ برتر مهم اســت و انگیــزه بازیکنانش فراتر از چیزی 
است که تصور می شود.  یحیی گل محمدی، سرمربی تیم 
فوتبال پرسپولیس در نشست خبری قبل از دیدار تیمش با 
ذوب آهن اظهار کرد: امیدوارم فردا روز خوب و بازی خوبی 
برای ما باشــد. بازی حساسی است ولی همه بازی ها برای 
ما مثل فینال هستند. بازی فردا هیچ فرقی با فینال حذفی 
یا بازی آخر لیگ برتر ندارد. امســال سال سختی است و 
باید سعی کنیم امتیازها را جمع کنیم. برای قهرمان شدن 
باید انگیزه خوبی داشته  باشیم. بازیکنان با همه مشکلاتی 
کــه دارند خوب تمرین می کننــد و تمرکز خوبی دارند و 

انگیزه شان فراتر از چیزی است که تصور می شود.
پشت پرده کینه کشتی گیر روس از معصومی

مربی تیم ملی کشــتی آزاد، گفت: کشــتی گیر روس در 
زمان گرم کردن امیررضــا معصومی بارها به او زل می زد 
و در جریــان مبارزه نیز چند بار بــا آرنج به او عمدا ضربه 
زد. مصطفــی میرعمادیان در گفت وگو با ایســنا، درباره 
سومین قهرمانی متوالی تیم ملی کشتی آزاد جوانان ایران 
در رقابت های جهانــی اردن، اظهار کرد: با توجه به اینکه 
در ۲ دوره قبلــی عنوان قهرمانی جهان را بدســت آورده 
بودیــم، مدعی اصلی کســب این عنــوان در اردن بودیم. 
شــروع تمرینات ما از بهمن سال گذشــته بود. اردوهای 
متعددی را در شــرایط آب و هوایی مختلف برگزار کردیم. 
به تورنمنت های ارمنســتان و یاشــاردوغو ترکیه رفتیم و 
مسابقات بزرگسالان جام تختی هم اوج کار بچه های ما بود 
که در چندین وزن به عنوان قهرمانی رسیدند و مدال های 
خوبی را کســب کردند. یکــی از مهمترین مزیت های این 
تیم  این اســت که ۷۰ درصد آن ســال بعد نیز در همین 

رده هستند و قطعا این نسل می تواند پشتوانه خوبی برای 
کشتی ایران باشد.

معافیت سربازی سرلک یک ماه تمدید شد
با اعلام ســازمان نظام وظیفه میلاد ســرلک می تواند یک 
ماه دیگر برای پرســپولیس به میدان برود.  میلاد سرلک، 
هافبک ۲۸ ســاله پرســپولیس با نامه ای که در تاریخ ۱۸ 
تیرمــاه ســازمان نظام وظیفه به ســازمان لیــگ فوتبال 
ارســال کرده بود تا امروز )یکم شهریور( می توانست برای 
پرســپولیس به میدان برود و پس از آن مشمول سربازی 
حساب می شد. با این حال نامه  جدیدی امروز )چهارشنبه( 
از سازمان نظام وظیفه به سازمان لیگ ارسال شده که یک 
ماه دیگر به میلاد ســرلک فرصت داده شــده تا به عبارت 
دیگر این بازیکن تا تاریخ یکم مهرماه بتواند بدون مشکل 

سربازی برای پرسپولیس به میدان برود.
دوپینگ ملی پوش جودو مثبت شد

دوپینگ یکی از ملی پوشــان جودوی ایران مثبت شد. در 
جریان برگزاری اردوی تیم ملــی جودو قبل از بازی های 
آسیایی هانگژو پس از انجام تست دوپینگ از جودوکاران 
حاضر در اردو، نمونه دوپینگ یک ملی پوش مثبت شــد. 
این ورزشکار که به مسابقات دانشجویان جهان اعزام شده 
بود نامش در فهرســت ورزشــکاران اعزامی به بازی های 

آسیایی نیست.
صعود راحت والیبالیســت های ایران به نیمه نهایی 

آسیا
تیم ملــی والیبال ایران بــا پیروزی مقابل پاکســتان به 
نیمه نهایی رقابت های قهرمانی آســیا صعود کرد. تیم ملی 
والیبال ایران در دور حذفی رقابت های قهرمانی آســیا از 
ســاعت ۱۹ و ۱۵ دقیقه چهارشنبه اول شهریور به مصاف 
تیم پاکستان رفت و به پیروزی رسید. ملی پوشان ایران با 
پیروزی ســه بر صفر )۲۵ بر ۱۸، ۲۵ بر ۱۵ و ۲۵ بر ۱۳( 
مقابل حریف خود به نیمه نهایی این رقابت ها صعود کردند. 

پیش از این هم ژاپن به نیمه نهایی صعود کرده بود.

وا دادن استقلال و ماجرای کینه یک جوان!
تیم فوتبال پرسپولیس ایران امشب در حالی در ورزشگاه آزادی 
با کریســتیانو رونالدو و یارانش در النصر دیدار می کند که امید 

زیادی برای غلبه بر حریف عربستانی دارد.
به گزارش ایسنا، در حســاس ترین دیدار برای نمایندگان ایران، 
تیم فوتبال پرســپولیس در هفته نخســت لیگ قهرمانان آسیا 
در ورزشــگاه آزادی میزبان النصر است. دیداری که حواشی آن 
از روز قبــل و با آمــدن رونالدو و یارانش به ایران آغاز شــده و 
احتمالا تا ســاعاتی پس از پایان بازی نیز ادامه پیدا خواهد کرد. 
هر چند در مراســم استقبال از تیم النصر صحنه های رخ داد که 
به مذاق برخی خوش نیامد اما باید در نظر داشــت که این علاقه 
به ستاره هایی مانند رونالدو و مسی در همه جای دنیا وجود دارد 

و در ذات هواداری است.
النصر با یک دو جین ســتاره پا به تهران گذاشته و از بازیکنانی 
چون کریستیانو رونالدو، ســادیو مانه، مارسلو برزوویچ، تالیسکا، 
آمریــک لاپورت و اوتاوویو بهره می بــرد. رونالدو بهترین بازیکن 
فصل النصر بوده و با وجود ۳۸ ســالگی در صدر جدول گلزنان و 

پاس گل های لیگ حرفه ای عربستان قرار دارد.
النصر لیگ را به خوبی شروع نکرد و متحمل ۲ شکست شد. البته 
بعد از آن به ۴ پیروزی دســت یافت و هم چنین با پیروزی برابر 
شباب الاهلی در پلی آف لیگ قهرمانان به مرحله گروهی رسید. 

النصر در لیگ عربستان با ۱۲ امتیاز در رده ششم قرار دارد.
در سوی دیگر پرسپولیس قرار دارد که تعداد زیادی از ستاره های 
ملی پــوش ایران را در اختیــار دارد. علیرضــا بیرانوند، مرتضی 
پورعلی گنجی، محمدحسین کنعانی زادگان، وحید امیری، مهدی 
ترابــی، میلاد ســرلک در کنار بازیکنانی مانند ســعید صادقی، 
محمــد عمری و دانیال اســماعیلی فر برای هر تیمی در آســیا 
خطرناک هســتند. پرسپولیســی ها با ۳ برد و یک مساوی از ۴ 
دیدار، با ۱۰ امتیاز صدرنشــین است. پرســپولیس که به دلیل 
محرومیــت نمی تواند از حضور تماشــاگرانش بهره ببرد، تاکنون 
دو بار در ســال ۲۰۱۸ و ۲۰۲۰ به فینال لیگ قهرمانان رسیده 
که در ســال ۲۰۲۰ با برتری برابر النصر در ضربات پنالتی به این 

مهم دست یافت.
یحیی گل محمدی، سرمربی پرسپولیس در نشست خبری پیش 
از ایــن دیدار اظهار کرد: قبل از هر چیز بــه تیم خوب النصر و 
ستاره هایش خوش آمد می گویم. خوشحالیم از این که می توانیم 
میزبان این تیم بزرگ باشیم و ناراحتیم که این بازی بزرگ بدون 

حضور تماشاگر برگزار خواهد شد.
او افزود: متاســفانه اتفاقاتی قبلا افتاده و باعث شــده که تیم ما 
محروم از تماشــاگر باشد. ما خیلی دوســت داشتیم این بازی با 
حضور هواداران باشد. جای آن ها واقعا خالی است. با حضور آن ها 
می توانســتیم بازی بهتری به نمایش بگذاریم اما متاســفانه این 

اتفاق نیفتاده است.
همچنین لوئیس کاسترو، سرمربی النصر، در نشست خبری پیش 
از این دیــدار اظهار کرد: این اولین بازی مــا در لیگ قهرمانان 
آسیاست که بازی راحتی نیست. تیم بسیار بزرگی را برای رقابت 
مقابل مان داریم. ما دو تیمی هســتیم که در گروه قوی هستیم و 
در نتیجه آماده یک مســابقه بزرگ برای بازی هستیم. خودمان 
را برای بازی آماده کردیم. کمی خســته هستیم به خاطر این که 
در لیگ برتر بازی داشتیم اما آماده دیدار با پرسپولیس هستیم.

ســرمربی النصر در پاسخ به این سوال که اســامی پنج بازیکن 
خارجی تیمش برای حضور مقابل پرســپولیس مشــخص شده 
اســت؟ گفت: مــا ۱۲ بازیکن خارجی داریم کــه برخی از آن ها 
در پروســه ریکاوری هستند. تیم کمی خسته است. ما ۷ بازیکن 
آوردیم که اگر بازیکنی مصدوم شد بتوانیم جایگزین کنیم. هنوز 

پنج بازیکن خارجی مان نهایی نشده است.

پرسپولیس - النصر؛ پیروزی در دسترس است

برتری هاکی بازان ایران برابر افغانستان در قهرمانی آسیا
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امــروز

این برد از ۲ جام برای 
من شیرین تر بود

مدیرروستا: ۱۰ سال است یکنواخت 
فوتبال بازی می کنیم

ســرمربی مس رفســنجان می گوید برد مقابــل آلومینیم از کســب ۲ جام برای او 
بود. شیرین تر 
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محصص: تیم ملی ایران 
نباید از نام حریف بترسد
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مقابل عربستان ۱۴ 
بازیکن داشتیم

واکنش سفارت ایران 
در عربستان به پیروزی 

»النصر« مقابل 
»پرسپولیس«

فکر نمی کردم رونالدو 
اینقدر احساساتی باشد

پرسپولیس در حد لیگ 
برتر خوب است نه در حد 

آسیا!

ممبینی: امیدوارم 
نمایندگان ایران در ادامه 

نتایج بهتری بگیرند

سرخ ها همچنان منتظر یک 
مهاجم خوب

قلعه نویی: با یک تیم بزرگ بازی  
می کنیم

 پیروزی پرگل شاگردان
عنایتی مقابل ویتنام در 

بازی های آسیایی
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کمک مدیریت شهری 
برای ساخت استادیوم 

جدید پایتخت
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استقلال از پرسپولیس شکایت می کند
با اعلام عضو هیات مدیره باشگاه استقلال، این باشگاه از پرسپولیس درباره 
عدم رعایت ســقف بودجه شکایت خواهد کرد.به گزارش ایسنا، علیرضا 
خانی اعلام کرد که در برنامه علی خطیر مدیرعامل باشــگاه است که از 

باشگاه پرسپولیس درباره عدم رعایت سقف بودجه شکایت کند.

تعطیلی نیم فصل فوتبال ایران چه زمانی 
است؟

با اعلام رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران، زمان برگزاری 
جام ملت های آسیا، تعطیلات نیم فصل لیگ ایران هم خواهد بود.

به گزارش ایســنا، ســهیل مهدی درباره اینکه آیا با آغاز جام ملت های 
آســیا، لیگ ایران به نیم فصل می رسد یا خیر گفت: قصد داشتیم چنین 
کاری انجام بدهیم اما متاسفانه شرایط فراهم نشد.او افزود: تا زمان جام 
ملت های آســیا لیــگ را برگزار می کنیم و بعد در هــر هفته ای بودیم، 
تعطیلات نیم فصل آغاز می شــود و بعد از پایان جام ملت های آسیا ادامه 
لیگ را برگزار می کنیم و وقتی به هفته پانزدهم رسیدیم، بلافاصه هفته 

شانزدهم برگزار و نقل وانتقالات آغاز می شود.

نایب رییس شورای شهر تهران عنوان کرد

کمک مدیریت شهری برای ساخت 
استادیوم جدید پایتخت

نایب رییس شورای شــهر تهران با اشاره به اینکه هنوز موضوع ساخت 
استادیوم جدید در شورای شهر تهران مطرح نشده است، گفت: مدیریت 
شهری تهران برای ساخت استادیوم جدید حداکثر تلاش را خواهد کرد.

پرویز ســروری در گفت وگو با ایسنا، در تشریح ساخت استادیوم جدید 
تهران و کمک مدیریت شهری در این زمینه گفت: هنوز مدیریت شهری 
در جریان جزییات این تصمیم قرار نگرفته است اما رییس جمهور برای 
ساخت ورزشگاه جدید به عنوان یک نیاز کشور اهتمام دارند تا ظرفیت 
های بیشــتر و بهتری در ورزش فراهم شود.وی افزود: بی تردید با توجه 
به استقبال خوب و گسترده ای که از ورزش توسط مردم وجود دارد باید 
ظرفیت های جدیدی در کشــور و به ویژه تهران فراهم شود؛ اما موضوع 
ساخت استادیوم جدید در شورای اسلامی شهر تهران هنوز مطرح و بحث 
نشده است.رییس شورای عالی استانها ادامه داد: باتوجه به اینکه موضوع 
توسط رییس جمهور مطرح شده و برای ساخت اهتمام وجود دارد ما نیز 

در مدیریت شهری برای تحقق این مهم تلاش خواهیم کرد.
وی تاکید کرد: البته در ابتدا باید موضوع ســاخت استادیوم جدید مورد 
بررسی قرار گیرد و نظر کلی رییس جمهور را به صورت دقیق تر دریافت 
کنیم و شیوه کمک های مدیریت شهری در جهت تحقق این تصمیم را 
مشخص کنیم و حتما در این زمینه حداکثر کمک خود را خواهیم کرد.

نایب رییس شــورای اسلامی شهر تهران در پاسخ به سوالی درباره مکان 
احداث اســتادیوم جدید و امکان ســاخت آن در نزدیکی فرودگاه امام و 
یا بخش آفتاب، گفت: برای مکان یابی ورزشــگاه جدید باید بررسی ها 

و کارشناسی های دقیق صورت بگیرد و پس از آن تصمیم گیری شود.

نمایش خیره کننده کاپیتان تیم ملی در 
آمکس

فصل جدید لیگ اروپا آغاز شــد و در مهم ترین بازی های هفته نخست 
لیورپول، لورکوزن و رم موفق شدند رقبای خود را در هم بکوبند.

به گزارش ایسنا، شاگردان یورگن کلوپ در خارج از خانه و در حالی که 
با یک گل از لاســک عقب بودند، موفق شدند با سه گل در نیمه دوم به 
بازی بگردند و در گام اول به پیروزی برســند.رم هم بدون سردار آزمون 
به سختی و با نتیجه دو بر یک مقابل شریف مولداوی به برتری رسیدند. 
مورینیو نام سردار را در فهرست جالوروسی برای رقابت های اروپایی قرار 
نداده اســت.توقف فیورنتینا مقابل خنک و همچنین شکست ویارئال و 
آســتون ویلا مقابل پاناتینایکوس و لژیا ورشو از نتایج دور از انتظار شب 
نخســت بود.در شب نخســت لیگ اروپا آاک آتن موفق شد در آمکس، 
برایتون، پدیده فصول اخیر لیگ جزیره را با درخشش مدافع چپ ایرانی 
خود شکست دهد.به گزارش ایسنا، احسان حاج صفی، کاپیتان تیم ملی 
ایران، در این بازی از ابتدا در ترکیب آاک آتن قرار گرفت و در طول ۶۰ 
دقیقــه حضورش در زمین موفق شــد روی یک ضربه کرنر و یک ضربه 
ایستگاهی از میانه های زمین ســازنده دو گل تیمش باشد و زمینه ساز 
شکســت شاگردان دی زربی شــد.از دقیقه ۶۰ هم حاج صفی جای خود 
را به میلاد محمــدی داد. میلاد در آخرین لحظات بازی کارت زردی را 
از داور بازی دریافت کرد.جذاب ترین بازی هفته نخست لیگ اروپا سهم 
آمستردام شد. آژاکس در خانه خیلی زود با دو گل از مارسی پیش افتاد 
اما مارسی هر دو گل خورده را پاسخ داد. در نیمه دوم باز هم این آژاکس 
بود که از مارسی پیش افتاد اما اوبامیانگ، مهاجم سابق بارسلونا و آرسنال، 
شــب درخشــانش در کرویف آره نا را تکمیل کرد و گل تساوی را به ثمر 

رساند تا سرانجام این نبرد جذاب و مهیج برنده ای نداشته باشد.

انتقاد بازیکنان استقلال از مدیریت باشگاه
بازیکنان استقلال به صورت مشترک استوری علیه مدیریت باشگاه منتشر 
کردند.به گزارش ایسنا، بازیکنان استقلال با انتشار یک استوری مشترک 
علیه مدیریت این باشگاه نسبت به وضعیت موجود اعتراض خود را نشان 
دادند.در بخشــی از اســتوری بازیکنان آمده اســت: با وجود وعده های 
مختلف برای جذب اسپانسر اتفاقی رخ نداده و ۳۰-۴۰ درصد مطالبات 
فصل گذشــته باقی مانده و ریالی از مطالبات این فصل پرداخت نشــده 
است. با این شــرایط نه ساکت می نشینیم و نه رمقی داریم که تمرین 

کنیم.

چرا مس- آلومینیم بدون تماشاگر شد؟
رئیس هیأت فوتبال استان کرمان درباره دلیل عدم حضور تماشاگران در 

بازی مس رفسنجان و آلومینیم توضیح داد.
مهدی جهانشــاهی در حاشیه دیدار مس رفسنجان و آلومینیم اراک در 
گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: طبق مصوبه ای که در مراجع ذیربط امضا 
شده بود با توجه به اینکه استادیوم شماره دو محل تمرینی باشگاه مس 
رفسنجان بود و از نظر ایمنی و امنیت تماشاگران با مشکل روبروست این 
در حالی است که قرار بود سال گذشته استادیوم شماره یک شهدای مس 
رفسنجان مورد بهره برداری قرار بگیرد.وی افزود: سال گذشته به هر نحو 
مسابقات برگزار شد اما امســال دو بازی داخل خانه فرصت داشتند که 
ورزشــگاه شماره یک را برسانند. نواقص چمن این مجموعه هم برطرف 
شــده و طبق اعلام قبلی هم قرار نبود مسابقه امروز در ورزشگاه شماره 
دو شــهدای مس برگزار شود اما تا ۴۸ ســاعت قبل از مسابقه، مقامات 
محلی و اســتانی پذیرفتند که این مسابقه در این مجموعه برگزار شود 
اما بدون حضور تماشاگر.رئیس هیأت فوتبال استان کرمان در خصوص 
این که آیا مسابقه مس رفسنجان و استقلال هم در همین ورزشگاه شماره 
دو برگزار می شــود یا ورزشگاه شماره یک به این مسابقه می رسد، گفت: 
این که ورزشگاه شرایط حضور تماشاگران را دارد در دست شورایی است 
که در استان تشکیل می شود و مقامات مسئول ذیربط اظهارنظر می کنند 
و هیات های فوتبال و ســازمان لیگ در این زمینــه دخالتی ندارند. ما 
منتظر اعلام نظر مقامات مسئول هستیم که بازی کجا برگزار می شود اما 
صحبتی که باشگاه مس رفسنجان و مقامات شهرستان انجام دادند این که 

قول دادند برای بازی استقلال ورزشگاه شماره یک را برسانند.

خبر

ســرمربی مس رفســنجان می گوید برد مقابل آلومینیم از 
کسب ۲ جام برای او شیرین تر بود.

به گزارش ایســنا، ســاکت الهامی در نشست خبری پس از 
کســب اولین برد مقابل آلومینیم اراک در لیگ بیســت و 
ســوم، اظهار داشت: دفعه قبلی شــرایط ما با الان متفاوت 
بــود. قول دادم تیم را با هم درســت کنیــم. در این مدت 
همه دست به دست هم دادند. ان شاالله بتوانم جبران کنم. 
شــرایط این تیم همیشه به گونه ای بوده که هفته های اول 
همین وضعیت را داشــته است. دســت تک تک بچه ها را 
می بوسم. خیلی خوب بازی کردند. قبل از هر چیز به گروه 
داوری خسته نباشــید می گویم. بی دلیل نیست که خیلی 
هــا اعتقاد دارند وحید کاظمی یکی از بهترین داوران ایران 

است. خودش و گروهش نقصی نداشتند.
وی افــزود: امــروز محکوم بــه برد بردیم. بــازی را خیلی 
خوب شــروع کردیــم و زود هم به گل رســیدیم. طبیعی 
بود که اســترس نبــردن و گل نخــوردن در وجود بچه ها 
بــود. آلومینیوم حدود ۱۰ دقیقه بازی را در دســت گرفت 
ولی از دقیقه ۳۵ به بعد بازی متعادل شــد. با شــروع نیمه 
دوم مــا برتر بودیــم اما حریف ما را وادار به عقب نشــینی 
کرد. موقعیت هایی هم روی ضربات ایســتگاهی به دســت 
آوردند ولی موقعیتی که برای ما خطرناک باشــد و نوشــی 
صفیانی واکنش خیلی خوبی داشــته باشــد، نبود.سرمربی 
مس رفســنجان گفت: نوع فوتبال آن ها بازی مستقیم بود. 
تعویض هایشان هم برای این بود که آوراژ قدی را بالا ببرند. 
بازیکنــان ما هم فوق العاده بــازی کردند. به نظرم برد ۲ بر 
صفر مقابل آلومینیوم کار ســختی است. به مجتبی حسینی 
تبریک می گویم. تیم خیلی خوبی ســاخته و برای نباختن 

است. فوق العاده 
الهامــی در مــورد اینکــه یکــی از دلایل بــرد امروز مس 
رفسنجان سکوهای خالی بود و درباره مشکلات اسکان تیم 
در رفســنجان، گفت: واقعا دوست داشــتم امروز هواداران 
در استادیوم باشــند. مشخص شد اتفاقاتی از سوی عده ای 
حتی برای شــماره گذاری و نشســتن، افتاد. چون تیم برده 
دوســت ندارم در این موارد حرف بزنم. در فرصت مناســب 
صحبت هــای زیادی دارم. هواداران واقعی ما هرچه بگویند 
به دیده منت می پذیرم ولی عده ای سمپاشــی می کنند تا 

اتفاقاتــی در این تیم بیفتد. ولی خدا را شــکر بحث غرور و 
ریا نیســت. این برد برای من از دو جام شیرین تر بود چون 
خدا جایی به من مدد داد که احتیاج داشــتم. درست است 
تیم هــای من ۵-۶ هفته به زمان نیاز دارند اما امروز نه من، 
اما بچه ها خیلی تحت فشــار بودند و امروز مردانگی و شرف 
را برای من معنی کردند و نشــان داد از خودگذشتگی یعنی 

بازیکنانم تشکر می کنم. از  چه. 
وی در خصوص شــرایط اسکان تیمش افزود: شرایط اسکان 
ما واقعا ســخت اســت ولی قرار اســت با توجه به تعطیلی 
لیگ شــروع تمرینات از رفسنجان باشــد. اگر شرایط مهیا 
باشــد. اگر زمین شــماره یک ما و هتل آماده شوند، خیلی 
امکانــات برای ما مهیا می شــود. تنها تیمی هســتیم که با 
تیم ملی امیــد همکاری کردیم. از ۲ بازیکن مان اســتفاده 
نکردیم. هیچ منتی نداریم. افتخار ماســت ولی نباید تیم ها 
ضــرر کنند. امــروز خدابنده لو و نصیری خیلــی به کار ما 
می آمدند. نبودشــان تاثیرگذار بود ولی بچه ها جایشــان را 
پر کردنــد. تعطیلی برای تیم ما که روال رو به جلویی دارد 

بود. بهتر 
ســرمربی مس رفســنجان در مــورد عملکرد داود نوشــی 
صوفیانــی و وضعیــت در اختیــار گرفتــن شــیمبا، اظهار 
داشــت: ازداوود ممنون هســتم و حقش بود بازی کند. با 

شــیمبا صحبت کردیم. هنوز صددرصد نیست. او بازیکن با 
شــخصیتی اســت و به تیم کمک می کند. امروز شهباززاده 
فوق العاده بود. شــیمبا هم می تواند اضافه شــود اما هنوز 
آمدن او صددرصد نشــده است. در ریز کار نیستم که ببینم 
بلیتش اوکی شــده یا نه ولی می دانم قرار اســت در همین 

بیاید. روزها 
الهامی در پاســخ به این ســوال که چرا شــیمبا از ابتدا در 
تیم حفظ نشد، گفت: شــیمبا خودش نماند. او جزو نفرات 
ما بود. پولی که شــیمبا اول فصل می خواست با الان خیلی 

است. متفاوت 
ســرمربی مس رفســنجان در مورد بحث هتل محل اقامت 
مس رفســنجان و اینکه گفته می شــود خود تیم تمایلی به 
اقامت در ایــن هتل ندارد، توضیح داد: مــن نباید درمورد 
هتل حرف بزنم. وقتی برای این شهر هستیم باید اول توقع 
تیم خــودش را برآورده کند. اول باید شــرایط تیم میزبان 
که ما هســتیم را در نظر بگیرید. هیچ مشــکلی هم نداریم 
و صحبــت می کنیم ولی این اتفاق نیفتاد. ســه روز گفتند 
کنفرانس و ســمینار است. اگر همان موقع شرایط مهیا بود 
قرار بود شنبه یا یکشنبه بیاییم که نشد. بعد شرایط بهتری 

برای تیم میهمان فراهم کردند.
الهامــی خطاب به خبرنگار ســوال کننده گفــت: تیم را به 
حاشــیه نبریــد. این تیم مال شماســت. الهامــی می آید و 
می رود. اگر تیم امروز برد افتخار آن برای رفســنجان است 
درست است من هم ســهیم هستم. من الان نسبت به شما 
رفســنجانی تر هســتم چون به زندگی ام بســتگی دارد. من 
مســئول هتل نیستم. من در مورد بازی باید صحبت کنم نه 
هتل.وی درباره این که مس از تک موقعیت ها اســتفاده کرد، 
پاســخ داد: موقعیت داشتیم. حریف هم موقعیت داشت. دو 
گل زدیم آیــا تک موقعیت بود؟ تیــم آلومینیوم به گونه ای 
اســت که مقابل این تیم باید از تک موقعیت استفاده کنید. 
تیم بســیار خوبی دارند و اگر مــا را می برد به صدر جدول 

می رفت.
وی درباره رامتین ســلیمان زاده و این که امــروز متعصبانه 
بازی کرد، گفت: یکی از باشــرف ترین بازیکنان تیم، رامتین 
ســلیمان زاده اســت. هم زندگــی حرفه ای دارد و پســر 

باشــخصیتی است و امروز هم فوق العاده بازی کرد.

الهامی: 

بازیکن پیشــین تیم ملی فوتبال ایران می گوید یکی از مشکلات 
فوتبــال ما اهمیت قائل نشــدن به تیم های پایه اســت که نه در 
باشــگاه ها اهمیت داده می شود و نه در ســطح ملی. باید به این 
فکر باشــیم که از فوتبال آسیا عقب نمانیم، تیم های رقیب ایران 

در حال پیشــرفت هستند اما ما روز به روز درجا می زنیم.
علی اصغر مدیر روســتا در گفــت و گو با ایســنا، در ارزیابی از 
عملکــرد امیر قلعه نویــی در طی چند ماه اخیــر اظهار کرد: در 
ارتبــاط با نحوه بازی تیم ملی نســبت به قبــل که کی روش در 
راس تیم ملی بود تغییرات داشــتیم یعنی نحوه بازی بازیکنان و 
تاکتیــک تیم تغییر کرده اما چون حمله کردن و مالکیت توپ را 
ملاک قرار داده ایم بعضــی وقت ها تیم از دفاع کردن باز می ماند 
و توجه به این قســمت کمتر می شود. البته در ادامه مسیر کادر 
فنی این مشــکل را برطرف خواهــد کرد که همزمــان با تغییر 
تاکتیــک و کار هجومــی دقت لازم را در خط دفاع نیز داشــته 

نبینند. آسیب  بازیکنان  تا  باشیم 
وی در پاســخ به این پرســش که بــا ظهور تیم های برتر آســیا 
همچون ازبکســتان وضعیت ایران در جــام ملت ها چگونه خواهد 
شد؟ خاطرنشــان کرد: در جام ملت ها تمام تیم ها با قدرت ظاهر 
می شــوند و تیم های درجه یک آســیا به دنبال این هستند تا در 
این جام جزو فینالیســت ها شوند کار ســختی را پیش رو داریم 
اما بعد از ســال ها تلاش کادر فنی بر این است که تیم فینالیست 
شــود اما من تصور نمی کنم چون ما در حال عقب افتادن از تیم 
های درجه یک آســیا هســتیم و برای جبران عقــب ماندگی به 
برنامه مدون و طولانی مدت نیاز داریم، شــاید در یک تورنمنتی 
موفق باشــیم اما این موفقیت به آن منظور نیســت که در برنامه 

ریزی درســت عمل کردیم باید فکری به حال فوتبال کنیم.

مدیر روســتا ادامه داد: یکی از مشــکلات فوتبال ما اهمیت قائل 
نشــدن به تیم های پایه اســت که نه در باشــگاه ها اهمیت داده 
می شود و نه در ســطح ملی. باید به این فکر باشیم که از فوتبال 
آســیا عقب نمانیم. تیم های رقیب ایران در حال پیشرفت هستند 
امــا ما روز بــه روز درجا می زنیــم. به همین دلیــل باید نگرش 
خود را نســبت بــه فوتبال تغییر دهیم. فوتبالــی که از لیگ می 
بینیــم نمی تواند کمک زیادی به تیم ملی کند. باید در خصوص 
مربیان، باشــگاه ها و حتی زیرســاخت های تیم هــای پایه نگرش 
جدید داشــته باشــیم. با فرمانی که جلو می رویم همین طور در 

فوتبال درجا می زنیم.
پیشکســوت فوتبــال در ادامه در پاســخ به این پرســش که آیا 
طلســم حضور تیم  ملی امید در المپیک روزی شکســته خواهد 
شــد یا خیر؟ گفت: نه تنها این طلســم شکســته نمی شود بلکه 
در ســال های آینده ضعیف تر هم خواهیم شد. اگر فکری به حال 

فوتبــال نکنیم حالا حالاها نتیجه ای نخواهیم گرفت.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا به نظر شما در ناکامی تیم 
ملی امید سرمربی تیم مقصر است یا خیر؟ افزود: ساختار فوتبال 
ما از جمله فدراســیون، مربیــان و بازیکنان هر کــدام به نوعی 
مقصر هســتند اگر بخواهیم فوتبال روز دنیا را با فوتبال خودمان 
مقایســه کنیم می بینیم تفاوت زیادی بین فوتبال ما با دنیا وجود 
دارد ایــن تفاوت روز به روز در حال افزایش اســت. در لیگ باید 

از وجــود مربیانی بهره بگیریم که بتواننــد فوتبال را تغییر دهند 
۱۰ سال اســت که یکنواخت فوتبال بازی می کنیم، اگر به دنبال 
پیشــرفت فوتبال هســتیم باید در کار بازیکنــان و مربی تغییر 

ایجاد شود.
مدیر روســتا در پایان در پاســخ به این پرســش که با این تیم 
می توانیم در بازی های آســیایی نتیجه ای کســب کنیم یا خیر؟ 
تصریح کرد: در آســیا موفقیت نســبی را هم کسب کنیم دردی 
را درمــان نمی کند. آن چیزی که اهمیت دارد روند رو به رشــد 
فوتبال اســت، نه این که در بازی های آسیایی مدال کسب کنیم. 
اگر با همین شــکل جلو برویم موفقیتی حاصل نخواهد شــد، به 
هر صورت آرزوی موفقیت برای تیم امید در بازی های آســیایی و 

تیم ملی بزرگسالان در جام ملت ها دارم.

مدیرروستا: ۱۰ سال است یکنواخت فوتبال بازی می کنیم

این برد از ۲ جام برای من شیرین تر بود

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن بعد از برد تیمش برابر استقلال خوزستان 
گفت: امیدوارم بتوانیم این روند را ادامه دهیم.

محمد ربیعی در نشست خبری بعد از بازی با استقلال خوزستان که با برد 
۲ بر یک تیمش همراه بود، اظهارکرد: به تیم اســتقلال و ذوب آهن خدا 
قــوت می گویم. بازی در این شــرایط آب و هوایی و زمین چمن برای ما 

سخت بود اما خوشبختانه دست پر زمین را ترک کردیم.
به گزارش ایســنا، وی افزود: حریف در نیمه اول از ما بهتر بود اما در نیمه 
دوم فرصتی به حریف ندادیم و پله پله بازی را اداره کردیم و با برد از زمین 

خارج شدیم.
ســرمربی تیم فوتبال ذوب آهن گفت: امیدوارم بتوانیم این روند را ادامه 
دهیم. در ســه بازی خارجی از خانه هفت امتیاز گرفته ایم و این برای من 
مهم است. قطعا ایرادات فنی هم داریم که به مرور زمان بر طرف می شوند.

وی ادامه داد: برد برابر اســتقلال خوزستان را به آرش قادری که امروز در 
حین بازی مصدوم شد تقدیم می کنم.  همچنین این برد مبارک هواداران 

ذوب آهن باشد.
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن گفت: گله مندی که از تیمم دارم این است 
که دومین بار بود که در کمتر از سه دقیقه از گلی که می زنیم، گل تساوی 

را دریافت می کنیم که باید در این زمینه بیشتر با بازیکنانم صحبت کنم. 
ما دنبال برد بودیم و برای این که به شکافی از جدول برسیم باید از بازی 
ســخت با استقلال موفق خارج می شــدیم، ضمن این که از انگیزه های 
حریف باخبر بودیم و آن ها هم به برد نیاز داشــتند اما در مجموع دو تیم 

بازی خوبی به نمایش گذاشتند.
وی درباره لغو بازی های هفته ششــم، خاطر نشــان کــرد: من اگر جای 
ســازمان لیگ بودم، بازی های هفته پنجــم را هم برگزار نمی کردم. من 
امروز اســلامی و یوســفی را که همراه تیم ملی امید هستند را در اختیار 
نداشــتم. به هر حال عدالت این اســت که تیم ها بتوانند با نفرات کامل 
خودشان در بازی ها شرکت کنند اما نگاه کمیتی حاکم است و می گویند 
اگر سه بازیکن در اختیار در تیم ملی باشد نمی توانید در مسابقات شرکت 
کنید. ضمن این که نمی شود برخی تیم ها هفت بازی و برخی دیگر چهار 
بازی انجام داده باشــند زیرا اصلا جدول بهم می ریزد و تیم ها هم از نظر 
سیستم انگیزشی و روانی بهم می ریزند. قبول دارم که تعطیلی کمک نمی 
کند اما برگزاری عدالت را بر این مســاله اهم می دانم. من به عنوان مربی 
وظیفه دارم تمام بازیکنانم را در اختیار داشــته باشم تا با تمام توانایی ام 
در بازی ها حضور پیــدا کنم. از صمیم قلبم برای تیم ملی ایران در بازی 

های آسیایی آرزوی موفقیت دارم. به هر حال این که همه تیم ها در یک 
طیف جلو بروند کار سختی برای ســازمان لیگ است ولی اجرای عدالت 

برای من بهتر است.
ربیعی عنوان کرد: تمرینات ما مبتنی بر اتفاقات بعد از پرتاب اوت دســتی 
است. ما خیلی دنبال پرتاب مستقیم نیستیم ولی از این پرتاب ها به دنبال 
این هســتیم که حمله مجدد درست کنیم. خدا را شــکر که جواب داد. 
قریشــی هم برای ما اوت می اندازد و امــروز دیدید تیم ما بالا بازی کرد. 
فوتبال تهاجمی را دوست دارم و این فلسفه را دارم و تا جایی که بضاعت 

و نفرات مان اجازه دهد، این کار را جلو ببریم.
وی در ادامه در پاســخ به این سوال که تیم شــما در ورزشگاه آزادی هم 
بازی کرده است و آن ورزشگاه بهتر است یا غدیر؟ خاطر نشان کرد: چمن 
ورزشــگاه غدیر مسطح اما زیر آن نرم است و متاسفانه امشب یک مصدوم 
هم دادیم. به هر حال هر دو چمن ورزشــگاه آزادی و غدیر از نطر کیفیت 

پایین هستند.
ســرمربی تیم فوتبال ذوب آهن در واکنش به ســوالی که نظرتان درباره 
حضور رونالدو در ایران چیست؟ گفت: او هم یک بازیکن بزرگی است ولی 

در جایگاهی نیستم که درباره این اتفاقات خیلی اظهارنظر کنم.

ربیعی: ایرادات فنی ما کم کم برطرف می شوند
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وحید امیری بازی پرسپولیس برابر الدحیل را 
از دست داد

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس نمی تواند تیمش را در دیدار برابر الدحیل 
قطر همراهی کند.

به گزارش ایسنا، وحید امیری که در جریان دیدار پرسپولیس برابر النصر 
از ناحیه کشــاله ران دچار مصدومیت شــده است، حالا مشخص شده 

نمی تواند پرسپولیس را در دیدار برابر الدحیل قطر همراهی کند.

مس، سنگین تر از آلومینیوم
هفته پنجم لیگ برتر فوتبال ایران با ۲ بازی در شــهرهای رفسنجان و 
اهواز پیگیری شد.به گزارش ایسنا، هفته دوم لیگ برتر فوتبال ایران در 
حالی با دو دیدار برگزار شــد که در مهم ترین بازی مس رفســنجان از 
ساعت ۱۸:۱۵ در خانه میزبان آلومینیوم اراک بود و توانست به نخستین 
پیروزی فصل خود دســت یابد و در جدول لیگ برتر ۵ امتیازی شود. 
آلومینیــوم اراک نیز با ۹ امتیاز در رده ســوم باقی ماند. در دیگر دیدار 
امروز)پنج شــنبه(، استقلال خوزســتان برابر ذوب آهن قرار گرفت و با 
نتیجه ۲ بر یک شکســت خورد تا هم چنان در حســرت پیروزی باقی 

بماند. ذوب آهن نیز با این برد ۸ امتیازی شد و به رده هفتم رسید.
در دقیقــه ۳+۹۰، توپ گیری خوب رامتین ســلیمان زاده و پاس او به 
جلال الدین علی محمدی، این بازیکن را در موقعیت تک به تک قرار داد 

تا او حکم پیروزی تیمش را امضا کند.
در دقیقه ۱۹، ذوب آهن صاحب ضربه ایســتگاهی شد که این ضربه را 
کوتاه کار کردند و توپ به مصلح رسید. این بازیکن نیز با سانتری زیبا 
موقعیتی مناســب را برای تیمش فراهم کرد تا محمدجواد محمدی با 

ضربه سر مهمان را پیش بیاندازد.
در دقیقه ۲+۹۰، پرتاب بلند اوت دستی نادر محمدی در داخل محوطه 
جریمه به محمد قریشی رسید تا او با ضربه ۳ گل پیروزی بخش تیمش 

را به ثمر برساند.

تساوی استقلال مقابل گل گهر در دیدار 
تدارکاتی

تیم فوتبال اســتقلال عصر امروز در دیــداری تدارکاتی مقابل گل گهر 
سیرجان به تساوی دست یافت.

به گزارش ایسنا، تیم فوتبال استقلال  امروز در دومین دیدار تدارکاتی 
خود به مصاف گل گهر سیرجان رفت که این بازی برنده نداشت.

پرسپولیس پیراهن رونالدو را به فاطمه حمامی 
داد

باشــگاه پرسپولیس بعد از حواشی ایجاد شده، پیراهن اهدایی از سوی 
رونالدو را تحویل برادر فاطمه حمامی کرد.

به گزارش ایسنا، بعد از دیدار فاطمه حمامی با کریستیانو رونالدو، ستاره 
پرتغالی یکی از پیراهن های ورزشــی خود را به عنوان یادگار به فاطمه 

حمامی داد اما خانواده او پیراهن دیگری را به اشتباه با خود بردند.
بعد از حواشــی ایجاد شده در این زمینه، نهایتا ظهر امروز )پنج شنبه( 
برادر فاطمه حمامی با حضور در باشــگاه پرسپولیس پیراهن اصلی را 

تحویل گرفت تا به خواهرش تحویل دهد.

پیروزی پرگل شاگردان عنایتی مقابل ویتنام در 
بازی های آسیایی

به گزارش ایســنا، دو تیم ملی امید ایران و ویتنام عربستان در دومین 
دیــدار خود از گروه دوم بازی های آســیایی هانگژو ســاعت ۱۵ امروز 
)پنجشــنبه( به مصاف هم رفتند که این دیدار با برتری ۴ بر صفر تیم 

ملی امید ایران به پایان رسید. 
ترکیب تیم امید ایران: سیدحسین حسینی ، حسین گودرزی ، سامان 
فلاح ، ســید مجید نصیری ،ســامان تورانیان، امید حامدی فر)فردین 
یوسفی - ۶۱( ، محمدحســین اسلامی ، محمد خدابنده لو )غلامرضا 
ثابت ایمانی - ۸۲( ، امیر جعفری )ســینا شــاه عباسی - ۶۱( ، مهدی 
ممی زاده )غبیشاوی - ۷۲( ،  امیرارسلان مطهری )آریا برزگر - ۷۲( .

ترکیب ویتنام: دینه باک ، مان هونگ ، هوانگ ، دوک ویت ، ژوان تین، 
وان خانگ، نگوین هوانگ، وی هائو ، دوک آن ، وان چوان ، دوک فو

شرح گل: دقیقه ۴ ارسال امیر جعفری از سمت چپ با جایگیری و ضربه 
سر عالی ارسلان مطهری همراه شد و اولین گل ایران به ثمر رسید.

دقیقه ۴۶  سامان تورانیان مدافع راست ایران با نفوذ سریع به محوطه 
جریمه ویتنام و سماجتی که داشت با دروازبان این تیم تک به تک شد 

و یک ضربه بغل پا زمینی گل دوم ایران را به ثمر رساند.
آریا برزگر در دقایق تلف شده بازی و روی یک کار ترکیبی از ضربه کرنر، 

با ضربه سر دروازه ویتنام را برای بار چهارم باز کرد.
گفتنی اســت با توجه به پیروزی ۳ بر صفر عربستان مقابل مغولستان، 
شــاگردان رضا عنایتی در عدد ۴ با رقیب سعودی هم امتیاز شدند اما 

تفاضل گل بهتر تیم ایران باعث شد که در صدر جدول قرار بگیرد.

پنجره باشگاه استقلال آبی پوش ملاثانی باز 
شد

پنجره باشگاه استقلال آبی پوش ملاثانی در لیگ یک فوتبال باز شد.
باشــگاه استقلال ملاثانی که در ســه هفته ابتدایی لیگ یک به دلیل 
بسته بودن پنجره امکان استفاده از تمام بازیکنان جدید خود را نداشت، 
بالاخره می تواند از تمام بازیکنان خود در هفته چهارم لیگ یک استفاده 
کند.به گزارش ایســنا، این باشــگاه اعلام کرده اســت که با پیگیری 
مجتبی یوســفی نماینده اهواز، پنجره باشگاه ملاثانی با پرداخت حق 
ثبت بازیکنان جدید به فدراسیون، باز شد.استقلال ملاثانی در سه هفته 
ابتدایی لیگ یک که با کمبود بازیکن مواجه بود، به سه تساوی متوالی 
دست پیدا کرد که البته با توجه به کسر سه امتیاز از این تیم به دلیل 
حاضر نشدن در یکی از دیدارهای فصل گذشته، فعلا این تیم در جدول 

رده بندی بدون امتیاز است.

مصاف پرسپولیس و نساجی در دیداری 
دوستانه

تیم های پرسپولیس و نساجی دیداری دوستانه برگزار می کنند.
به گزارش ایسنا، با تصمیم ســید مهدی رحمتی تیم فوتبال نساجی 
مازندران نماینده ایران در لیگ قهرمانان آســیا در دیداری تدارکاتی به 

مصاف پرسپولیس خواهد رفت.

چرا ترابی برابر النصر مصدوم شد؟
بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس به خاطر یک مصدومیت قدیمی در دقایق 

ابتدایی دیدار تیمش برابر النصر از زمین مسابقه خارج شد.
به گزارش ایسنا، تیم فوتبال پرسپولیس درحالی در هفته نخست لیگ 
برتر فوتبال ایران ۲ بر صفر برابر النصر عربســتان شکســت خورد که 
هافبک این تیم، در دقایق ابتدایی به دلیل مصدومیت زمین مسابقه را 
ترک کرد اما چرا ترابی در همان دقایق ابتدایی نتوانســت دیگر با بازی 

ادامه بدهد؟

خبر

اگر به خاطر  اراک می گوید  آلومینیم  ســرمربی 
تیم هایی که در آســیا حضور دارند هر ۲۰ روز 
یکبــار بازی برگزار شــود، بایــد فوتبال مان را 

کنیم. جمع 
به گــزارش ایســنا، مجتبــی حســینی پس از 
شکســت ۲ بر صفر تیمش برابر مس رفسنجان 
در هفتــه پنجم لیگ برتر، اظهــار کرد: بعد از 
۲۰ روز بــازی نکــردن فکــر می کنــم فوتبال 
خوبی ارائه کردیم. به هر شــکل کل ۹۰ دقیقه 
بــازی در اختیــار ما بود و خلــق موقعیت های 
بی شماری داشــتیم و بچه های ما فوتبال خوبی 
بازی کردند اما وقتــی گل های بد بخوری و از 
این همه موقعیت اســتفاده نکنی مسلماً نتیجه 

را واگذار می کنی.
او افزود: مشــاهده کردید که ما در عین این که 
کل نیمه اول در اختیار ما بود و مدام داشــتیم 
موقعیــت ایجــاد می کردیم روی یــک پنالتی 
مفت که نمی دانم بــود یا نبود، حریف تصاحب 
کرد و گل زدند. در ادامه توانســتیم مدام خلق 

بیاوریم. موقعیت کنیم و فشار 
حسینی ادامه داد: در نیمه دوم تیم مس جمع 
و جور شــد اما بــاز هم ما بازی را در دســت 
گرفتیم و موقعیت های خوبی به دســت آوردیم 
اما متاسفانه از موقعیت هایمان استفاده نکردیم 
و ۷-۸ دقیقه آخر شــکل بازی خود را به بازی 
مســتقیم تغییر دادیم و ریســکی بازی کردیم. 
۴-۵ مهاجــم اضافه کردیــم و گل دوم را روی 
اشــتباه خودمان که توپ را بــه حریف دادیم 

کردیم. دریافت 
ســرمربی آلومینیــم اراک با تبریــک این برد 
به مس رفســنجان گفت: فکــر می کنم از این 
اتفاقــات خیلی در فوتبــال نمی افتد که تیمی 

ایــن همه موقعیت داشــته باشــد و کل بازی 
صاحب توپ باشــد بازی را ببــازد. فکر می کنم 
امروز اتفاقات فوتبالی و مســائل ماوراءالطبیعی 
خیلی به این تیم کمک کرد. مبارکشــان باشد.

ســرمربی آلومینیــم اراک دربــاره عدم حضور 
آن  تأثیــر  و  مســابقه  ایــن  در  تماشــاگران 
در پیــروزی مــس، گفــت: آمدن یــا نیامدن 
تماشــاگران دســت من نیســت اما چیزی که 
مســلم بود بازی برای رفســنجان سخت شده 
بــود. کل بازی دســت ما بــود و موقعیت های 
بی شــماری خلق کردیم و موقعیت های زیادی 

از دســت دادیم اما خود این جالب اســت که 
به راحتی  باتماشــاگر می شــود،  براحتی  بازی 
بدون تماشاگر می شود. بازی ها تعطیل می شود 
یا نمی شــود. لیگ جالبی شــده امسال. ما ۲۰ 
روز بازی نکرده بودیم الان دوباره باید ۲۰ روز 
دیگر بازی نکنیم. نمی دانم چه اتفاقاتی در این 
فوتبال می افتد. ما برگشــتیم به ۳۰ سال پیش.

حســینی افزود: النصر عربســتان در ۱۷ روز ۶ 
بازی انجــام می دهد، الهلال چهــار روز پیش 
بازی کرده امشب دوباره بازی داشته. نمی دانم 
تیم هایی که رفتند آسیا و پزش را هم می دهند 

تاوانــش را بایــد ماهــا بدهیم؟ تخــم دوزرده 
می کنند؟ اگر نمی توانند نروند آســیا. اگر قرار 
است به خاطر تیم هایی که در آسیا حضور دارند 
هر ۲۰ روز یکبار بازی کنیم خب فوتبال مان را 
جمع کنیم دیگر. بگویند این ســه تیم به آسیا 

می رونــد و ما هم بازی های آن ها را نگاه کنیم!
وی ادامــه داد: این اتفاقات مســخره فقط در 
فوتبال ما می افتد یک تیم در اوج آمادگی باشد 
۲۰ روز تعطیلــش کنند. دوباره یک بازی کنیم 
دوباره ۲۰ روز دیگر تعطیل. بخاطر چی؟ ســه 
تیم در آســیا هســتند. خب نروند. مگر جاهای 
دیگر فوتبال بــازی نمی کنند؟ الان در فوتبال 
دنیا تیم ها هفته ای سه بازی می کنند. نمی دانم 
والا. این داســتان ها جالب است و خدا نیرویی 
به ما بدهد که بچه هــا را ۲۰ روز یک بار آماده 
کنیم. واقعاً ظلم بزرگی اســت که به ما می شود 

و آســیا هم برای ما مشکل ساز شده است.
سرمربی آلومینیم اراک درباره استفاده از میلاد 
شــیخ فخرالدینی و امین کاظمیان به عنوان دو 
بازیکن کرمانی، گفت: به هر حال این دو مانند 
همــه بازیکنان تیــم، بازیکنان خوبی هســتند 
خدا را شــکر تیم خوبی داریم و بازیکنان خوبی 
هســتند اما واقعاً این برنامه ریزی مســابقات و 
کارهایــی کــه در فوتبال ما اتفــاق می افتد به 
تیم هایــی مثل ما ظلم می شــود. تیم ما ۴۰۰ 
میلیون پول چارتــر و هتل را هم داده اما الان 
یک دفعه می گویند بازی با نســاجی لغو شــده، 
اصلًا مســخره اســت. این تیــم ۴ روز پیش با 
تیم هندی بــازی کردند قرار بود چهارشــنبه 
با ما بازی کنند با پرســپولیس بازی دوســتانه 
گذاشــتند! اصــلًا در محلات هم ایــن اتفاقات 

نمی افتد.

با هر ۲۰ روز یک بازی باید فوتبال مان را جمع کنیم

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن بعد از برد تیمش برابر استقلال 
خوزســتان گفت: امیدوارم بتوانیم این روند را ادامه دهیم.

محمــد ربیعی در نشســت خبری بعــد از بازی با اســتقلال 
خوزســتان که با برد ۲ بر یک تیمش همــراه بود، اظهارکرد: 
بــه تیم اســتقلال و ذوب آهن خدا قوت مــی گویم. بازی در 
این شــرایط آب و هوایی و زمین چمن برای ما سخت بود اما 

خوشبختانه دست پر زمین را ترک کردیم.
به گزارش ایســنا، وی افزود: حریف در نیمه اول از ما بهتر بود 
امــا در نیمه دوم فرصتی به حریف ندادیــم و پله پله بازی را 

اداره کردیم و با برد از زمین خارج شدیم.
ســرمربی تیم فوتبال ذوب آهن گفت: امیــدوارم بتوانیم این 
روند را ادامه دهیم. در ســه بازی خارجی از خانه هفت امتیاز 
گرفتــه ایم و این برای من مهم اســت. قطعا ایرادات فنی هم 

داریم که به مرور زمان بر طرف می شوند.
وی ادامه داد: برد برابر اســتقلال خوزستان را به آرش قادری 
که امروز در حین بازی مصدوم شــد تقدیم می کنم.  همچنین 

این برد مبارک هواداران ذوب آهن باشد.
ســرمربی تیم فوتبال ذوب آهن گفــت: گله مندی که از تیمم 

دارم این اســت که دومین بار بود که در کمتر از ســه دقیقه از 
گلی که می زنیم، گل تســاوی را دریافت می کنیم که باید در 
این زمینه بیشــتر با بازیکنانم صحبت کنم. ما دنبال برد بودیم 
و برای این که به شــکافی از جدول برسیم باید از بازی سخت 
با اســتقلال موفق خارج می شــدیم، ضمن این کــه از انگیزه 
های حریف باخبر بودیم و آن ها هم به برد نیاز داشــتند اما در 

مجموع دو تیم بازی خوبی به نمایش گذاشــتند.

وی درباره لغو بازی های هفته ششم، خاطر نشان کرد: من اگر 
جای ســازمان لیگ بودم، بازی هــای هفته پنجم را هم برگزار 
نمی کردم. من امروز اســلامی و یوســفی را که همراه تیم ملی 
امید هســتند را در اختیار نداشتم. به هر حال عدالت این است 
که تیم ها بتوانند با نفرات کامل خودشــان در بازی ها شرکت 
کنند اما نگاه کمیتی حاکم اســت و می گویند اگر سه بازیکن 
در اختیار در تیم ملی باشــد نمی توانید در مســابقات شرکت 
کنیــد. ضمن این که نمی شــود برخی تیم هــا هفت بازی و 

برخی دیگر چهار بازی انجام داده باشــند زیرا اصلا جدول بهم 
می ریزد و تیم ها هم از نظر سیســتم انگیزشــی و روانی بهم 
می ریزند. قبول دارم کــه تعطیلی کمک نمی کند اما برگزاری 
عدالت را بر این مساله اهم می دانم. من به عنوان مربی وظیفه 
دارم تمام بازیکنانم را در اختیار داشــته باشم تا با تمام توانایی 
ام در بــازی ها حضور پیدا کنم. از صمیــم قلبم برای تیم ملی 
ایــران در بازی های آســیایی آرزوی موفقیت دارم. به هر حال 
ایــن که همه تیم ها در یک طیف جلو بروند کار ســختی برای 

ســازمان لیگ است ولی اجرای عدالت برای من بهتر است.
ربیعی عنوان کــرد: تمرینات ما مبتنی بر اتفاقات بعد از پرتاب 
اوت دستی اســت. ما خیلی دنبال پرتاب مستقیم نیستیم ولی 
از این پرتاب ها به دنبال این هســتیم که حمله مجدد درست 
کنیم. خدا را شــکر که جواب داد. قریشی هم برای ما اوت می 
اندازد و امــروز دیدید تیم ما بالا بازی کــرد. فوتبال تهاجمی 
را دوســت دارم و این فلســفه را دارم و تا جایی که بضاعت و 

نفرات مان اجازه دهد، این کار را جلو ببریم.
وی در ادامه در پاســخ به این ســوال که تیم شما در ورزشگاه 
آزادی هم بازی کرده اســت و آن ورزشگاه بهتر است یا غدیر؟ 
خاطر نشــان کرد: چمن ورزشــگاه غدیر مسطح اما زیر آن نرم 
است و متاســفانه امشب یک مصدوم هم دادیم. به هر حال هر 
دو چمن ورزشــگاه آزادی و غدیر از نطر کیفیت پایین هستند.

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن در واکنش به سوالی که نظرتان 
دربــاره حضــور رونالدو در ایران چیســت؟ گفــت: او هم یک 
بازیکن بزرگی اســت ولی در جایگاهی نیســتم که درباره این 

کنم. اظهارنظر  خیلی  اتفاقات 

ربیعی:
ایرادات فنی ما کم کم برطرف می شوند

ســرمربی تیم ملــی فوتبال امید ایران ابــراز امیدواری کرد که 
این تیم پس از ۲۲ ســال در هانگژو به مقام قهرمانی بازی های 

یابد. آسیایی دست 
بــه گزارش ایســنا، رضا عنایتی پس از پیــروزی ۴ بر صفر تیم 
ملی امیــد در دومین دیدار خود مقابل تیم ملی امید ویتنام در 
بازی های آســیایی هانگژو، اظهار کرد: بــازی خوبی بود و تمام 
تمرکز خود را گذاشــته ایم که با شــرایط خوبی از این مرحله 
بــه مرحله بعد صعود کنیــم. بازی های مرحله بعد ســخت تر 
می شــود و خداراشکر که در این دیدار نســبت به بازی مقابل 

بود. بازتر  عربستان دستمان 
وی ادامــه داد: در دیــدار مقابل عربســتان فقــط ۱۴ بازیکن 
داشــتیم و این مســئله کار ما را سخت کرده بود. هوای شرجی 
در چین بازیکنان را اذیت می کند اما با اضافه شــدن بازیکنان، 
آماده مراحل بعد هســتیم و اول باید بازی مقابل مغولستان را با 

بگذاریم. موفقیت پشت سر 
سرمربی تیم ملی فوتبال امید ایران با بیان اینکه مراحل حذفی 
برای تیم ملی از اهمیت بســیار زیادی برخوردار اســت، عنوان 
کــرد: از هواداران کــه تیم ملی را امروز حمایت کردند تشــکر 
می کنم و امیدوار هستیم بازی به بازی بهتر شویم و جلو برویم.  
وی در مــورد قهرمانــی تیم ملــی فوتبال امیــد در بازی های 
آســیایی و اینکه چقدر شانس داریم تا پس از بیش از ۲۰ سال 
در این مســابقات به قهرمانی برســیم، اظهار کرد: در بازی های 
آســیایی حدود ۲۲ ســال اســت که به قهرمانی نرسیده ایم و 

هدفگذاری کرده بودیم که در این بازی ها به قهرمانی برســیم.
ســرمربی تیم ملی امید در مورد بازی هــای انتخابی المپیک،   
بیان کرد: در این مســابقات کــم تجربگی کردیم و با کارت زرد 
از مســابقات حذف شــدیم. نمی خواهم حرف های تکراری بزنم. 
کلا ۱۷ روز تیــم را در اختیار داشــتم اما بایــد بدانیم بازی با 

ازبکستان که با شــتاب جلو می رود سخت است و عربستان نیز 
شــرایط مشابهی دارد و باید فکر اساسی بکنیم.

عنایتــی ادامــه داد: نمی خواهــم توجیه کنم امــا روز بازی با 
ازبکستان شــرایط بازی خوب نبود و از بازیکنان باتجربه انتظار 
بیشتری داشــتم که در آن جو شــرایط را درک کنند. من هم 
از تمام فوتبال دوســتان عذرخواهی کردم و تمام تلاشــمان را 
می کنیــم که در بازی های آســیایی هانگژو با قدرت پس از ۲۲ 
سال به قهرمانی برسیم. در فوتبال قول دادن ساده نیست و من 
نیز قول قهرمانی نمی دهم اما قول می دهم که تمام تلاشــمان 

را خواهیم کرد و امیدواریم که با دســت پر به ایران بازگردیم.
وی بیان کرد: طبق شــرایط جدولی صدرنشین با تیم سوم گروه 
دیگر بازی می کند و این خیلی خوب اســت. بنابراین تلاش می 
کنیم صدرنشین شویم و اگر دوم هم شویم خیلی فرقی نخواهد 

کرد و صرفا کارمان سخت تر می شود.

عنایتی: 
مقابل عربستان ۱۴ بازیکن داشتیم

پیروزی یک بر صفر، پرتکرارترین نتیجه تراکتور تحت هدایت پاکو خمس بوده است.
تی تی ها فصل را با عملکردی ضعیف و ناکامی برابر سپاهان و پرسپولیس آغاز کردند، 

در ادامه عدم راهیابی به لیگ قهرمانان آسیا شرایط تراکتور را بدتر کرد.
سرخ پوشان دیار آذربایجان در هفته ســوم و چهارم لیگ برتر مقابل مس  رفسنجان 
و استقلال خوزســتان به پیروزی رسیدند تا با شرایطی بهتر فیفادی ماه سپتامبر را 

آغاز کنند.
بعد از فیفادی و تعطیلی ســه هفته ای لیگ، تراکتور شب گذشته در تقابلی از هفته 
پنجم لیگ برتر فوتبال ایران در ورزشگاه خالی از تماشاگر دستگردی، میهمان هوادار 
تهران بود و عارف آقاسی در دقیقه ۱۷ روی ارسال بی نقص ریکاردو آلوز، توانست توپ 
را به تور دروازه علیرضا حقیقی بچسباند و تراکتور با همین گل سومین پیروزی خود 

را در فصل جدید را تجربه کرد.
به گزارش ایسنا، تی تی ها شب گذشته در شرایطی با یک گل از سد هودار رد شدند 
که  طی دو هفته اخیر مس رفســنجان و استقلال خوزستان را هم با نتیجه ای مشابه 

شکست داده بودند.
اما نکته جالب اینکه، پیروزی یک بر صفر، پرتکرارترین نتیجه تراکتور تحت هدایت 

پاکو خمس به حساب می آید، به طوری که این با رهبری مرد اسپانیایی تاکنون در ۹ 
بازی با یک گل حریفانش را شکست داده که شش بازی آن مربوط به فصل گذشته 

است.
پیروزی های یک بر صفر تراکتور با هدایت پاکو خمس به شرح زیر می باشد؛

پیکان صفر تراکتور ۱
تراکتور ۱ فولاد صفر
هوادار صفر تراکتور ۱

تراکتور ۱ سپاهان صفر
تراکتور ۱ پیکان صفر

تراکتور ۱ نساجی صفر
تراکتور ۱ مس رفسنجان صفر

استقلال خوزستان صفر تراکتور ۱
آلوز تا پایان هفته نوزدهم فصل گذشته، ۱۲ پاس گل داده بود تا خیلی زود در آستانه 

شکستن رکورد بیشترین پاس گل در یک فصل از تاریخ لیگ برتر قرار بگیرد.
روند پاس گل های آلوز بعد از شش ماه افت کرد. او با اینکه از آن تاریخ تا پایان لیگ  

بیســت ودوم تنها در یک مسابقه حضور نداشت، اما در مجموع ۱۲ مسابقه فقط یک 
پاس گل داد.

آخرین بار که هافبک پرتغالی تراکتور موفق به ارســال پاس گل شــده بود به هفته 
بیست وهشتم لیگ گذشته بازمی گشت، جایی که گستاوو واگنین روی پاس آلوز موفق 

به ثمر رساندن گل دوم تیمش در مقابل مس کرمان شده بود.
البته بخشــی از افت آمار آلوز به کم دقتی مهاجمان تراکتور بازمی گشت، آلوز در این 
چهار ماه و اندی، بیش از ۵۰ مرتبه با پاس های کلیدی، موقعیت ســاخته اســت که 

هم تیمی هایش آن ها را هدر دادند.
اما ریکی در نهایت در بازی معوقه هفته سوم لیگ برتر در دیدار تیمش برابر استقلال 
خوزستان، با ارسال زیبایش روی دروازه روی سر گستاوو واگنین فرود آمد و برزیلی 
تراکتوری ها سقف دروازه آبی های خوزستان را فروریخت تا گل سازی آلوز در گرمای 

اهواز مجدداً آغاز شود.
آلوز در دیدار تدارکاتی تیمش در فیفادی ماه سپتامبر مقابل نود ارومیه یک پاس گل را 
برای سید مهدی حسینی ارسال کرد تا نشان دهد در روز های تعطیلی لیگ برتر هم 

آمادگی خود را حفظ کرده است.

این مرد در تراکتور عاشق برد اقتصادی است
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پیشکســوت فوتبال معتقد اســت »تفکــرات امیــر قلعه نویی با 
کارلوس کی روش و اســکوچیچ فرق می کنــد و باید به تفکراتش 

گذاشت«. احترام 
مرتضــی محصص در گفت وگو با ایســنا، در ارزیابــی از عملکرد 
تیم ملی ایران بعد از انجام دو بازی دوســتانه برابر بلغارســتان و 
آنگولا اظهار کرد: در این دو بازی دوستانه هدف اصلی کادر فنی 
هماهنگــی بیــن بازیکنان جدید تیم ملــی و باتجربه بود که این 
موفقیت حاصل شــد. البته همیشــه باید با دید تحلیل گر به تیم 
نگاه کرد نه انتقادی و مغرضانه. هر مربی ســبک و سیاق خود را 
دارد کــه باید به تفکراتش احترام گذاشــت و به جای انتقاد از او 

دنبال راه حل برای موفقیت تیم بود.
وی گفــت: آنگــولا و بلغارســتان درســت اســت کــه تیم های 
فوق العــاده ای نبودنــد اما برای محک و ارزیابــی بازیکنان جوان 
آزمایش بدی نبودند. تفکرات امیر قلعه نویی با کارلوس کی روش 
و اســکوچیچ فرق می کند و باید به تفکراتش احترام گذاشــت تا 
در نهایــت ببینیم تیم ملی برای جام ملت ها به چه شــکلی آماده 
خواهد شــد.این پیشکسوت فوتبال خاطرنشــان کرد: پیش بینی 
من این اســت که تا جام ملت ها با ارزیابــی کادر فنی از عملکرد 
بازیکنان در این دو بازی دوستانه، تغییرات زیادی را در تیم ملی 
شــاهد خواهیم بود و جوانان دیگری به این تیم اضافه می شوند. 
البته این نوع نگاه تحلیلی تنها در حد پیش بینی اســت و هر نوع 

تغییری بستگی به نظر کادر فنی دارد.
محصص همچنین در پاســخ به این پرســش که بسیاری اعتقاد 
دارند بازی با چنین تیم هایی ســبب افزایش مصدومیت می شود 
تصریــح کرد: امکان مصدومیت همیشــه و حتی در تمرینات نیز 
وجود دارد. اگــر بخواهیم اینگونه قضاوت کنیــم تیم ملی نباید 

بازی تدارکاتی و دوســتانه با هیچ تیمی داشته باشد.
وی در پاســخ به این ســوال که امکان دارد تیم ملی بعد از انجام 
بازی های دوستانه با بازی های رسمی و دشوار جام ملت ها غافلگیر 
شــود؟ گفت: ۷۰ درصد بازیکنان ما به عنــوان لژیونر در بهترین 
تیم هــای دنیا بازی می کنند و این طور نیســت کــه ما با بازی با 
چنین تیم هایی در جام ملت ها غافلگیر شــویم. اینگونه مباحث تا 
حدودی مغرضانه اســت. ما برای ایجاد هماهنگی در حمله و دفاع 
باید شــرایط حضور تیم ملی را در بازی های دوستانه - حتی اگر 
تیم قدری نباشد - فراهم کنیم. هر تیمی مدل بازی خود را دارد 

و کادر فنی پس از ارزیابی و محک بازیکنان متوجه می شــوند که 
با چه مدل بازی ای برابر تیم های قویتر ظاهر شــوند.

او درباره عملکرد امیر قلعه نویی در چند ماه گذشــته افزود: قلعه 
نویــی تجربــه حضور در تیم ملی را دارد و بــه این موضوع واقف 
اســت که چگونه در مدت زمان کوتاه هماهنگی لازم را بین کادر 
فنــی و بازیکنان ایجــاد و تیم را برای رقابــت مهمی چون جام 
ملت هــا آماده کند. ضمن این که او از دســتیاران خوبی برخودار 

است.
محصص در پایان در پاســخ به این ســوال که با اوج گیری قدرت 

برخی تیم های آســیایی بهترین دســتاورد برای تیم ملی در جام 
ملت ها چه خواهد بود؟ اظهار کرد: همه نگران هستند که در جام 
ملت ها به نتایج خوبی دســت پیدا نکنیم و این نقطه ضعف است 
کــه تیم خود را جزو برنده ها نمی بینیم در حالی که به اعتقاد من 
با کادر قوی که کنار قلعه نویی اســت و با بازیکنان شــاخص تیم 
ملــی این امیدواری وجود دارد که قلعــه نویی یک ترکیب خوب 
را راهی این بازی ها کند. تیم ما تیمی نیســت که از اســم حریف 
بترســد و قطعا بازیکنان بــا آمادگی روحی و روانی بالا شــانس 

زیادی حتی برای قهرمانی در جام ملت ها دارد.

محصص: تیم ملی ایران نباید از نام حریف بترسد آغاز مذاکرات استقلال با همبازی سابق 
رونالدو

باشگاه استقلال مذاکرات با مدیر برنامه جلال الدین ماشاریپف را آغاز 
کرده است.

به گزارش ایســنا، اســتقلال پس از پایان نقل و انتقالات تابســتانی 
تصمیم دارد بازیکن جدیدی را جذب کند و از این رو با چالشی جدی 

روبه روست.
جواد نکونام این هفته طی نامه ای رسمی به باشگاه درخواست جذب 
جلال الدین ماشاریپف، بازیکن سابق النصر عربستان، را ارسال کرد. این 
نامه مورد موافقت باشگاه قرار گرفته و با تصمیم مدیریت مذاکرات با 

مدیر برنامه این بازیکن برای رسیدن به توافق آغاز شده است.
استقلال برای افزایش تجربه در خط میانی به دنبال یک بازیکن بازیساز 
بود و از این رو سراغ بازیکن ۳۰ ساله ازبکستانی رفت که بازیکن آزاد 
است و با هیچ باشــگاهی قرارداد ندارد. ماشاریپوف به عنوان بازیکن 
النصر در کنار کریســتیانو رونالدو در لیگ عربستان سعودی حضور 

داشت که تابستان امسال با پایان قراردادش این باشگاه را ترک کرد.
چالش اصلی استقلال در صورت توافق با ماشاریپوف رقم قرارداد اوست. 
اگر باشــگاه تهرانی با مدیر برنامه  این بازیکن به توافق نهایی برسد، با 
توجه به پربودن سقف قرارداد، استقلالی ها باید از رقم قراردادشان کسر 

کنند تا امکان ثبت قرارداد این بازیکن فراهم شود.

پیراهن اهدایی رونالدو به فاطمه حمامی 
کجاست؟

بــرادر فاطمه حمامی می گوید پس از دیدار خواهرش با کریســتیانو 
رونالدو، پیراهن اهدایی این بازیکن به خواهرش در باشگاه پرسپولیس 

جا مانده است.
به گزارش ایسنا، صبح امروز خبری در فضای مجازی منتشر شد مبنی 
بر اینکه باشگاه پرســپولیس پیراهن اهدایی کریستیانو رونالدو را به 
فاطمه حمامی نداده و به جای این پیراهن اصلی، پیراهن دیگری به او 

داده شده است اما بردار فاطمه حمامی این خبر را رد کرد.
مجتبی حمامی در گفت وگو با ایســنا با رد این خبر گفت: بر اثر یک 
اشتباه پیراهن اصلی رونالدو نزد باشگاه ماند و ما پیراهن اشتباهی را با 
خود بردیم. وقتی در حال بازگشت به کاشان بودیم، متوجه این اشتباه 
شدیم و بعد از تماس با مدیران پرسپولیس به ما گفتند که برای گرفتن 
پیراهن اصلی به باشگاه مراجعه کنیم. حالا قرار است به باشگاه برویم و 

پیراهن اصلی را تحویل بگیریم.

دیدارهای هفته ششم لیگ برتر فوتبال لغو 
شد

تمام رقابت های هفته ششــم لیگ برتر به دستور فدراسیون فوتبال و 
کمیته تیم های ملی لغو شد.

به گزارش ایسنا، سازمان لیگ فوتبال ایران اعلام کرد: نظر به دستور 
صادره از فدراسیون فوتبال و کمیته تیم های ملی با موضوع فشردگی 
و تداخل برنامه مسابقات نمایندگان کشورمان و سایر تیم های دارای 
سهمیه در تیم ملی امید در لیگ قهرمانان آسیا و رقابت های هانگژو، 
بدینوسیله اعلام می شود کلیه مسابقات هفته ششم لیگ برتر که قرار 
بــود در تاریخ ۴ و ۵ مهر برگزار شــوند، تا زمــان حضور تیم ملی در 
رقابت های مورد نظر معلق می شــوند. برنامه مسابقات متعاقبا اعلام 

خواهد شد.

گاندوها بدون ملی پوشان به استقبال بازی 
پنجم می روند

تیــم ذوب آهن اولین دیدار پس از تعطیلات لیگ را در شــرایطی در 
گرمای اهواز آغاز خواهد کرد که دو بازیکن اصلی و ملی پوش خود را 

در اختیار ندارد.
تعطیلات لیگ فوتبال ایران با از ســرگیری رقابت های هفته پنجم به 
پایان رســید و در اولین مصاف نماینــدگان اصفهان پس از فیفادی، 
سبزپوشان ذوب آهن امروز )پنجشنبه-۳۰ شهریور ماه( از ساعت ۱۹ 
در اهواز به مصاف استقلال خوزستان خواهند رفت. این در حالی است 
که اسلامی و یوسفی دو مهره تاثیر گذار ذوبی ها به علت همراهی تیم 

ملی امید در مسابقات آسیایی هانگژو غایب هستند.
ذوب آهن پیش از این به دلیل حضور فردین یوسفی و محمدحسین 
اسلامی در ترکیب تیم ملی زیر ۲۳ سال ایران برای مسابقات آسیایی 
هانگژو، درخواست تعویق بازی را کرده بود که با مخالفت سازمان لیگ 

همراه شد.
به گزارش ایســنا، گاندوهــا که پس از تغییر و تحولات اساســی در 
مدیریت پا به فصل جدید گذاشته و توانسته بود یک برد، دو تساوی و 
یک باخت را ثبت کند، اکنون برای هفته پنجم به منظور اهمیت بیشتر 
موفقیت تیم ملی فوتبال و درخشش ستاره هایش بدون ملی پوشان به 

استقبال هفته پنجم می رود.

صعود یک پله ای ایران و قرارگرفتن در رتبه 
٢١ رده بندی فیفا

تیم ملی فوتبال ایران در جدیدترین رنکینگ فیفا یک پله صعود کرد و 
در جایگاه بیست ویکم برترین تیم های ملی جهان قرار گرفت.

به گزارش ایسنا، جدیدترین رنکینگ فیفا اعلام شد و تیم ملی فوتبال 
ایــران یک پله صعود کرد. تیم ملی فوتبال ایران پس از پیروزی برابر 
تیم های ملی بلغارستان و آنگولا و کســب ۱۵۶۱.۲۶ امتیاز و صعود 
یک پله ای در رتبه ۲۱ رده بندی برترین تیم های ملی جهان قرار گرفت.
در این رده بندی تیم ملی ژاپن با ۱۶۰۵.۲ امتیاز بهترین تیم آسیاست 
و تیم ملی ایران بالاتر کره  جنوبی، استرالیا و عربستان در رده دوم این 
رده بندی قرار دارد.در ایــن رده بندی آرژانتین با ۱۸۵۱.۴۱ امتیاز در 
صدر قرار دارد و تیم های ملی فوتبال فرانسه، برزیل، انگلیس، بلژیک، 

کرواسی، هلند و پرتغال در رده های دوم تا هشتم جای گرفته اند.

زیرساخت های VAR نقش جهان تایید شد 
مدیر ورزشــگاه نقش جهان پس از بازدید نمایندگان AFC از تایید 

کامل زیرساخت های این ورزشگاه برای نصب VAR خبر داد.
پس از بازدیــد نمایندگان فدراســیون جهانی فوتبال از ورزشــگاه 
نقش جهان، مدیر ورزشــگاه نقش جهان با اعلام تایید زیرســاخت ها، 
اظهــار کرد: نماینــدگان AFC در حــوزه VAR )مدیاپرو( و رابط 
فدراسیون فوتبال از ورزشگاه نقش جهان بازدید کرده و زیرساخت های 

این ورزشگاه برای نصب VAR را به طور کامل تایید کردند.
وی ادامه داد: نمایندگان AFC همچنین با جانمایی اتاق VAR در 
ورزشگاه نقش جهان، در خصوص نصب تجهیزات VAR هماهنگی های 

لازم را انجام دادند.
قریشــی یادآور شد: این نمایندگان ورزشــگاه نقش جهان را یکی از 
بهترین ورزشگاه های آسیا در حوزه زیرساختی دانسته و عنوان کردند 
این مجموعه در حوزه زیرســاختی فراآســیایی عمل کرده و حتی از 
ورزشگاهی در یکی از کشورهای حاشیه خلیج فارس که مورد بازدید 

آن ها قرار گرفته بود، کامل تر است.

اخبار

ورزش ایران و جهان امروز با اتفاقات و مســائل مختلفی همراه 
بود که گزیده آنها در این گزارش آمده است.

به گزارش ایسنا، کریستیانو رونالدو به همراه تیم فوتبال النصر، 
سه شنبه شب در ورزشگاه آزادی رو در روی پرسپولیس ایستاد 
و با نتیجه ۲ بر صفر به پیروزی رسید. تمام نگاه ها در این بازی 
به فوق ســتاره پرتغالی النصر دوخته شــده بود. CR۷ سوژه 
ویژه دوربین ایســنا هم بود. در این ویدیو می توانید حرکات و 

واکنش های او را در دیدار با پرســپولیس ببینید.
ســرمربی پرسپولیس می گوید بازی با النصر تحت تاثیر اتفاقات 
خیلی برای تیمش بود. پرســپولیس ایران سه شــنبه شــب در 
هفته نخســت لیگ قهرمانان آســیا مقابل مهمانــش النصر با 
نتیجه ۲ بر صفر شکســت خورد. یحیی گل محمدی، ســرمربی 
پرســپولیس در نشســت خبری پس از این دیــدار اظهار کرد: 
بازی تحــت تاثیر اتفاقات خیلی برای ما بود. مصدومیت مهدی 

ترابی در دقیقه ۵ بازی تاثیر زیادی در بازی ما داشــت.
بانوی قهرمان پارالمپیــک توکیو در پرتاب نیزه گفت: هر چند 
در مســابقات جهانی فرانسه به دلیل شرایط بد غذایی رکوردم 
افــت پیــدا کرد و مدال طــلای خود را از دســت دادم اما در 
هانگژو این ناکامی را جبران و بهترین نتیجه را کســب خواهم 
کرد. هاشــمیه متقیان در گفت وگو با ایسنا، یکی از عوامل افت 
رکورد خود در مســابقات جهانی فرانســه را شرایط بد غذایی 
در جریــان این رقابت هــا عنوان کرد و اظهار داشــت: قبل از 
اعزام به مســابقات جهانی فرانســه قول مدال و رکوردشــکنی 
داده بودم اما متاســفانه به دلیل شــرایط بــد غذایی که اصلا 
به درد یک ورزشــکار حرفه ای نمی خــورد بدنم تحلیل رفت و 
نتوانســتم این افت را تا روز مسابقات جبران کنم. البته تا چند 
روز اول شــرایطم خوب بــود اما به دلیل فاصلــه زمانی که تا 
شروع مسابقات داشتم دچار افت شدم و حتی نتوانستم رکورد 

شخصی خود را تکرار کنم.
دیدار تیم های فوتبال پرســپولیس و النصر عربســتان از هفته 
اول لیگ قهرمانان آســیا ســه شنبه ۲۸ شــهریور در ورزشگاه 

آزادی تهران برگزار و با برتری ۲ بر صفر النصر به پایان رســید.
نتایــج کشــتی های رودرروی ایران برابر نمایندگان روســیه و 
آمریــکا در جهانی بلگــراد می تواند یک زنــگ بیدارباش برای 
فدراســیون کشتی ایران در فاصله یک ســال تا شروع المپیک 
باشــد. مسابقات کشــتی آزاد قهرمانی ۲۰۲۳ جهان در بلگراد 
صربســتان برگزار شــد و تیم آمریکا توانســت عنوان قهرمانی 
را به دســت آورد. تیم کشــتی آزاد ایران هم به نایب قهرمانی 
رســید که البته اتحادیه جهانی کشتی امتیازات تیم روسیه را 
در این رده بندی محاســبه نکرد و کشــتی گیران این کشور به 

انفرادی بیطرف مسابقه دادند. نام ورزشکاران 
باشگاه النصر که دو طبقه از هتل اسپیناس پالاس را به صورت 
کامــل در اختیــار گرفته بود، تمام هزینه های اســکان خود را 
پرداخت کرده اســت. تیم فوتبال پرســپولیس در جریان هفته 
نخست لیگ قهرمانان آســیا میزبان النصر عربستان بود که دو 
بــر صفر برابر این تیم شکســت خورد امــا در این میان حضور 

النصر در ایران و هزینه های اســکان این تیم در هتل اسپیناس 
پالاس سوالاتی را در ذهن ها ایجاد کرد. بر اساس پیگیری های 
ایســنا، باشــگاه النصر بر طبــق قوانین AFC بــه عنوان تیم 
میهمــان تمام هزینه های حمل ونقل و اســکان خود را در هتل 
اســپیناس پالاس پرداخــت کرده و از این نظــر هزینه های بر 

است. نبوده  پرسپولیس  باشگاه  عهده 
بازیکــن ایرانــی فاینــورد نخســتین گلــش را در تاریخ لیگ 
قهرمانان اروپا به ثمر رساند. فاینورد روتردام در اولین دیدارش 
در دور گروهــی  لیــگ قهرمانــان اروپا بــا دو گل تیم ۹ نفره 
سلتیک گلاســکو را از پیش رو برداشــت. علیرضــا جهانبخش 
زننــده گل دوم تیمــش در این دیدار بود. بازیکــن ایرانی که 
در ابتدای فصل مورد اســتفاده قــرار می گرفت، در چند دیدار 
اخیر تیمش نیمکت نشــین بود و فرصت حضور در زمین بازی 
را پیــدا نکرد. او در این دیدار نیــز از دقیقه ۶۷ به جای ایگور 
پایکســآئو وارد زمین شد که یک ضربه پنالتی را از دست داد و 
در نهایت بازیکن ایرانی بعد از هفته ها توانســت اولین گل این 
فصلش را به ثمر برســاند تا بار دیگر شایستگی هایش را به رخ 

فاینورد، بکشد. آرنه اسلات، سرمربی 
قرعه کشــی رقابت های کشــتی فرنگی قهرمانــی ۲۰۲۳ جهان 
انجام شد. رقابت های کشــتی فرنگی قهرمانی ۲۰۲۳ جهان از 
فردا پنجشــنبه در بلگراد صربســتان آغاز می شود و شاگردان 
حسن رنگرز در ۱۰ وزن به روی تشک می روند. همچنین در ۶ 

وزن این رقابتها ســهمیه المپیک توزیع می شود.
دو تیــم فوتبال ملــوان و تراکتور در بازی هــای ابتدایی هفته 
پنجم به روند شکســت ناپذیری خود در لیگ برتر ادامه دادند. 
هفته پنجــم لیگ برتر فوتبال ایران با دو دیدار در شــهرهای 
انزلی و تهران برگزار شــد که ملوان بندر انزلی توانست پیکان 
۱۰ نفره را با دو گل شکســت دهد و تراکتور نیز با یک گل از 
پــس میزبانش هوادار برآمد. ملوان با ایــن پیروزی ۷ امتیازی 
شــد و به رده هفتم صعود کرد. تراکتور نیز با ۹ امتیاز موقتا به 

رده چهارم رفت.

روایت روز ورزشی
تهران بدون رونالدو

سرمربی تیم فوتبال هوادار می گوید برای بهبود شرایط تیمش و رسیدن 
به نتایج قابل قبول،  بازیکنانش باید »اعتماد به نفس« داشته باشند.

به گزارش ایســنا، تیم فوتبال هــوادار در هفته پنجم لیگ برتر فوتبال 
ایران یک بر صفر برابر تراکتور شکســت خورد. محمود فکری، سرمربی 
هوادار در نشســت خبری بعد از این دیدار اظهــار کرد: به هر دو تیم 
خســته نباشید و به تراکتور تبریک می گوییم. بازی خوبی را دیدم. هر 
دو نیمه هیجان خاص خودش را داشــت. در نیمه اول روی یک اشتباه 
گل خوردیم ولی در نیمه دوم بازیکنان ما خودشــان را باور کردند. تیم 
ما جوان اســت و باید هزینه بدهیم. بایــد روی خودباوری کار کنیم و 

اعتماد به نفس داشته باشیم.
او ادامه داد: دقیقه ۶۰ به بعد، بازی بهتری ارائه دادیم و فشــار آوردیم. 
موقعیت هم روی دروازه ما بود و هم حریف؛ هر دو تیم می توانســتند 
به گل برســند. در دقایق آخر می توانستیم بازی را به تساوی بکشانیم 
اما این اتفاق رخ نداد. کمی بی نظم شــدیم و بازیکنان ما بی نظم حمله 
می کردند. در مجموع بازی زیبایی را دیدیم. بازیکنان تعویضی ما خوب 
کار کردنــد اما در اواخر بازی بــی نظم بازی کردیم و به حریف فرصت 

دادیم. در مجموع از همه بازیکنان راضی هستم.
وی افــزود: از آقــای افشــاریان خواهــش می کنــم روی داور چهارم 
حساسیت داشته باشــد. داور چهارم مهم است که نیمکت ها را به هم 
نریزد. تجربه داور چهارم به آرامش بازی کمک می کند. متاسفانه امروز 

آقای محمدی آرامش نداشــت و به داور وســط می گفت که کارت زرد 
بدهــد. خطاهایی که می دید و به ضرر ما بود را به داور اطلاع می داد و 
خطاهایی که به ســود ما بود را به داور نمی گفت. نباید اینطور قضاوت 
کنند. نباید اینطور باشــد که فقط وقتی اعتراض می کنیم برای ما داور 

خوب بگذارند.
وی در پاســخ به ســوالی درباره برنامه  بازی هــای لیگ برتر هم گفت: 
وقتی بازی ها تعطیل می شــوند بازیکنان باید با فشــار بیشتری تمرین 
کنند تا آمادگی خود را حفظ کنند. وقتی چندین بار بدنســازی کنیم 
این بدنســازی به بدن سوزی تبدیل می شود؛ یعنی نه می توانیم بازیکن 
را بــدون تمریــن نگه داریم و نــه تمرینات ســنگین در نظر بگیریم. 
وقتی بازی باشــد فشار تمرینات کم می شــود. همین تعطیلی ها باعث 

مصدومیت بازیکنان می شود.
او افزود: در بازی پرســپولیس برابر النصر یک بازیکن در دقایق ابتدایی 
مصدوم شد چون بدن مســتعد آسیب دیدگی است. بازیکن دیگرشان 
هم مصدوم شد و ۹ نفره شدند. همه این مسائل به فوتبال ضربه می زند. 
این بی برنامه بودن به کل فوتبال ضربه می زند. بازیکن دیگر شــادابی 
لازم را ندارد.  خواهش می کنم برنامه ریزی درســتی داشــته باشیم. از 
روی دنیا الگوبرداری کنید. تیم هایی که در آســیا هستند دو تیم دارند 
که می توانند تقســیم کنند. مگر دنیــا بازی ها را تعطیل می کند که ما 
ایــن کار را می کنیم؟ بروید آمار بگیرید که چند بازیکن رباط ســلیبی 
پــاره کرده اند؟ ما الان بازی کردیم و هفته بعد بازی ما برابر اســتقلال 
تعطیل اســت. باید ۱۶ روز صبر کنیــم. مجبورم صبح و بعد از ظهر به 
بازیکن تمرین بدهم. متاســفانه امسال لیگ ما زیاد تعطیل شده است. 

به دوستان برنخورد، این درد فوتبال است که می گوییم.

فکری:
برابر تراکتور بی نظم حمله می کردیم

ë دوشنبه ë 03 مهر ë 1402 09 ربیع الاول ë 1445  25 سپتامبر ë  2023 شماره 747  ویژه4



پرسپولیس مقابل النصر خیلی با استرس 
بازی کرد

بازیکن سابق پرسپولیس گفت: این تیم بدشانس بود که در اوایل بازی 
ترابی را به دلیل آسیب دیدگی از دست داد.

ضیا عربشاهی، بازیکن ســابق پرسپولیس در گفت وگو با ایسنا درباره 
شکســت این تیم مقابل النصر عربستان در لیگ قهرمانان آسیا اظهار 
کرد: متاســفانه همه چیز دســت به دســت هم داد که در این دیدار 
شکست بخوریم. ما باید در چینش نفرات اصلی بهتر عمل می کردیم 

که اینگونه نشد. چهار هافبک دفاعی داریم اما مهاجم نداریم.
او افزود: پرسپولیس در این بازی بدشانس بود که در اوایل بازی ترابی 
را به دلیل آســیب دیدگی از دست داد. همچنین اخراج سرلک بسیار 
بچگانه بود. البته این را هم بگویم که ساختار تیمی پرسپولیس در این 
بازی خوب نبود. به نظرم ســروش رفیعی باید در کنار سرلک از ابتدا 

بازی می کرد و زاهدی هم در کنار عمری قرار می گرفت.
عربشاهی ادامه داد: متاسفانه گل محمدی از داشته هایش خوب استفاده 
نمی کند. ما در بازی نیاز به دو هافبک دفاعی نداشتیم. می توانستیم در 
این بازی به پیروزی برســیم اما باید قبول کنیم که اشتباهات زیادی 

داشتیم.
بازیکن سابق پرسپولیس بیان کرد: پرسپولیس بازیکنان بسیار خوبی 
دارد و بایــد این تیم را خوب ارنج کرد. الان دعوا ســر مهاجم اســت. 
مدیریت باشگاه جذب کرده ولی سرمربی در جریان نیست. این تیم ۴۰ 
میلیون هوادار دارد. این سقف قرارداد که فدراسیون گذاشته هم که من 

مخالف آن هستم در هیچ جای دنیا وجود ندارد.
او ادامه داد: ما در کارهای گروهی و ترکیبی خوب نبودیم و دفاع راست 
ما در این بازی عملکرد خوبی نداشت و دیدید هر دو گل النصر از همین 
منطقه از زمین بود. اسماعیلی فر عملکردش در سپاهان خیلی بهتر بود. 
باید قبول کنیم که پرسپولیس مقابل النصر خیلی با استرس بازی کرد.

عربشاهی درباره حضور رونالدو در این بازی هم عنوان کرد: رونالدو در 
زمین بود اما کار خاصی نکرد و برعکس، »مانه« عملکرد خوبی داشت. 
گل محمدی باید تعارف را کنار بگذارد و اگر بازیکنی شرایطش خوب 

نیست او را در ترکیب قرار ندهد.
او در پایان درباره اتفاقات رخ داده در استقبال از کاروان النصر و رونالدو 
مقابل هتل محل اقامت این تیم گفت: ما اسطوره های بزرگی مثل علی 
دایی داریم که زمانی آقای گل جهان بود اما الان به خاطر حضور رونالدو 
در ایران چنین اتفاقاتی می افتد. پیش از این ستاره های بزرگتری چون 

پله به ایران آمده بودند.

پیشنهاد رئیس فیفا برای برگزاری مسابقه 
ستارگان جهان با ستارگان ایران

اینفانتینو در دیدار با رییس جمهور ایران، پیشنهاد برگزاری یک مسابقه 
فوتبال میان تیم ستارگان جهان با ستارگان ایران، به میزبانی جمهوری 

اسلامی ایران در آینده نزدیک را داد که با موافقت رییسی همراه بود.
به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیســی در ادامه برنامه های سومین 
روز ســفر خود به نیویورک، در دیدار آقای »جیانی اینفانتینو« رئیس 
فدراســیون بین المللی فوتبال )فیفا( کــه در هتل محل اقامت رئیس 
جمهوری اسلامی ایران برگزار شد، فوتبال را ورزشی پر جاذبه و مورد 
علاقه بســیاری از مردم به ویژه جوانان و یکی از زمینه های مهم برای 
ایجاد نشــاط در جامعه عنوان کرد و گفت: لازم است سیاست گذاران 
و دست اندرکاران رشته ورزشی فوتبال در کنار توجه به ارتقای توانایی 
فنی و تاکتیکــی بازیکنان، ارتقای اخلاق حرفه ای در ورزشــکاران و 

میادین مسابقات را نیز مورد توجه ویژه قرار دهند.
رئیس جمهور همچنین ورزش به ویژه رشته فوتبال را یکی از بسترهای 
مناسب برای نزدیکی بیشتر و توسعه روابط کشورها دانست و از رئیس 
فدراسیون بین المللی فوتبال خواست مراقب اعمال نفوذ سیاسیون در 
این ورزش پرطرفدار و هدایت آن به ســمت اهداف و اغراض سیاسی 

باشد.
»جیانی اینفانتینو« رئیس فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( نیز ضمن 
ابراز خرسندی از دیدار و گفت وگو با رئیس جمهور کشورمان، از اهتمام 
و تلاش های دولت جمهوری اسلامی ایران برای توسعه ورزش به ویژه 
فوتبال در اقصی نقاط ایران و همچنین تعامل و همکاری بسیار خوب و 

سازنده با فدراسیون جهانی فوتبال تقدیر و تشکر کرد.
وی در این دیدار همچنین بر آمادگی فدراســیون بین المللی فوتبال 
برای حمایت از فوتبال ایران، معرفی ظرفیت ها و استعدادهای فوتبالی 
ایران و آشــنایی دادن ملت ها با فرهنــگ ایرانی تاکید کرد و به دکتر 
رئیسی پیشنهاد برگزاری یک مسابقه فوتبال میان تیم ستارگان جهان 
با ستارگان ایران، به میزبانی جمهوری اسلامی ایران در آینده نزدیک را 

داد که با موافقت رئیس جمهور همراه بود.

کرمانشاهی: نمی توانستیم در این ۲۰ سال 
چهار ورزشگاه مجهز آماده کنیم؟

مدیر اجرایی تراکتور به انتقاد از برگزاری بدون تماشاگر دیدار این تیم 
برابر هوادار تهران پرداخت.

رضا کرمانشــاهی عصر چهارشنبه، ۲۹ شهریور پس از پیروزی یک بر 
صفر تراکتور برابر هوادار تهران در جمع خبرنگاران اظهار کرد: در ابتدا 
باید از سازمان لیگ گلایه کنم. متأسفانه یکی دو سال است نمی توانیم 
در ورزشــگاه پاس قوامین تماشاگر داشته باشیم، در صورتی که امروز 
حداقل پنج تا ۱۰ هزار نفر از هواداران تراکتور می توانستند در ورزشگاه 
حضور داشته باشند. با حضور تماشاگران شور و نشاطی در بازی ایجاد 

می شد، اما نمی دانم چرا عزیزان مقاومت می کنند.
او افزود: پرسپولیس و استقلال نیز باید اینجا بازی کنند و چندین بازی 
باید بدون تماشــاگر برگزار شود. چرا دوست داریم به سمتی برویم که 
تماشاگران به ورزشگاه نیایند یا مردم فکر کنند مسئولان دوست دارند 

تماشاگر داخل ورزشگاه نیاید؟! چرا باید این طرز فکر جا بیفتد؟
کرمانشــاهی گفت: لیگ ما نســبت به دوره اول و دوم آن چه تفاوتی 
کرده است؟ تابلوی تعویضی که در وسط زمین استفاده شد، برای ۱۵ 
ســال پیش است. از نظر هدســت، پرچم داوران و ... ضعیف هستیم. 
بهتر اســت در فِوتبال را ببندیــم و دور هم بازی کنیم و اجازه ندهیم 
بچه های ما بیرون از اینجا بازی کنند. آیا توقع داشــتید پرســپولیس 
روز گذشته مقابل النصر عربســتان پیروز از زمین خارج شود؟ وقتی 
در کشــور خودمان از دقیقه اول برابر حریف عربســتانی دفاعی بازی 

می کنیم، زشت نیست؟ گویا دست های مان را بسته اند.
کرمانشــاهی در رابطه با برتری تراکتور برابر هوادار گفت: تیم ما شکل 
خودش را پیدا کرده اســت و می توانستیم یکی دو گل دیگر بزنیم و با 
اختلاف سه گل برنده شویم. عملکرد بازیکنان و کادر فنی خوب شده 
اســت.او در واکنش به شکایت تیم ها از یکدیگر ادامه داد: زمانی که به 
تراکتور آمدیم نه علیه تیمی بیانیه دادیم و شکایتی علیه کسی نکردیم. 
اگر اتفاقی افتاده باشد در خفا بوده است و دنبال بیانیه نویسی نبودیم. 
این همه شــکایتی که صورت گرفت پاسخ کدام یک از آنها داده شده 
اســت؟ نتیجه یکی از این شکایت ها کدام بوده است؟ بهتر است افکار 

عمومی را بازی ندهیم و از فوتبال لذت ببریم.
مدیر اجرایی تراکتور در پایان خاطرنشان کرد: مردم تنها دلخوشی شان 
فوتبال اســت ولی با این شرایط نصف بازی ها را نگاه نمی کنند. ما این 
دلخوشــی را از مردم گرفته ایم. در این ۲۰ ســال نمی توانستیم چهار 

ورزشگاه مجهز آماده کنیم؟

خبر

ســرمربی تیم ملوان پس از پیروزی تیمش برابر 
پیکان در انزلی گفت که ملوان در خانه شــرایط 

سختی را برای حریفان ایجاد می کند.
به گزارش ایســنا، مهدی تارتار، ســرمربی تیم 
فوتبال ملوان بندرانزلی در نشســت خبری پس 
از برتــری ۲ بر صفر تیمش برابر پیکان در هفته 
پنجم لیگ برتر عنوان کرد: از هواداران تشــکر 
می کنم که مثل همیشــه برای ما ســنگ تمام 
گذاشــتند و در این پیروزی ســهم به ســزایی 
ابتدایی نظــم خوبی  داشــتند. ما ۱۰ دقیقــه 
داشــتیم و بعد از آن پیکان بهتر از ما بود. آنها 
بــازی را در اختیار گرفتند و می توانســتند به 
ما صدمه بزنند اما موقعیت آنچنانی نداشــتند. 
ما داشــتیم بد کار می کردیــم و با تغییراتی که 
دادیم، بر بازی مســلط شــدیم و قبل از سوت 
پایان نیمــه اول به گل رســیدیم. توانســتیم 
بین نیمه اســتراتژی خود را مشــخص کنیم و 

بازیکنان آگاه بودند که چطور بازی کنند.
وی ادامه داد: در شــروع نیمه دوم خیلی خوب 
عمل کردیم و از حملات به نحو احسن استفاده 
کردیــم و می توانســتیم به گل های بیشــتری 
برســیم. خوشــحالم که هواداران خوشحال به 
خانه می روند زیرا مشــکلات آن قدر زیاد است 
که این بردها می تواند خوشــحالی بیاورد. ملوان 
در خانه شرایط ســختی را برای حریفان ایجاد 

می کند زیرا هواداران بسیار خوبی داریم.
تارتار دربــاره تعویض غیرقابل پیش بینی اش در 

نیمه نخســت توضیح داد: مــا بد کار می کردیم 
و یکــی دو بازیکن مثل همیشــه نبودند و این 
باعث شــد در مالکیت توپ دچار مشکل شویم. 
این طبیعی اســت و پیش می آیــد که بازیکن 
آماده نباشد و باید با تعویض هایی روند بازی را 
تغییر داد. به موقــع تعویض کردیم زیرا ممکن 
بود تیمی که پایان نیمه نخســت گل می خورد، 

باشیم. ما 
ســرمربی ملــوان در خصوص بــازی دادن به 
دروازه بان جوان تیمــش در دیدار مقابل پیکان 
تصریح کرد: هر ســه دروازه بان ما خوب هستند 
حتی پرهام قناد که از مکتب ملوان اســت هم 
خوب اســت. حسین منادی هم دیگر دروازه بان 
خوب ماســت و این سه در حال رقابت  هستند. 

این کمک می کند که هر کدام بهتر باشــند، در 
ترکیــب قرار بگیرند. وقتی بازی خانگی داریم و 
حریف یک تیم مدعی نیســت، زمان بازی دادن 
به جوانانی مثل افشــار اســت. خط دفاع ما هم 
در بازی امــروز خوب بــود و موقعیت چندانی 
به پیکان ندادیم. خدا را شــاکرم که افشار روز 

خوبی را پشت سر گذاشت.
تارتار درباره درگیری نیمکت ها در گوشه زمین 
و اخراج شــدن زائرکاظمینی تصریح کرد: تیم 
حریــف بــا توپ جمع کن به مشــکل برخوردند 
کــه بازیکن مــا در آن صحنه دخالــت کرد. او 
نبایــد ایــن کار را می کرد. قطعا بــا او برخورد 
می کنیم زیرا نباید اخراج می شــد و این کار در 
حیطه وظایــف او نبود. بازی بعد این بازیکن را 

داشت. نخواهیم 
وی درباره بــازی بعدی تیمــش گفت: بازی ها 
ســخت اســت و در همین دیــدار در نیمه اول 
تحت فشــار تیم پیکان بودیم. برای بازی بعدی 

هم برنامه خاص خود را خواهیم داشت.
سرمربی ملوان در خصوص کیفیت پایین چمن 
بیان کرد: می گویند شرایط آب و هوایی اجازه 
نداده بذر را بپاشــند و امیدوارم در این فرصتی 
که داریم این کار را انجام دهند. ما دومین خط 
حمله قوی لیگ هســتیم و حملات زیادی هم 
به سمت دروازه ما انجام نشده است. این نشان 
می دهد ما هم در بخــش حمله و هم در بخش 

تیم خوبی هستیم. دفاع 

تارتار: بازی در انزلی برای همه حریفان سخت است

مربی پیشــین تیم ملی فوتبال می گوید: آســیب دیدگی بازیکنان 
پرســپولیس در دیدار بــا النصر بیش از هر چیــزی صرف نظر از 
وضعیت نامناســب زمین چمن آزادی به چشــم می خورد که خود 
نگران کننده اســت. این تیم چون در لیگ نیز باید کارش را دنبال 

کند باید از یک مهاجم کامل کننده برخوردار شــود.
حسین فرکی در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی از بازی روز گذشته 
تیم پرســپولیس برابر النصر اظهار کرد: بازی می توانســت بهتر از 
این ها باشــد اما حواشی ای که در این بازی به خاطر بحث رونالدو 
بــود و عدم حضور هــواداران، در باخت تیم پرســپولیس بی تاثیر 

نبود.
وی گفــت: در نیمه اول تــا زمانی که هر دو تیــم برابر بودند دو 
موقعیت برای النصر و یک موقعیت برای پرســپولیس ایجاد شــد 

که متاســفانه نبود تماشاگر به پرسپولیس آسیب زد.
مربی پیشین تیم ملی فوتبال در پاسخ به این پرسش که نامناسب 
بــودن زمین چمــن آزادی چقــدر در کاهش عملکــرد بازیکنان 
پرســپولیس تاثیرگذار بود؟ افزود: کیفیت زمین چمن برای هر دو 
تیم بود، البته بدشانســی ای که پرســپولیس در این دیدار داشت 
مصدومیت ترابی و اخراج سرلک بود که در ادامه بازی به این تیم 
آســیب زد. هر چند معتقدم نبض بازی در اختیار النصر بود و بهتر 
از پرســپولیس بازی می کرد در حالی که انتظار داشــتیم این تیم 

النصر کمتر نداشته باشد. از  چیزی 
فرکی تصریح کرد: درســت اســت که با ۱۰ بازیکن شرایط خوبی 
برای پرســپولیس رقم نخورد اما باید قبول کنیم که النصر فوتبال 
حرفه ای را دنبال می کند و هزینه هایی که صرف این تیم می شــود 
قابل مقایســه با فوتبال آماتور ما نیست و هنوز در فوتبال داخلی 

داریم. مشکل 
این پیشکســوت فوتبال با بیان این که بحــث هوادار در موفقیت 
پرســپولیس نقش مهمی دارد، افزود: اگر پرســپولیس از شرایط 
میزبانی به خوبی اســتفاده می کرد و از وجود تماشــاگر بهره مند 
بــود وضعیت بهتری در این بازی داشــت. به هر صورت در خارج 

از خانه بازی ســختی خواهد داشــت و باید در ادامه شرایط خود 
را بهتر کند.

وی اضافه کرد: آســیب دیدگی بازیکنان پرسپولیس در این دیدار 
بیــش از هر چیزی صــرف نظر از وضعیت نامناســب زمین چمن 
آزادی به چشــم می خــورد که خود نگران کننده اســت. این تیم 
چــون در لیگ نیــز باید کارش را دنبال کند بایــد از یک مهاجم 
کامل کننده برخوردار شــود که نقش مهمی را در پرسپولیس ایفا 
خواهد کرد. امیدوارم پرســپولیس از این شرایط خارج شود تا در 
ادامه مســیر در کنار سایر تیم های شرکت کننده در جام باشگاه ها 

از اعتبار فوتبال ایران در آسیا دفاع کنند.
فرکی در پاسخ به این پرسش که ضعف اصلی پرسپولیس را بیشتر 
در چه پســت هایی دیدید؟ افزود: ضعف اصلی پرسپولیس در خط 
حمله است. اگر در این دیدار اولین گل را به ثمر می رساند شانس 
زیادی برای پیروزی داشــت در حالی که چنیــن اتفاقی تا پایان 

بــازی رخ نداد. باید به این فکــر بیفتد که در بازی هایش در لیگ 
قهرمانان آسیا حداقل یک گل بزند.

وی همچنین دیگر ضعف تیم پرســپولیس را نداشتن مهاجم خوب 
خارجی عنوان کرد و گفت: وقتی مهاجم خوب داخلی نداریم باید 
از وجود بازیکن خارجی بهره مند شویم و در این زمینه نباید زمان 
را از دست بدهیم چون این مســاله تا امروز به پرسپولیس آسیب 
زده و شــرایط خوبی را برای این تیم رقم نزده است. چهار هفته از 
رقابت های لیگ برتر ســپری شده و الان در جام باشگاه های آسیا 
بازی می کند اما همچنان پرســپولیس نگران خط حمله یا مهاجم 

خوب است.
مربی پیشــین تیم ملی فوتبال با بیان این کــه از زمین لغزنده و 
ناهمــوار آزادی متعجب شــده، افزود: من زمیــن چمن آزادی را 
خیلی وقت بود که ندیده بودم و در بازی روز گذشــته پرسپولیس 
و النصر دیدم که چه شــرایط بدی پیدا کرده اســت. این مســاله 
بــرای فوتبال ما بد اســت در حالی که تیم هــای عربی بهترین و 

استانداردترین زمین های چمن را دارند.
وی در پایان در پاســخ به این پرسش که چقدر از فوتبال حرفه ای 
دور هســتیم؟ تصریح کرد: صــد درصد از فوتبــال حرفه ای دور 
هســتیم اما با این وجود با تمام مشــکلات موجــود نباید خود را 
دســت کم بگیریم. باید نــگاه کلی به فوتبال داشــت و فضاها را 
اصلاح و درســت کنیم. اســتعدادهای خوبی در فوتبال داریم که 
متاســفانه این استعدادها در زمین چمن مصنوعی که شبیه موکت 
اســت پرورش پیدا می کنند تا به استادیوم آزادی می رسند. ما از 
نظــر بازیکن مشــکل خاصی نداریم و بازیکنانــی همچون طارمی 
و ســردار آزمون جزو همین بازیکنانی هســتند که در لیگ اروپا 
بازی می کنند. کشــورهای حوزه خلیخ فارس یک سوم استعداد ما 
را ندارند اما چون از نظر امکانات و ســخت افزاری شــرایط خوبی 
دارند و هزینه های سنگینی برای جذب بازیکنان خارجی می کنند 
حرکت آنها رو به جلوست، در حالی که ما استعداد داریم اما بهای 

لازم را به آنها نمی دهیم.

سرخ ها همچنان منتظر یک مهاجم خوب

قضاوت درباره عراقی های نفت آبادان قصاص قبل از جنایت است
یک کارشناس فوتبال گفت: اکنون اگر بخواهیم در خصوص بازیکن های 
عراقی نفت آبادان قضاوت کنیم قصاص قبل از جنایت است و این عادلانه 

نیست.
عبدالرضا شــاه غریب در گفت وگو با ایسنا، درباره عملکرد نفت آبادان در 
چهار هفتــه ابتدایی لیگ، اظهارکرد: نکته مثبتی کــه باید به آن توجه 
کنیم تا اتفاقات تلخ فصل گذشــته برای صنعت نفت مجدد رقم نخورد، 
همدلــی بین بازیکنان، کادر فنی و هواداران اســت، همدلی که می تواند 

باعث موفقیت این تیم شود.
وی ادامــه داد: اکنون نفت در جدول مســابقات در رده یازدهم قرار دارد 
و با توجه به اینکه یک برد، یک تســاوی و دو شکست رقم خورده، نشان 
می دهد هنوز تیم به هماهنگی لازم نرسیده است و البته با این نتایج نفت 
آبادان چیزی را از دســت نداده اســت اما به نظر من اگر نفت آبادان در 
ادامه رقابت های نیم فصل اول نتواند امتیازات لازم را کســب کند مطمئناً 
شــرایط در نیم فصل دوم برای تیم هایی مثل نفت سخت خواهد شد زیرا 
این تیم از نظــر اقتصادی و فنی تحلیل خواهد رفت. پس نفتی ها اکنون 

باید بجنگند تا به نقطه منفی در کار نرسند.
این مربی فوتبال خاطرنشان کرد: با توجه به تعطیلی لیگ مطمئنا تیم ها 
از شــرایط مسابقه دور خواهند شــد و همین نیز کار تیم نفت آبادان را 
ســخت خواهد کرد اما امیدوارم با اردویی که در تهران برپا شد کادر فنی 
توانسته باشد هماهنگی خوبی بین بازیکنان به ویژه بازیکنان عراقی ایجاد 
کرده باشد. نفت نسبت به فصل گذشته تغییرات بسیاری داشته و همین 
تغییرات باعث شده است که برای هماهنگی نیازمند زمان بیشتری باشد. 
وی بــا بیان اینکه مهم ترین مســئله بحث روحی و روانی در صنعت نفت 
اســت، افزود: نفت آبادان چهارم مهرماه در خانه میزبان ملوان است و به 
نظر من این برد شش امتیازی می تواند شرایط این تیم را بهتر کند. ضمن 
اینکه نفت باید حواســش به تیم های پیکان، شمس آذر و مس رفسنجان 
که تعقیب کننده های آن هســتند باشد، زیرا می توانند برای نفت آبادان 
دردسرساز شــوند. پس نفت اگر می خواهد این فصل موفق باشد و مانند 
فصل گذشــته کارش به اما و اگر کشــیده نشــود باید در نیم فصل اول 

امتیازات لازم را کسب کند. 
شاه غریب درباره انتقادها نسبت به عملکرد گلر و مدافع عراقی نفت آبادان 

نیز گفت: به هر حال بازیکنانی که با شــرایط جغرافیایی و فرهنگی ایران 
آشنا نیستند وقتی وارد کشور ما یا هر کشوری می شوند، آن تیم ها زمان 
زیادی را از دست می دهند تا این بازیکن ها به هماهنگی برسند. الان اگر 
بخواهیم در خصــوص بازیکن های عراقی نفت قضاوت کنیم قصاص قبل 
از جنایت اســت و این عادلانه نیست. پس قضاوت درباره عراقی های نفت 
آبادان زود است و زمان نشــان می دهد که این بازیکنان شرایط ایده آلی 

دارند یا خیر. 
وی همچنین عنوان کرد: آقای ویســی در نفت آبــادان دگرگونی ایجاد 
کرده اســت و از جمله مربیان بومی اســت که معتقدم باید به او فرصت 
داده شود. امسال سرمربی نفت بازیکنان جوانی را به خدمت گرفته است 
و این توان را دارد که تیم را به هماهنگی لازم برساند، مگر اینکه حوادثی 
رخ دهد که اجازه ندهد نه تنها ویسی بلکه هر سرمربی نتواند نتیجه لازم 
را کسب کند. اما من در مجموع به ویسی امیدوارم و اگر به او کمک شود 
می تواند شرایط خوبی را برای صنعت نفت آبادان رقم بزند. در هر صورت 
اگــر همدلی بین بازیکنان، کادر فنی و هوادار به عنوان ســه ضلع مثلث 
برای هماهنگی نفت ایجاد شود، مطمئناً ویسی امسال موفق خواهد بود.

یک کارشناس فوتبال:
برابر تراکتور بی نظم حمله می کردیم

بازیکن ایرانی فاینورد نخستین گلش را در تاریخ لیگ قهرمانان اروپا به ثمر 
رساند.

به گزارش ایســنا، فاینورد روتردام در اولین دیــدارش در دور گروهی  لیگ 
قهرمانان اروپا با دو گل تیم ۹ نفره سلتیک گلاســکو را از پیش رو برداشت. 
علیرضا جهانبخش زننده گل دوم تیمــش در این دیدار بود. بازیکن ایرانی 
که در ابتدای فصل مورد استفاده قرار می گرفت، در چند دیدار اخیر تیمش 
نیمکت نشین بود و فرصت حضور در زمین بازی را پیدا نکرد. او در این دیدار 
نیز از دقیقه ۶۷ به جای ایگور پایکسآئو وارد زمین شد که یک ضربه پنالتی 
را از دست داد و در نهایت بازیکن ایرانی بعد از هفته ها توانست اولین گل این 
فصلش را به ثمر برســاند تا بار دیگر شایستگی هایش را به رخ آرنه اسلات، 

سرمربی فاینورد، بکشد.
باید منتظر ماند و دید این گل می تواند سرنوشت بازیکن ایرانی را تغییر دهد 
و او در هفته های بعد دقایق بیشتری برای تیمش بازی کند یا همچنان روی 

نیمکت خواهد نشست.
بازیکن تیم ملی ایران در پایان بازی گفت: »ســلتیک در شروع بازی خوب 
بود و توپ را خیلی زیاد نگه می داشت. بازی پایاپای بود اما ضربه آزاد کالوین 
اســتینز و گلزنی او کارمان را ساده کرد. اخراج دو بازیکن سلتیک کارمان را 
برای بردن حریف ساده تر کرد. در موقعیت گلزنی هم توپ پیش پایم افتاد. 
به خودم گفتم: »فقط محکم بشــوت!« خوشبختانه توپ خیلی خوب راهی 

دروازه شد.«
جهانبخش به عنوان بازیکن تعویضی تفاوت را رقم زد اما پیش از ورود به بازی 
ایگور پایشائو را دلداری داد چون این بازیکن دقایقی قبل یک ضربه پنالتی 
را از دست داده بود. وینگر ایرانی درباره صحبت هایش با این بازیکن برزیلی 
گفت: »کاری که انجام دادم مهم بود. من یکی از مســن ترین بازیکنان تیم 
هستم. بازیکنان جوان بیشتر اوقات در دوران حرفه ای شان چنین لحظاتی را 
تجربه می کنند. ایگور بازی خوبی کرد ولی پنالتی را از دست داد و باید با او 

صحبت می کردم.«
او درباره گلزنی در لیگ قهرمانان نیز گفت: »باورنکردنی است. اولین بازی ام 
را در لیگ قهرمانان انجام دادم و دو بر صفر پیروز شــدیم. وقتی همه بعد از 
گلزنی اســم تان را فریاد می زنند احساس خوبی به شما دست می دهد. فکر 
می کنم این زیباترین چیزی است که وجود دارد؛ یک احساس باورنکردنی.«

آرنه اسلات، ســرمربی فاینورد، هم در پایان بازی گفت:  نیمه اول بسیار بد 
ظاهر شــدیم. نمی دانم به خاطر عصبی بودن بازیکنانم بود یا کیفیت خوب 
حریف خیلی به هم ریخته بازی کردیم. در نیمه دوم خیلی بهتر شدیم. لیگ 
قهرمانان یعنی همین. از همه زیباتر این بود که بازیکنانم شخصیت خودشان 

را به خوبی نشان دادند. این به ما اجازه داد تا بازی خودمان را انجام دهیم.
خبر بد برای فاینورد اینکه لوکا ایوانوســک، بازیکنش، در این دیدار مصدوم 
شد. مچ پای وینگر چپ کروات صدمه دید. فاینورد باید یکشنبه بدون او در 

هفته پنجم لیگ هلند در بازی کلاسیک مقابل آژاکس به میدان برود.

جهانبخش ثابت کرد جایش روی نیمکت نیست 
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دبیر فدراســیون فوتبال ضمن تبریک پیروزی نساجی در آسیا 
گفــت: امیدوارم نمایندگان ایران در ادامه نتایج بهتری بگیرند.
به گزارش ایســنا، هدایت ممبینی دبیرکل فدراســیون فوتبال 
ایران، بعد از باخت پرســپولیس مقابل النصر عربستان توضیح 
داد: ابتدا پیــروزی خارج از خانه تیم نســاجی، نماینده خوب 
ایران در آســیا را تبریک می گویم. ســپاهان هــم بازی خوبی 
انجام داد و مســاوی کرد اما پرســپولیس امروز با وجود بازی 
خوبی که ارائه کرد، به دلیل مصدومیت و اخراجی که داشــت، 
مقابــل تیــم قدرتمند النصر باخــت. امیدواریــم در ادامه راه 
نماینده های شایســته  ما در آسیا عملکرد خوبی داشته باشند. 

او ادامه داد: البته همانطور که می دانید لیگ قهرمانان امســال 
واقعا متفاوت با دوره های دیگر هســت چون ستاره های بزرگ 
فوتبال جهان در این مســابقات حاضر شــده اند و این موضوع 
باعث شده تا شــور و هیجان بیشتری را در این رقابت ها شاهد 

باشیم.
دبیــر فدراســیون فوتبــال تاکید کــرد: در ادامه مســابقات 
تماشــاگران ما هم در بازی های خانگی حضور خواهند داشت و 
با توجه به اتفاقات خوبی که افتاد و روابط کشور ما و عربستان 
حســنه شد، توانســتیم در زمان کوتاهی میزبانی ها در بازی با 
نمایندگان عربســتان را در داخل کشــور داشته باشیم که این 

موضوع را به فال نیک می گیرم.
او افزود: یکی از اتفاقات خوبی که با این میزبانی رخ داد، ورود 
سیســتم VAR به فوتبال کشور بود چون ورود به ایران برای 
شــرکت هایی که تایید فیفا را داشتند سخت بود اما این اتفاق 
افتــاد. یک اتفاق مهم دیگر ورود بانوان به ورزشــگاه ها بود که 

نوید خوبی برای فوتبال کشور بود.
دبیرکل فدراســیون فوتبــال درباره عدم برنامه ریزی مناســب 
بــرای میزبانی از تیم النصر با توجه به اســتقبال زیاد هواداران 
از رونالــدو گفت: این موضــوع را باید از چند جهت بررســی 
کرد. با توجه به مهاجرانی که در کشــور هســتند حدود ۱۰۰ 
میلیــون نفر جمعیت داریم. جنبه دیگر، علاقمندی مردم ایران 
به فوتبال است که شاید از این نظر در بین ۵ یا ۱۰ کشور اول 
جهان باشــیم. در این رویداد هم ستاره های خوب جهان حضور 

دارنــد که من به هواداران حق می دهم بخواهند او را ببینند.
او درباره انتقادهــا از عملکرد تیم ملی امید نیز گفت: تیم امید 
با اخطار بیشــتر از گروه خود صعود نکرد و بخشی از این اتفاق 
به طبیعت فوتبال برمی گردد و بخشــی هم بــه دلیل اتفاقات 
بود. ما از ســه بازی خود دو بــازی را بردیم و چون تیم چهارم 
را حذف کردند نشد که صعود کنیم و در غیر این صورت حتما 

بــه دلیل تفاضل بهتر صعود می کردیــم. قبول دارم که ما باید 
بتوانیم در تیم های پایه برنامه ریزی بهتری داشــته باشیم چون 
ســرعت پیشرفت کشورهای آســیایی خیلی بیشتر از ماست و 
هزینه های بســیار زیادی می کنند که قابل مقایســه با فوتبال 

نیست. ما 
ممبینی تصریح کرد: ما امروز با عربســتان بازی داشتیم و واقعا 
اگــر بازی را دیده باشــید عملکرد خوبــی را از تیم امید ایران 
شــاهد بودیم. ما امیدواریم خیلی از ایــن بازیکنان تیم امید را 
در جام ملت ها با تیم بزرگســالان داشــته باشیم. خیلی به این 

امیدوار هستیم. تیم 
دبیرکل فدراســیون فوتبال درباره بســته شــدن پنجره نقل و 
انتقالات باشــگاه اســتقلال نیز توضیح داد: ما در ماه گذشــته 
ســه پنجره بسته شده داشتیم؛ اســتقلال، تراکتور و ذوب آهن. 
تمام باشــگاه های ما بــه ارکان قضایی فیفا متصل هســتند و 
هرگونه اتفاقی که در کمیته انضباطی فیفا رخ دهد باشــگاه ها 
مســتقیما آن اطلاعات را دریافت می کنند. هر خبری در رابطه 

با شــکایت ها و تخلفات باشگاه ها باشــد، فیفا به باشگاه ها نامه 
می زنــد و در نامه خود هم زمان ۱۰ تا ۱۵ روزه به باشــگاه ها 

می دهد تا دفاعیات خود را ارائه کنند.
او ادامه داد: اگر در زمان اعلام شــده باشــگاهی اعتراض نکند 
به معنای پذیرفتــن رای فیفا خواهد بود. بعد از آن نامه بعدی 
فیفا مبنی بر پرداخت جریمه به باشــگاه ها ارســال می شود تا 
ظــرف ۴۵ روز آن را پرداخــت کنند. اگر بعــد از ۴۵ روز این 
جریمــه واگذار نشــود، به صورت خودکار پنجــره تیم مربوطه 
بسته می شــود و پس از آن فیفا به فدراســیون نامه می زند تا 
پنجره آن باشــگاه بســته شــود. این اتفاق به فدراسیون ایران 

ندارد. ارتباطی 
ممبینــی با بیان اینکه »اگر باشــگاهی گفت نامه دیر رســیده 
مطمئن باشید اینطور نیست،« تصریح کرد: همانطور که دیدید 
تراکتــور و ذوب آهــن جریمه خود را در زمــان مقرر پرداخت 
کردند و پنجره آن ها باز شــد اما اســتقلال این کار را نکرد که 

باعث بســته شدن پنجره شد و به فدراسیون ارتباطی ندارد.

ممبینی: امیدوارم نمایندگان ایران در ادامه نتایج بهتری بگیرند خمس: تا وقتی موقعیت می سازیم، برد یک بر 
صفر نگرانم نمی کند

ســرمربی  تیم فوتبال تراکتور بعد از برتری ایــن تیم برابر هوادار 
گفت برایش مهم این اســت که تیمش بازی خوبی ارائه بدهد.

به گزارش ایســنا، تیم فوتبال تراکتور در هفتــه پنجم لیگ برتر 
فوتبــال ایران از ســاعت ۱۸ امروز )چهارشــنبه( در ورزشــگاه 
دســتگردی مهمان هوادار بود که این دیدار با برتری یک بر صفر 
تراکتور به پایان رســید. پاکو خمس در نشست خبری بعد از این 
دیدار درباره اینکه بعد از باخت برابر ســپاهان و پرســپولیس چه 
کار کرد که تیمش سه برد پیاپی به دست آورد؟ اظهار کرد: سعی 

کردیم آرامش خودمان را حفظ کنیم.
او درباره بردهای یک بر صفر تیمش و شرایط حسین پورحمیدی 
هم گفت: به حسین پورحمیدی شــک نداشتیم. بازیکنان اشتباه 
می کننــد اما ما به پورحمیدی اعتماد داشــتیم. اگر فرصتی خلق 
نکنیم و یک بر صفر ببریم بیشتر نگران می شوم. تا وقتی موقعیت 

گل ایجاد کنید جای نگرانی نیست.
او درباره اینکه تراکتور در بازی های بزرگ شکست خورده است هم 
گفت: ما مقابل هر تیمی ســعی می کنیم فوتبال خوبی بازی کنیم. 
پارسال استقلال و سپاهان را شکست دادیم و برابر پرسپولیس در 
بازی برگشــت در ثانیه آخر گل سوم را خوردیم و بازی را باختیم. 
ذهن ما این نیســت که فقط مقابل برخی تیم ها برنده باشــیم. در 
لیگ و در یک بازی شاید تیم دیگری بهتر باشد و برنده شود ولی 
ما ســعی می کنیم همیشــه فوتبال بازی کنیم . با این حال گاهی 

شــرایط زمین آنقدر خوب نیست که فوتبال خوبی ارائه بدهیم.
او همچنین گفت: وقتی تیمم می برد خوشــحالم اما وقتی بیشــتر 
خوشحال می شــوم که تیمم خوب بازی کند و موقعیت به حریف 

ندهیم. امروز هم فرصت زیادی به حرف ندادیم.

پورموسوی: امیدوارم برابر ذوب آهن به 
اولین برد خانگی  مان برسیم

ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال خوزســتان امیدوار است فردا 
تیمش با برد برابر ذوب آهن به اولین ســه امتیاز خانگی برسد.

به گزارش ایســنا، ســیداکبر پورموســوی،  ســرمربی استقلال 
خوزســتان در نشســت خبری پیش از بازی بــا ذوب آهن در 
هفتــه پنجم لیگ برتــر فوتبال، اظهارکرد: بــا توجه به این که 
بعد از حدود ۲۰ روز به چرخه مســابقات برگشتیم فکر می کنم 
شــرایطمان نسبت به بازی های قبل کمی بهتر باشد زیرا در این 

مدت توانستیم تمرینات تاکتیکی خوبی پشت سر بگذاریم.
ســرمربی تیم فوتبال استقلال خوزســتان گفت: ذوب آهن تیم 
خوب و سختکوشــی اســت و دیدار فردا بازی سختی برای دو 
تیــم خواهد بود. شــناخت خوبی از حریف و ربیعی )ســرمربی 
ذوب آهن( داریم. ســعی کردیم با جلسات فنی روی نقاط قوت 
و ضعف حریــف کار کنیم و امیدوارم فردا روز خوبی را پشــت 
بگذاریم و با احترام به باشــگاه ذوب آهن بتوانیم به ســه امتیاز 

برسیم.

هفته پنجم لیگ برتر فوتبال
دو تیم فوتبال ملوان و تراکتور در بازی های ابتدایی هفته پنجم 

به روند شکست ناپذیری خود در لیگ برتر ادامه دادند.
به گزارش ایســنا، هفته پنجم لیگ برتر فوتبال ایران با دو دیدار 
در شــهرهای انزلی و تهران برگزار شــد که ملــوان بندر انزلی 
توانســت پیکان ۱۰ نفره را با دو گل شکست دهد و تراکتور نیز 
با یک گل از پس میزبانش هوادار برآمد. ملوان با این پیروزی ۷ 
امتیازی شــد و به رده هفتم صعود کرد. تراکتور نیز با ۹ امتیاز 

موقتا به رده چهارم رفت.
ملوان ۲ - پیکان صفر

گل ها: پیمان رنجبری در دقیقه ۴۴ و رضا جعفری در دقیقه ۷۶
کارت زرد: سهیل فداکار از ملوان

کارت قرمــز: منصــور باقــری در دقیقه ۵۷ از پیکان، مســعود 
زائرکاظیمنی از روی نیمکت برای ملوان

شرح گل
در دقیقــه ۴۴، ضدحمله ملوانی ها از ســمت چپ با نفوذ پدرام 
قاضی پور همراه شــد که ســانتر زیبای این بازیکن با ضربه سر 

پیمان رنجبری تبدیل به گل اول سفیدپوشان شد.
در دقیقــه ۷۶، حرکــت ترکیبی شــاگردان تارتار تــوپ را به 
محمدرضا ســلیمانی رساند که او با یک سر توپ قشنگ، مدافع 
پیکان را از پیش رو برداشــت امــا ضربه او را ایمان صادقی دفع 
کرد و در برگشــت، رضا جعفری توانست دروازه خالی حریف را 

باز کند.
هوادار صفر - تراکتور یک

گل ها: عارف آغاسی در دقیقه ۱۷
کارت زرد: قائــم اســلامی خواه، ســبحان پســندیده و امیــن 
قاسمی نژاد از هوادار، گوســتاوو واگنین، مهدی شیری، حسین 

پورحمیدی، شجاع خلیل زاده و محمد نادری از تراکتور

مدیر تیم فوتبال تراکتور: در نقل وانتقالات 
کاملا شفاف عمل کردیم

مدیر تیم فوتبال تراکتور می گوید این باشــگاه در نقل وانتقالات 
شفاف و مطابق قانون عمل کرده است.

به گزارش ایســنا، ســعید مظفری زاده قبل از دیــدار تراکتور و 
هــوادار اظهار کرد: با توجه به تعطیلی لیــگ این بازی برای ما 
حائز اهمیت اســت و بــا آمادگی کامل به این مســابقه آمدیم. 
امیدوارم بتوانیــم بهترین عملکردمان را بــه نمایش بگذاریم و 

تیمی شایســته پیروزی است به این مهم دست پیدا کند.
او در رابطه با حضور نداشتن تماشاگر در این دیدار گفت: زیبایی 
و جذابیت فوتبال به هوادارانش اســت. اگر هواداران در ورزشگاه 
حضور داشــتند مطمئنــاً جذابیت بازی افزایــش پیدا می کرد. 
امیدوارم مســئولان تمهیدات لازم را برای حضور تماشــاگران 

انجام دهند چرا که قشنگی فوتبال به هوادارانش است.
مدیــر تیم فوتبــال تراکتور ادامــه داد: عملکرد مــا در نقل و 
انتقالات شفاف است، هر باشــگاهی که احساس می کند حقش 
خورده شــده، می تواند اقدامات لازم را انجام دهد. ما نســبت به 
عملکردمــان اطمینان داریم. امیدواریم رعایت قانون ســرلوحه 
تیم ها قرار بگیرد. حتی اگر قانون ایرادی داشــته باشد باید از راه 
قانونی رفع شــود اما در هر صورت ما از رعایت قوانین استقبال 

می کنیم.
مظفری زاده درباره  تعطیلــی بازی های لیگ برتر نیز گفت: بهتر 
اســت لیگ برتر مطابق برنامه ریزی دقیق پیش  برود. تعطیلی به 

تمام تیم ها ضربه می زند.
مدیر تراکتــور در رابطه با نبــود VAR در بازی های لیگ برتر 
افزود: نبود VAR واقعا حیف اســت. زمانی تماشاگران ایرادات 
داوری را هضــم می کردنــد اما حالا تماشــاگران انتظار دارند با 
اســتفاده از این تکنولوژی حق تیم شــان پایمال نشود و وجود 

VAR باعث ایجاد آرامش در قضاوت داور می شود.

خبر

پیشکسوت فوتبال پرسپولیس گفت: با وجود این که زنگ 
خطر برای فوتبال ما خیلی وقت اســت به صدا درآمده اما 
ما همچنــان فوتبال را به صورت ســنتی اداره می کنیم، 
فوتبــال مــا فقط در حد لیگ برتر خوب اســت و به درد 

نمی خورد. فوتبال حرفه ای 
پایان رافت در گفت وگو با ایسنا، درباره دیدار روز گذشته 
پرســپولیس برابر النصر اظهار کرد: پرسپولیس بازی بدی 
برابر النصر نداشــت اما چون این دیدار بدون تماشــاگر 
برگزار شد و پرســپولیس برای اولین بار جلوی این همه 

ســتاره فوتبال بازی می کرد زورش به این تیم نرسید.
وی گفت: متاسفانه کیفیت بد زمین چمن آزادی شرایطی 
ایجــاد کرده بود کــه هر دو تیم شــاکی بودند و در این 
دیدار دو تیم بازیکنان مصدوم زیادی دادند. به هر صورت 
پرســپولیس آن چیزی که در توان داشــت را به نمایش 
گذاشــت و بازی قابل قبولی را برابــر النصر ارائه داد.این 
پیشکســوت فوتبال در پاســخ به این پرســش که ضعف 
پرســپولیس بیشتر در چه پســت هایی بود؟ تصریح کرد: 
پرســپولیس با همان تاکتیک و ترکیبی که در رقابت های 
لیگ بــازی می کند برابــر النصر نیز با همــان ترکیب و 
تاکتیک ظاهر شــد. در حقیقت فوتبال پرســپولیس فقط 
در حــد لیــگ برتر جواب مــی دهد و برابــر تیم قوی و 
پرســتاره همچــون النصر بهتر از این نمی توانســت بازی 

کند.
رافت ادامه داد: ســازمان لیگ و فدراسیون فوتبال باید به 
تیم هایی همچون پرســپولیس و سپاهان اجازه دهد که از 
بازیکــن خوب خارجی بهره مند شــوند. این تیم ها از یک 
بازیکن خوب خارجی برخوردار نیســتند و با این وضعیت 

ادعا می کنیم دارای فوتبال حرفه ای هستیم. واقعا کجای 
فوتبال ما بعد از گذشــت ۲۳ سال حرفه ای است.

وی بــا بیان این که تــوان پرســپولیس در همین حدی 
بود که برابر النصر ظاهر شــد، خاطرنشان کرد: بازیکنان 
پرســپولیس بــرای لیگ برتر خوب اســت امــا در جام 
باشــگاه های آســیا جواب نمی دهــد. تازه اگــر این تیم 
بخواهد برابر ســایر قدرت های برتر آســیا بازی کند عمق 

فاجعه بدتر از این ها خواهد بود.
پیشکســوت فوتبــال اظهار کرد: یــک زمین چمن خوب 
در ایــران نداریم در حالی کــه لیگ عربســتان همانند 
باشــگاه های انگلیس می ماند این قــدر که از زمین چمن 

باکیفیت، عالی و استاندارد برخوردار است.
رافت تصریح کرد: اگر از زمین چمن و امکانات بهتری در 
آزادی برخوردار بودیم قطعا شــاهد بازی زیبا و پرگل تری 
بودیم در حالــی که بدی زمین چمن روی کیفیت هر دو 
تیم تاثیر بدی گذاشــته بود و بازیکنان هر دو تیم مرتب 

دچار مصدومیت می شدند.
وی در پایــان  گفــت: با وجود این که زنــگ خطر برای 
فوتبال ما خیلی وقت است به صدا درآمده اما ما همچنان 
فوتبال را به صورت ســنتی اداره می کنیم. فوتبال ما فقط 
در حد لیگ برتر خوب اســت و بــه درد فوتبال حرفه ای 

نمی خورد.

گفت وگو با پیشکسوت پرسپولیس

مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس می گوید که پرســپولیس 
سقف قراردادی را رعایت کرده است.

به گزارش ایســنا، رضا درویش مدیرعامل پرســپولیس در 
جمع خبرنگاران در حاشــیه بازی پرسپولیس و النصر گفت: 
هماهنگی ها بســیار بد صورت گرفــت. بار زحمات بر دوش 
پرســنل ما قرار گرفت اما هیچ کدام به ورزشــگاه نیامدند و 
اکنون در دفتر باشگاه حضور دارند. حتی علی پروین بیرون 

ورزشگاه مانده بود.
او ادامه داد: تیم النصر مســتقیم از اســتادیوم به فرودگاه 
خواهــد رفت و مجــال اینکه کادوها ماننــد فرش را بعد از 
بازی به رونالدو بدهیم وجود نداشت. همین امروز که دیدار 
رونالدو با خانم هنرمند را هماهنگ کردیم توانســتیم برای 
یک دقیقه وقت بگیریم. با توجه به اینکه روز مســابقه است 
و فشــار زیاد بود، رونالدو محبت کــرد و تقاضای دیدار را 
پذیرفت. همشیه در ذهنم بود که کسی مثل رونالدو اینقدر 
احساســی نمی شود. اشک در چشم رونالدو حلقه زد و برای 
مــن این موضوع جالب بود. فهمیــدم آدم های بزرگ، الکی 

نمی شوند. بزرگ 
درویش گفت: شــاید حضور بازیکنان بزرگ هر ۵۰ ســال 
یــک بار اتفاق بیفتــد. من بچه بودم که پلــه به ایران آمد 
و آن را هنــوز به یاد دارم. پرســپولیس ایــن همه هوادار 
دارد و حداقل ۶۰ هزار تماشــاگر می توانست برای این بازی 
بیایــد. ای کاش آن کار بچگانه انجام نمی شــد تا بتوانیم از 

حداکثر پتانســیل هواداران خود از النصر میزبانی کنیم. اگر 
هوادار در این بازی بود انگیــزه بازیکنان افزایش می یافت. 
همه عشــق تیم هایی مثل ما که پشــتوانه معدنی و صنعتی 
ندارند، هواداران اســت. نبود هــواداران اجحاف بزرگی در 

حق تیم است.
مدیرعامل باشگاه پرســپولیس در خصوص حضور دخترش 

در کنــار رونالدو در فردوگاه گفت: بخل و حســد تمام تار 
و پود خیلی ها را گرفته اســت. خوشبختانه ما جزو گروهی 
نیســتیم که برای هر عضو خانواده شــان حقوق بگذارند. از 
بچه هایم در کارها اســتفاده می کردم. از دخترم در بخش 
مترجمی کمک گرفتیم. این اولین بار نیســت. دخترم آمد 
تا ســوال درباره فلسطین را از رونالدو بپرسم و می خواستم 
مطمئن باشم که این سوال از او به درستی پرسیده می شود. 
حتی دخترم گفت که دوســت ندارد در فضای مردانه باشد 
اما من به او گفتم بیاید تا ســوال در خصوص فلســطین به 
درستی از او پرسیده شــود. رونالدو هم از سوال خوشحال 

شــد و گفت که من خوشحالم که از این مردم دفاع کردم.
درویش در خصوص فــرش اهدایی به رونالدو گفت: همگی 
بخل و حســادت است. فرش از طرف هوادار پرسپولیس بود 

و بهترین ســوغات را به او دادیم تا آبروی باشگاه نرود.
او در خصوص اینکه آیا پرســپولیس سقف را رد کرده است 
یا خیر؟ پاســخ داد: یک محاســباتی دارد که بهتر است در 

کمیته انضباطی مطرح شــود و اشتباهات محاسباتی دارد.
او در پایــان گفت: علی دایی گفت که بــه فردوگاه خواهد 
آمد اما او باید به دادگاهی می رفت و زنگ زد تا قرار کنسل 
شود. شــب قبل می خواســت به فرودگاه بیاید اما ۱۲:۳۵ 
زنگ زد و بــه دلیل اینکه برایــش کاری پیش آمد قرار را 
کنســل کرد. به من گفت که می خواهد حضور داشته باشد 

اما کاری برایش پیش آمد.

درویش: 
فکر نمی کردم رونالدو اینقدر احساساتی باشد

پرسپولیس در حد لیگ برتر خوب است نه در حد آسیا!
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ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران می گوید 
دو هفته قبل از شــروع جــام ملت های 
آســیا به مصــاف یک تیم بســیار بزرگ 

رفت. خواهیم 
به گزارش ایســنا، امیر قلعه قبل از دیدار 
النصر در  تیم های فوتبال پرســپولیس و 
جمع خبرنگاران، اظهار کرد: امروز دیدار 
حساســی پیش روی پرســپولیس است 
و النصر نیز تیم بســیار خوبی اســت اما 
من مطمئن هســتم که نماینده شایسته 
کشــورمان با دســت پر از میدان خارج 

می شود.
ایران  وی در مــورد حضور رونالــدو در 
عنوان کرد: دیروز شــاهد برخی مســائل 
بودیــم که به آن کاری نــدارم اما پیامی 
به همه ما داده شــد؛ اینکــه قدرت نرم 
خیلی بهتر از آن اســت کــه از دیوار بالا 
برویم. اینکه از در وارد شویم بسیار بهتر 
است و فوتبال یک دیپلماسی بسیار قوی 
اســت و اگر فوتبال را فرصــت بدانیم و 
نه تهدیــد، قطعا در مســائل بین المللی 
می توانیم تعاملات بهتری داشته باشیم و 
خیلی از مشکلات و دغدغه های جامعه را 
برطرف کنیم. امیدوارم به ســمتی برویم 
که مملکت و مردم آرامش داشــته باشند 

و از زندگی در ایران لذت ببرند.
اینکــه تیم ملی  قلعه نویــی در خصوص 

انتخابی  بعدی  به مرحله  نتوانســت  امید 
المپیک صعود کند، بیان کرد: در فرصت 
مناســب به صورت کلی از ابتدا به مردم 
بود.  توضیح می دهم که شــرایط چگونه 
رضا عنایتی بــا وقت کم آن چه در توان 
داشــت به کار گرفت و  بدشانســی های 
زیــادی نیز با تیم امید همــراه بود. باید 

آسیب شناســی کنیم که چرا آیین نامه را 
کامل نخواندند و باید از روی اول تا آخر 

بررسی شود.
وی در خصــوص مصدومیــت بیرانوند و 
مخالفت کادر پزشــکی تیم ملی با حضور 
او در دیــدار النصر بــه دلیل جام ملت ها 
برای ما ســلامتی  آســیا، عنوان کــرد: 

بازیکن از هر چیزی مهم تر اســت و قطعا 
کادر پزشکی پرســپولیس نیز باید تبادل 
نظر با کادر پزشکی تیم ملی کار را پیش 
برده باشــند، البته در این رابطه نمی دانم 
و باید بپرسم اما حتما باید این کار انجام 
شــود. بیرانوند یک بازیکن حرفه ای است 
و شــرایط خود را بهتــر از همه می داند 
و قطعا خواســته ایثار کنــد و به تیمش 

کند. خدمت 
ســرمربی تیــم ملــی فوتبال ایــران در 
خصــوص اردوی بعــدی تیم ملی، گفت: 
مهــر مــاه در تورنمنت اردن بــه میدان 
می رویــم و پــس از آن مقدماتــی جام 
جهانی را پیش رو داریم و شاید دو هفته 
قبــل از جــام ملت ها با یک تیم بســیار 
بزرگ مســابقه دهیم کــه احتمالا بدون 
حضور لژیونرها و بازی بزرگی اســت که 
امیدواریم نهایی شــود. تیم حریف نیز در 
این دیدار بــدون لژیونرهای خود حضور 
دارد. عــلاوه بر این یک بازی هم در قطر 

بازی می کنیم. تماشاگر  بدون 
قلعه نویــی درباره غیبت رضا اســدی در 
تیم ملــی اظهار کرد: نبــودن او به دلیل 
برخورد انضباطی نبوده اســت و اســدی 
و جزو با اخلاق ترین بازیکنان ماســت. از 
نظر فنی روی او حساب ویژه باز کرده ایم 

و بعدا توضیحات کامل را می دهم.

خان محمدی: قلعه نویی: با یک تیم بزرگ بازی  می کنیم
زاهدی در حد پرسپولیس نیست

خان محمدی در واکنش به کمبود مهاجم در پرسپولیس بیان کرد: 
باید قبل از شروع رقابت های لیگ به این موضوع فکر می کردند.

حسن خان محمدی، بازیکن سابق پرسپولیس در گفت وگو با ایسنا 
درباره شکســت این تیم مقابل النصر عربســتان در لیگ قهرمانان 
آسیا اظهار کرد: پرســپولیس بازی خوبی انجام نداد و نتوانست از 
تک موقعیت ها استفاده کند و برعکس تیم مقابل بهتر عمل کرد و 

۳ امتیاز را به دست آورد.
او ادامه داد: به نظر می رسد بازیکنان پرسپولیس از نظر ذهنی آماده 
این دیدار نبودند و این را هم بگویم مصاحبه درباره چمن بهانه است 
زیرا این شــرایط برای النصر هم بود و اتفاقا آنها باید بیشتر از این 

موضوع ناراحت می شدند.
خان محمدی در واکنش به کمبود مهاجم در پرسپولیس بیان کرد: 
باید قبل از شــروع رقابت های لیگ به این موضوع فکر می کردند. 
برای من ســوال است که شهاب زاهدی چه زمانی می خواهد برای 
پرســپولیس مفید باشــد؟ باید اعتراف کنم ایــن بازیکن در حد 

پرسپولیس نیست.
او درباره اینکه آیا قبول دارد بازیکنان پرسپولیس تحت تاثیر حضور 
رونالدو در زمین بودند افزود: رونالدو کار خاصی در زمین نکرد. این 

بازیکن ۳۸ سالش است و دیگر توان و آمادگی گذشته را ندارد.
بازیکن ســابق پرسپولیس درباره نبود تماشاگر در ورزشگاه تصریح 
کرد: به نظر من نباید نبود تماشاگر را ملاک قرار داد. بازیکنان باید 
آمادگی ذهنی را برای نبودن تماشــاگر در بازی داشته باشند زیرا 

قبلا هم این اتفاق برای پرسپولیس افتاده است.
آیا پرسپولیس شــانس صعود از گروهش را دارد؟ خان محمدی در 
پاســخ عنوان کرد: اولین بازی در این گــروه بود و هنوز بازی های 
زیادی تا پایان باقی مانده است. پرسپولیس برای صعود از این گروه 

باید فکری به حال فاز حمله خود کند.
خان محمــدی در پایان در واکنش به اظهــار نظر گل محمدی در 
خصــوص اینکه النصر شــانس اول قهرمانی در آسیاســت، گفت: 
پرســپولیس در گروه سختی در آسیا قرار ندارد و باید بگویم النصر 

شانسی برای قهرمانی ندارد و اینها بهانه است.

انتقاد صباغیان به استقبال »جوانان مسلمان 
ایرانی« از یک ورزشکار

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: اســتقبال آنچنانی از یک ورزشکار قابل تامل 
اســت چراکه جوانان مسلمان ایرانی و تربیت شده در نظام دینی و 

اسلامی باید دغدغه هایی بزرگتر و عمیق تر داشته باشند.
به گزارش ایسنا، محمدرضا صباغیان در تذکری شفاهی در جریان 
جلسه علنی امروز مجلس خطاب به رئیس جمهور، بیان کرد: ضمن 
تشــکر از زحمات جنابعالی و حضور مقتدرانه در سازمان ملل باید 
تاکید کنم امروز به تدریج در بســیاری از مناطق کشــور و حتی 

شهرستان ها اجاره منزل طعنه به حقوق ماهانه افراد می زند. 
وی در ادامه اظهار کرد: هزینــه های زندگی هر روز رو به افزایش 
است و خرید منزل برای بسیاری از افراد رویا شده است. باید بگویم 

ترس من این است که آه این مستاجران مظلوم ما را بگیرد. 
نماینده مردم مهریز و بافق در مجلس شــورای اســلامی در ادامه، 
تصریح کرد: استقبال آنچنانی از یک ورزشکار قابل تامل است. لذا 
به متولیان فرهنگی کشور تذکر می دهم در این زمینه تأمل کنند. 
جوانان مســلمان ایرانی و تربیت شده در نظام دینی و اسلامی باید 
دغدغه هایی بزرگتر و عمیق تر داشته باشد. این اتفاق زیبنده نظام 

جمهوری اسلامی ایران نبود.

دعوت شدن یک پرسپولیسی دیگر و 
خط خوردن دو بازیکن از تیم امید

فهرست تیم ملی امید در بازی های آسیایی باز هم دستخوش تغییر 
شد و یک پرسپولیســی دیگر به کاروان تیم ملی در هانگژو اضافه 

می شود.
به گزارش ایســنا، با توجه به اتفاقات روزهای اخیر، کادر فنی تیم 
ملی فوتبال امید تغییراتی را در فهرســت بیست ودو نفره اش ایجاد 

کد.
محمدرضا بردبار که به دلیل مشــکل خروج از کشــور به واسطه 
سربازبودن نتوانست تیم را در دقایق پایانی اعزام همراهی کند، به 
صورت رسمی از فهرست تیم کنار گذاشته شد. تلاش هایی از سوی 
فدراســیون فوتبال صورت گرفت تا مشکل این بازیکن در سازمان 

نظام وظیفه حل شود که بی نتیجه ماند.
علیرضا کوشکی هم که در روزهای ابتدایی حضور در اردوی هانگژو 
احساس درد شــدیدی داشت، پس از بررســی و معاینه دقیق به 
تشخیص کادر درمانی امکان حضور در این بازی ها را ندارد. بر این 
اساس، این بازیکن نیز از فهرست تیم کنار گذاشته شد و به تهران 
بازمی گردد. بــا توجه به این تغییرات، محمدمهدی احمدی که در 
انتخابی بازی های المپیک پاریس در ازبکســتان نیز حضور داشت، 
به فهرســت بیست ودو نفره اضافه شد. او به زودی به اردوی تیم در 

هانگژو اضافه خواهد شد.
یاسین ســلمانی و محمد عمری دیگر بازیکنان پرسپولیس بودند 
کــه قرار بود بعد از دیدار با النصر برای همراهی تیم ملی به هانگژو 
بروند. به این ترتیب تعداد پرسپولیســی های تیم ملی امید به سه 

نفر می رسد.

شایان مصلح:
 از ذوب آهن بیشتر  می شنوید

مدافع ذوب آهن می گوید این تیم وضعیت خوبی دارد و در آینده از 
ذوب آهن بیشتر می شنوید.

شایان مصلح در گفت وگو با ایسنا در رابطه با حضورش در ذوب آهن 
اظهار کرد: شرایط این تیم نسبت به سال های قبل تفاوت پیدا کرده 
و کادر و بازیکنان جدید به این تیم آمدند. همه چیز دست به دست 
هــم داده که تجربه جدیدی در این تیــم رقم بخورد. عملکرد تیم 
محمد ربیعی تا اینجا مثبت بود و بعد از این هم از ذوب آهن بیشتر 
خواهید شنید. بازیکنانی که به ما اضافه شدند، به مرور زمان بیشتر 

به کار تیم می آیند و شرایط تیم بهتر می شود.
او ادامه داد: ذوب آهن نیاز به زمان دارد و کم کم آن تیمی که حرفی 
برای گفتن خواهد داشــت را می بینید. تیم ما تلفیقی از بازیکنان 
جوان و باتجربه اســت. به نظرم تیم آن جوری که باید بسته شده 
اســت و از نیروی جوان و باتجربه در تیم استفاده می شود. ما تیم 
بســیار خوبی داریم. به مرور زمان می شــود ذوب آهن را به جایگاه 
گذشــته اش برگرداند. با یک سال نمی شود بهترین نتایج را رقم زد 

اما این تیم در آینده حرف زیادی برای گفتن خواهد داشت.
مدافع ذوب آهــن درباره وضعیت آمادگی خــودش بیان کرد: من 
شــرایط جدیدی را تجربه می کنم. قبلا دفاع چپ بازی می کردم و 
حالا دفاع وسط هستم. این تجربه جدیدی است و راضی ام. امیدوارم 

بتوانم مثمر ثمر باشم.

خبر

سرمربی پرســپولیس می گوید بازی با النصر تحت تاثیر اتفاقات 
خیلی برای تیمش بود.

به گزارش ایســنا، پرســپولیس ایران سه شــنبه شــب در هفته 
نخســت لیگ قهرمانان آســیا مقابل مهمانش النصر با نتیجه ۲ 
بر صفر شکســت خورد. یحیی گل محمدی، سرمربی پرسپولیس 
در نشســت خبری پس از این دیدار اظهار کرد: بازی تحت تاثیر 
اتفاقــات خیلی برای ما بود. مصدومیت مهدی ترابی در دقیقه ۵ 

بازی تاثیر زیادی در بازی ما داشت.
او در پاســخ به این سوال که آیا برنامه پرســپولیس تحت تاثیر 
حضور رونالدو قرار داشــت؟ گفت: رونالدو یکی از بازیکنان خوب 
النصــر بود. آنهــا بازیکنان تاثیرگذاری دیگــری خصوصا در فاز 
حمله داشــتند. ما تمــام ذهنمان این نبود کــه رونالدو را مهار 
کنیــم. مــا باید هافبک های کنــار و گوشه هایشــان را هم مهار 

می کردیم چون هر لحظه خطرناک بودند.
ســرمربی پرســپولیس ادامه داد: اینکه در نیمه اول بازی صفر، 
صفر شــد نتیجه خوبی بود و می توانستیم در نیمه دوم با وجود 
اینکه بازی سنگینی بود، خوب شروع کنیم. ما فقط می خواستیم 
بازی را ببریم که متاســفانه این اتفاق افتاد و کار را ســخت کرد 
و نتوانســتیم نتیجــه لازم را بگیریم. این بــازی کیفیت لازم را 
نداشــت. انتظار داشتیم بازی قشــنگ تری از دو تیم ببینیم اما 
در این زمین برآورده نشــد و نتیجه را واگذار کردیم. نکته مهم 
این اســت که بتوانیم ریکاوری خوبی داشته باشیم و برای بازی 

بعد آماده شویم.
ســرمربی پرســپولیس ادامه داد: گل اولی کــه خوردیم، گل به 
خودی بود و می توانستیم آن را نخوریم. اگر یکی از اتفاقات بین 
اخراج ســرلک و گل اول نمی افتاد، ایــن نتیجه رقم نمی خورد. 
ما در نیمه دوم خوب شــروع کردیم ولی یک اخراج بچگانه کار 
دســتمان داد و نتیجه را واگذار کردیم. به تیــم باکیفیت النصر 
تبریــک می گویم. این بازی های بزرگ باعث می شــود که نقاط 
ضعفمان را پیدا کنیم و برای بازی های بعدی آماده شــویم. اگر 
ایــن اتفاقات رقم نمی خورد، نمی باختیم. زمین هم اینقدر خراب 

بود که روی کیفیت هر دو تیم تاثیر گذاشــت.
گل محمــدی در واکنــش به اینکه آیــا بازیکنانــش تحت تاثیر 
ســتاره های النصر بودند که عملکرد ضعیف نیمه نخست حاصل 
آن شــد؟ بیان کرد: ما با یک تیم معمولی بازی نداشــتیم. آنها 

یکی از مدعیان قهرمانی در آسیا هستند و فوق ستاره های خوبی 
دارنــد. انتظار اینکه ما بــا این امکانات جلــوی چنین تیم هایی 
خودمــان را برنده بدانیم، هــر چند میزبان هم باشــیم، انتظار 
درســتی نیست. همچنین اتفاقاتی افتاد که کار را برای ما سخت 
کــرد. اگر این اتفاقات برای حریف می افتاد ما برنده می شــدیم. 
ما با یک تیم باکیفیت و فوق العاده بازی داشــتیم. آنها ســه روز 
پیش بازی کردند و خیلی ها فکر می کردند که خسته اند و دیروز 
هم به خوبی ریــکاوری نکردند اما دیدید که همان بازیکنان ۹۰ 

دقیقه بازی کردند که نشــان دهنده کیفیت آنهاست.
او در ادامه در واکنش به این که آیا با توجه به حضور رونالدو، به 
پرســپولیس کم توجهی نشد، گفت: رونالدو یک بازیکن افسانه ای 
و یکی از نوابغ فوتبال است و در این شکی نیست. این استقبالی 
هم که از رونالدو شــد نشان دهنده عشق و علاقه جوانان ایرانی 
نســبت به فوتبال و شخص رونالدو است. نمی خواهم زیاد نسبت 
به اســتقبالی که شــد منفی فکر کنم. اگر به قسمت دیگر قضیه 
فکر کنیم، این باعث شــده کــه جوانان ما بیشــتر انگیزه برای 
فوتبال پیدا کنند و اســتعدادهای بیشــتری کسب شود. باید از 
حضور رونالدو در ایران استفاده کنیم و نگاه مثبتی به آن داشته 

باشیم.

گل محمــدی ادامه گفت: به هر صــورت جوانان ما لایق امکانات 
بهتری هســتند و فوتبال ما سزاوار بهترین ها هستند. آنها سزاوار 
حمایت بیشــتری هســتند. آزادی یکی از بهترین استادیوم های 
ایــران بــوده ولی ببینیــد به چــه روزی افتاده اســت. این در 
بازی هــای بزرگ نقطه ضعف ما را نشــان می دهد و این شــاید 
تلنگــری به مســئولان تصمیم گیرنده باشــد. امیــدوارم آنها به 
خودشــان بیاینــد و بدانند که ما چقدر در بحث ســخت افزار و 
ســاختار فوتبال ضعیف هســتیم. ما مشــکلات زیادی داریم و 
امیدوارم این مشکلات برطرف شوند. البته صحبت هایی که وزیر 
ورزش درباره ساخت ورزشگاه جدید کرد، می تواند شروع خوبی 
باشــد و امیدوارم عملی شود. امیدوار اراده ای باشد که استادیوم 

آبرومندی برای مردم و فوتبال ساخته شود.
ســرمربی پرسپولیس در واکنش به اینکه گفته می شود بازیکنان 
ایــن تیم مانند امیری بــرای بازی با النصر آمــاده نبودند، بیان 
کرد: منظور شــما این اســت که آماده این بازی نبودند؟ باتوجه 
به امکانات و شــرایطمان سعی کردیم خودمان را برای این بازی 
آماده کنیم. نمی گویم توانمان این بود. خیلی دوســت داشــتیم 
کــه در زمین خوبی بازی کنیم و این اتفاقات نمی افتاد. به نظرم 
در این صورت، نتیجه دیگری گرفته می شــد. تصمیماتی که در 
فوتبال ما گرفته شــد، محدودهای زیادی برای نمایندگان ایران 
در آسیا و حتی تیم های لیگ ایجاد کرده است. محدودیت ها کار 
را برای مربیان و باشــگاه ها سخت کرده است. مشکلات دیگری 
هم وجــود دارد که نمی خواهم در نشســت خبری راجع به آنها 
صحبت کنم. بازیکنان تمام تلاششــان را کردند اما امروز روزی 
نبود که ما بتوانیم برنده شــویم. این به خاطر حوادثی بود که در 

افتاد. جریان بازی 
گل محمــدی در ادامه دربــاره میزان مصدومیــت ترابی و تاثیر 
آن روی عملکــرد پرســپولیس توضیح داد: مهــدی از بازیکنان 
تاثیرگذار ماســت. اتفاقی که برای او افتاد یک شوک منفی به ما 
داد آن هم در ابتدای بــازی. نمی دانم مصدومیتش تا چه اندازه 
اســت ولی حداقل یک هفته برای بازگشت به تمرینات کار دارد.

او در پاسخ به این ســوال که آیا قبل از بازی شارژ مالی شدند؟ 
گفت: اینجا جای صحبت راجع به مســائل مالی نیســت. ســعی 
می کنیم بعضی چیزها را عنوان نکنیم. به این دلیل که بازی های 

است. آسیایی 

گل محمدی:

اتفاقات بدی برای ما افتاد

دیدار تیم های پرســپولیس ایران و النصر عربســتان در هفته 
اول لیگ قهرمانان آسیا با پیروزی ۲ بر صفر نماینده عربستان 

به پایان رسید.
به گزارش ایســنا، در هفته اول لیگ قهرمانان آسیا پرسپولیس 
ایران در ورزشــگاه خالــی از تماشــاگر آزادی میزبان النصر 
عربســتان بود که این دیــدار با پیروزی ۲ بر صفــر النصر به 
پایان رسید. سرخپوشان به دلیل شکایت پیشین باشگاه گوای 

هند از حضور تماشــاگرانش در این بازی محروم است.
دقیقه ۵: مهدی ترابی با آسیب دیدگی روبرو شد و گل محمدی 

ناچار شــد در همان ابتدای بازی او را تعویض کند.
دقیقه ۱۰: ارســال تنــد و تیز بازیکن النصر بــه مقابل دروازه 
پرســپولیس با لمس ناقص مانه همراه شــد کــه این توپ با 
اختلاف کمی از کنار دروازه به بیرون رفت.دقیقه ۲۰: ارســال 
مانه بــه داخل محوطه جریمه پرســپولیس پس از دفع ناقص 
مدافعــان با هد غنــام در موقعیتی عالی به رونالدو رســید اما 
ضربه سر فوق ســتاره النصر درست به جایی رفت که بیرانوند 
قرار داشــت تا دروازه بان پرســپولیس به راحتی توپ را مهار 

کند.
دقیقه ۲۳: شوت غنام در میانه راه به علی نعمتی برخورد کرد 
تا به گوشــه دروازه پرسپولیس کمانه کند اما بیرانوند به خوبی 

این توپ را دفع کرد و به کرنر فرستاد.
دقیقه ۳۴: شــهاب زاهدی روی پرتــاب اوت وحید امیری در 
زاویه ای بســته در موقعیت تــک به تک بــا دروازه بان النصر 
قرار گرفت اما مهاجم پرســپولیس نتوانســت از این موقعیت 
اســتفاده کند و پاس کات بکش بــه جایی رفت که بازیکنی از 

نداشت. قرار  پرسپولیس 
دقیقه ۳۶: ارســال مانه برای رونالدو که در موقعیت آفســاید 

قرار داشــت با دخالت کنعانی زادگان از مقابل او دور شــد اما 
توپ به جایی رفت که اوتاویو در موقعیت دروازه  خالی گل زنی 
کرد اما به خاطر قرار داشــتن رونالدو در موقعیت آفساید، این 

گل مردود اعلام شد.
دقیقــه ۴۱: مثلث بروزوویــچ، مانه و رونالــدو در این دقیقه 
النصر را تا آســتانه به ثمر رســاندن گل برد امــا پاس مانه به 
مقابل دروازه پرســپولیس به رونالدو نرســید تا این موقعیت با 

خوش شانسی به نفع پرسپولیس از دست برود.

دقیقه ۵۲: خطای بی مورد میلاد سرلک روی رونالدو باعث شد 
که داور ازبک به او کارت زرد دوم را نشــان دهد و این بازیکن 
را اخراج کند. البته داور در این صحنه ابتدا به خاطر نداشــت 
که ســرلک کارت زرد دارد و پس از اصرارهای اوتاویو متوجه 

این موضوع شد.
دقیقه ۶۰: ارسال خوب سعید صادقی به داخل محوطه جریمه 
النصر در موقعیتی خوب به شــهاب زاهدی رسید اما ضربه سر 

مهاجم پرسپولیس از بالای دروازه به بیرون رفت.
دقیقــه ۶۲ )گل اول النصر(: بروزوویچ بــا نفوذ از جناح چپ، 
پاس کات بکی داد که این توپ به غریب رســید و او به سمت 
دروازه پرسپولیس شوت زد. با این که شوت غریب کیفیت لازم 
را نداشــت اما پس از دفع علی نعمتی، توپ به اســماعیلی فرد 
برخورد کرد تا با بدشانســی محض دروازه بیرانوند باز شــود.
دقیقه ۷۲ )گل دوم النصر(: نفوذ محمد قاسم به داخل محوطه 
جریمه پرسپولیس با شوت سرکش او از زاویه بسته همراه شد 

که این ضربه به طاق دروازه بیرانوند چســبید.
ترکیــب پرســپولیس: علیرضا بیرانوند، علی نعمتی )ســروش 
رفیعی، دقیقه ۷۲(، مسعود ریگی، محمدحسین کنعانی زادگان، 
مرتضــی پورعلی گنجی، مهدی ترابی )شــهاب زاهدی، دقیقه 
۸ )یاســین ســلمانی، دقیقــه ۸۷((، میــلاد ســرلک، دانیال 
اســماعیلی فر، وحید امیری، سعید صادقی )ســینا اسدبیگی، 

دقیقه ۸۷( و محمد عمری )امید عالیشــاه، دقیقه ۷۲(.
ترکیب النصر: نواف عقیدی، ســلطان الغنام )نواف البوشــیل، 
دقیقــه ۸۵(، عبدالله العمری، آیمریک لاپورت، محمد قاســم، 
عبــدالله الخیبری، اتاویو، مارســلو بروزوویچ )ســامی الناجی، 
دقیقــه ۸۰(، عبدالرحمان غریب، ســادیو مانــه )خالد الغنام، 
دقیقه ۸۵( و کریستیانو رونالدو )مشاری النمر، دقیقه ۹۰+۱(.

پرسپولیس صفر - النصر ۲
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سرپرســت کمیته جوانان فدراســیون 
فوتبــال می گوید نقشــی در روند کار 

تیم ملی امید نداشته است.
به گزارش ایســنا، میرشــاد ماجدی، 
سرپرســت کمیته جوانان فدراســیون 
فوتبــال درباره شــرایط تیم ملی امید 
اظهار کرد: ۳۰ ســال قبل من بازیکن 
تیــم ملی المپیــک بودم کــه بعد از 
انقلاب اولین تیم بــود. همین اتفاقا و 
اختلافات الان آن زمان باعث شد تیم 
ملی صعود نکند. مشکل تیم امید این 
اســت که اکثر بازیکنانش در تیم های 
باشــگاهی وجود دارد و این کشمکش 
میــان باشــگاه ها و تیم امیــد اجازه 
نمی دهد تیــم کارش را پیش ببرد. از 
طرف دیگــر برای تیم امید باید برنامه 
۴ ساله داشته باشیم. نباید طی این ۴ 
ســال بازیکنان و مربیان تغییر کنند و 
برنامه ها پیش برود. متاســفانه امسال 
هم شــرایطی رخ داد کــه تیم امید از 
گــروه خود صعود نکرد اما انســان به 

امید زنده است.
وی افــزود: شــرایط تیــم امیــد در 
بازی های آســیایی متفاوت است چون 
در این رقابت ها دو بازیکن بزرگســال 
به تیــم اضافه می شــوند. عربســتان 
یکی از ســخت ترین حریفان ما است و 
شرایط در این رقابت ها متفاوت است.

او در بخــش دیگــری از صحبت های 
ســرمربیان  انتخاب  نحوه  درباره  خود 
رده هــای ســنی تیم ملی هــم گفت: 
انتخــاب ســرمربی رده های ســنی با 
درباره  نفر  اســت. یک  کمیته جوانان 
این موضوع تصمیم گیر نیست. خیلی 
عوامل دخیل اســت تا یــک مربی در 
رده باشگاهی به رده ملی تبدیل شود. 
نگاه ما این اســت که از کسانی که در 
رده پایه مقام کســب می کنند در کنار 

کنیم. استفاده  تیم  سرمربی 
دیگری صحبت های  بخش  در  ماجدی 
خــود درباره نحــوه اســتقبال از تیم 
فوتبال النصر عربستان هم گفت: وقتی 
در رســانه ها می دیدم برخی می گفتند 
مــردم کار خوبــی کردند کــه برای 
اســتقبال رفتند و برخی هم می گفتند 
این چه کاری بود انجام دادند. به نظر 
من نمی توانید عشــق را با هیچ چیزی 
مقایسه کنید. هرکســی می گوید چرا 

مردم حمله کردند، به اندازه این مردم 
اتفاق  عاشــق فوتبال نیســت. همین 
برای تیم های اســتقلال و پرسپولیس 
در شهرســتان رخ می دهد. وظیفه ما 
این اســت که تدابیری بیندیشیم که 
مردم ســتاره ها را ببینند. یادمان نرود 
اولیــن حضور رونالدو در ایران اســت 
و فکــر می کنم این موضــوع برای ما 

پیام های خوبی داشت.
وی در پاســخ بــه این ســوال که آیا 
فوتبال  هیات  انتخابات  برگزاری  زمان 
اســتان تهــران مطلع اســت یا خیر؟ 
گفــت: منتظر هســتیم زمان دقیق را 
اعلام کننــد. من هم بــه عنوان یک 
کاندید حضــور دارم و منتظرم تاریخ 

اعلام شود. انتخابات 
ماجدی درباره اینکه گفته می شود در 
مســائل تیم ملی امید دخالتی نداشته 
اســت هم گفت: باید داخل فدراسیون 
ببینید شــرح وظایف را چطور تعریف 
با مسئولان  می کنند. من هیچ عکسی 
نداشــتم و دخالتی هم نداشتم. باید از 
من بخواهند تــا دخالت کنم. تیم های 
پایــه زیر نظر کمیته جوانان اســت و 
تیــم امیــد مابین تیم بزرگســالان و 
از من نخواســتند که  جوانان اســت. 
کمــک کنم اما آقــای عنایتی به دفتر 

من آمد و با او صحبت کردم.

کارشناسی داوری دیدار پرسپولیس و النصر توسط جمال شریف
کارشــناس داوری العربی الجدید گفت داور دیدار پرسپولیس و النصر عملکرد بسیار خوبی 

داشت و همه صحنه های مشکوک به درستی قضاوت شد.
به گزارش ایســنا و به نقل از العربی الجدید، جدال پرســپولیس و النصر در لیگ قهرمانان 
آســیا با دو گل با ســود النصر به پایان رســید. این بازی چند صحنه مشکوک در محوطه 

جریمه داشت.
جمال الشــریف، کارشناس داوری اهل ســوریه، درباره برخورد توپ با دست علی نعمتی 
گفت: توپ از فاصله نزدیک شوت شد. دست مدافع حریف بسته بود و تصمیم داور درست 

بود و این صحنه نمی توانست پنالتی باشد.
او درباره برخورد با کریســتیانو رونالدو هم که باعث شد تا بازیکنان النصر معتقد به پنالتی 
باشــند، گفت: توپ با زمین فاصله داشت و برخورد با کریستیانو رونالدو کاملا طبیعی بود. 
تصمیم داور کاملا درســت بود و این صحنه هم پنالتی نبود.جمال الشریف درباره برخورد 
با یاسین ســلمانی در دقایق پایانی هم گفت: خطا روی بازیکن پرسپولیس صورت گرفت 
و کاملا پنالتی بود اما توپ در شــرایط آفســاید به این بازیکن رســید و به همین خاطر 

کمک داور پرچم زد و آفساید درست بود.

پس از دیدار با النصر
۳ پرسپولیسی به هانگژو می روند

ســه بازیکن تیم پرسپولیس شامل ســلمانی، عمری و رضایی پس از دیدار این تیم 
مقابل النصر عربســتان به جمع ملی پوشان امید ایران در هانگژو، ملحق می شوند.

به گزارش ایســنا، مناف هاشمی، سرپرست کاروان ورزشی اعزامی ایران به بازی های 
آســیایی هانگژو ۲۰۲۲ عملکرد اعضــای تیم ملی امید در اولین دیــدار مقابل تیم 
عربســتان را امیدوار کننده دانســت و اظهار کرد: تیم ملــی فوتبال امید ایران علی 
رغــم اینکه هنوز تعدادی از بازیکنانش به اردو ملحق نشــده اند و دســت کادر فنی 
برای تعویض و تغییر ترکیب خالی اســت اما نمایش بسیار خوب و امیدوار کننده ای 
داشــت.وی ادامه داد: ملی پوشــان ایران موقعیت های خوبی داشتند و انصافا بهتر از 
عربســتان ظاهر شــدند و بی شــک تزریق بازیکنان جدید می تواند کمک شایانی به 

تیم و کادر فنی کند.
دبیــر کل کمیته ملی المپیک با اشــاره به پیگیری های بــه عمل آمده برای اعزام ۳ 
بازیکن دیگر به هانگژو، اظهار داشــت: قابل درک بود که تیم پرســپولیس به دلیل 
دیدار حساســش مقابل باشگاه النصر عربســتان بازیکنان خود را با تاخیر در اختیار 
تیــم امید قرار دهد اما خوشــبختانه با هماهنگی های انجام شــده طی امروز و فردا 
ایــن بازیکنان نیز به ترکیب تیم اضافه می شــوند تا در دیدارهای بعدی به یاری تیم 

بیایند.
وی در پایان گفت: امیدوارم ملی پوشــان تیم امید بــا ادامه روند بازی اول، بتوانند 
نتایج خوبی برای کاروان و کشــور بدست آورند و موجبات شادی دل مردم را فراهم 

کنند.

واکنش سفارت ایران در عربستان به پیروزی »النصر« مقابل 
»پرسپولیس«

ســفارت ایران در عربستان به نتیجه بازی شب گذشــته تیم های النصر عربستان و 
پرسیپولیس ایران که در ورزشــگاه آزادی و در چاچوب هفته نخست لیگ قهرمانان 

آسیا برگزار شده بود، واکنش نشان داد.
سفارت ایران در عربســتان در صفحه اجتماعی ایکس در این ارتباط نوشت: »دیدار  
دو قهرمان آســیا در تهران روی مستطیل ســبز خاتمه یافت، به تیم عربستان بابت 
برد تبریک می گوییم و مســابقه ای دیگر که در دایره ای ســفید پر از احساســات 
قوی، هماهنگی قلب ها و برادری برگزار شد و ایران و عربستان سعودی با هم برنده 
آن بودند.بر اســاس این گزارش پرسپولیس ایران سه شنبه شب در هفته نخست لیگ 

قهرمانان آســیا مقابل مهمانش النصر با نتیجه ۲ بر صفر شکست خورد.

عالیشاه: شرم آور است
کاپیتان تیم پرســپولیس گفت: شــرم آور بود که تیمی مثل النصر با آن ستاره های 

بزرگ به ایران می آید و به ما می گوید این زمین چمن اســت یا مزرعه؟ 
به گزارش ایســنا، امید عالیشاه کاپیتان تیم پرسپولیس بعد از باخت ۲ بر صفر مقابل 
النصر عربســتان گفت: بچه های ما قطعا لیاقت بردن را دارند چون خیلی بهتر از این 
چیزی که امروز دیدید هســتند و متاسفانه امروز شرایط ایده آل خودمان را نداشتیم. 
امیــدوارم از بازی بعد خیلی بهتر از این ها باشــیم و تک تک بچه ها هم می دانند که 

شــرایط لیگ قهرمانان آسیا متفاوت است و باید فوتبال بازی کرد.
او ادامــه داد: من بین دو نیمه در درختکن هم همیــن را به بچه ها گفتم بازی خود 
را بکنید و از بازی لذت ببرید، اگر باختید هم فدای ســرتان ولی فوتبال بازی کنید. 
عالیشــاه درباره ضربه خوردن پرســپولیس از نبود هواداران نیــز گفت: قدرت اول 
پرسپولیس هوادارنش است و نبودشان به ما آسیب زد. البته هنوز چیزی را از دست 
نداده ایم و دســت و پا بسته هم نیستیم، به شرطی که از فردا دوباه کار کنیم و مقل 

همیشــه فوتبال بازی کنیم. امروز تیمی که همیشه می شناختم نبودیم.
او درباره وضعیت بد چمن ورزشــگاه آزادی نیز گفــت: الان چیزی بگویم می گویند 
بهانــه می گیرند. من در تیم های دیگری هم که بودم، هیچــگاه ندیدم زمین اینقدر 
بد باشــد. حداقل برای خود من شــرم آور بود که تیمی مثل النصر با آن ستاره های 

بزرگ به ایران می آید و به ما می گوید این زمین چمن اســت یا مزرعه؟

رونالدو:
 استقبال ایرانی ها باورنکردنی و بی نظیر بود

فوق ســتاره پرتغالی النصر به حضور در ایران واکنش نشان داد.
به گزارش ایســنا، النصر عربســتان سه شنبه شــب در چارچوب هفته نخست لیگ 
قهرمانان آســیا در ورزشــگاه آزادی با نتیجه ۲ بر صفر مقابل پرســپولیس ایران به 
پیروزی رسید.کریســتیانو رونالدو، فوق ســتاره پرتغالی النصــر پس از این بازی در 
پستی اینســتاگرامی نسبت به حضور گرم هواداران ایرانی اش واکنش نشان داد و از 

آنها تشکر کرد.

کنایه پیروانی به برد النصر
مدیر تیم فوتبال پرســپولیس با کنایه برد النصر به این تیم عربســتانی تبریک گفت.
به گزارش ایســنا، افشین پیروانی پس از شکست پرسپولیس برابر النصر عربستان در 
هفته نخســت لیگ قهرمانان آسیا، اظهار کرد: به تیم منتخب جهان تبریک می گویم. 

واقعا یک رقابت نابرابر اســت و شرایط برای تیم های ایرانی محدود است.
او ادامه داد: اســتثنا در تیم های ایرانی داریم ولی با شرایطی که داشتیم و نیز سقف 
قرارداد، متاســفانه همین محدودیت ها ما را اذیت کرد ولی فوتبال اســت و به النصر 
تبریک می گویم.وی درباره انتقاد از درویش که برای استقبال از رونالدو و یارانش به 
فــرودگاه رفته بود نیز گفت: او برای خوش آمد گویی رفته بود اما هر کســی نظری 

دارد. من نمی توانم در این خصوص صحبت کنم.

خبر ماجدی: 

دخالتی در تیم امید نداشتم

تیــم ملی فوتبــال امید در اولیــن دیدار خود در 
هانگژو مقابل عربستان به تساوی بدون گل رسید.

به گزارش ایسنا، دو تیم ملی امید ایران و عربستان 
در اولین دیدار خود از گروه دوم بازی های آسیایی 
هانگژو ســاعت ۱۵ امروز )سه شنبه( به مصاف هم 
رفتند که این دیدار با تســاوی بدون گل به پایان 

رسید. 
ترکیب تیم امید ایران: ســید حســین حســینی، 
ســامان فــلاح، ســید مجیــد نصیری، ســامان 
تورانیــان، حســین گــودرزی، امیــد حامدی فر، 
امیر جعفری،  محمد خدابنده لو، مهدی ممی زاده، 
محمدحســین اســلامی )۷۴ - آریــا برزگــر( و 

مطهری. امیرارسلان 
ترکیــب تیم امید عربســتان: احمــد فهد، محمد 
ابوالشــامات، محمــد الیامی، ریــان حامد، زکریا 
الغامدی، سعد  الناشــری، فیصل  هوساوی، عوض 
الناصــر )۶۸ - هیثم عســیری(، مصعــب الجویر، 

احمد الغامدی و عبدالله ردیف )۶۸ - عمران(.
مهــم ترین موقعیت نیمــه اول در دقیقه ۲۲ رقم 
خورد؛ شوت ســامان فلاح از فاصله دور به شکل 
خطرناکــی به تیر دروازه احمد فهد برخورد کرد و 

وارد دروازه عربستان نشد.
همچنین در دقیقه ۴۴ شــوت مهدی ممی زاده را 
دروازه بان تیم ملــی امید مهار کرد. نیمه اول این 
دیدار در بیشــتر دقایق در اختیــار ایران بود اما 
شاگردان عنایتی نتوانســتند دروازه حریف را باز 

کنند.
با شروع نیمه دوم ایران حملات خود را ادامه داد 
و در دقیقه ۵۰ شوت ســرکش امید حامدی فر با 

واکنش فهد به کرنر رفت.
برخــلاف جریان بازی در دقیقه ۶۱ عربســتانی ها 
در یک حمله و ســانتر به سمت دروازه خطرناک 
ظاهر شــدند که با واکنش حســینی این موقعیت 

دفع شد.
در دقیقه ۸۵ ضربه کاشــته امیر جعفری از سمت 
راست محوطه جریمه با واکنش فهد به کرنر رفت 

و دفع شد.
در دقیقه ۸۷ ســانتر مطهری و ضربه ســر برزگر 
با اختلاف کم از کنار دروازه عربســتان به بیرون 

رفت.
این دیدار در نهایت با تســاوی بدون گل به پایان 

رسید.

۵۵۸۰ نفــر این دیدار را از نزدیک تماشــا کردند 
و تعــداد قابل توجهی از تماشــاگران، ایرانی های 

بودند. مقیم چین 
نکته قابل توجه دیگر رطوبت بالای هوا در هانگژو 
بود که باعث شــده بود هواداران در ورزشــگاه از 

کنند. استفاده  بادبزن های دستی 
امروز: نتایج سایر دیدارهای 

تایلند امید  امید بحرین ۱-۱ 
امید میانمار امید بنگلادش ۱-۰ 

امید کره شمالی ۲-۰ امید چین تایپه
امید مغولستان  ۲-۴ امید ویتنام 

امید چین ۵-۱ امید هند
امید قرقیزستان اندونزی ۰-۲  امید 

تساوی شاگردان عنایتی در گام نخست بازی های آسیایی

کریســتیانو رونالدو در ایران اســت و چــه اتفاقی 
مهم تر از ایــن می تواند برای طرفــداران ایرانی اش 
وجود داشــته باشد؟ آنها می خواهند هرطور که شده 
با سلبریتی مورد علاقه شان دیدار کنند؛ حتی اگر به 

باشد! تپه های صعب العبور  قیمت طی کردن 
به گزارش ایســنا، از لحظــه ورود رونالدو به همراه 
تیــم فوتبال »النصر« به فــرودگاه امام خمینی )ره( 
تا زمانی که او به هتل محل اقامتش برســد، ســیل 
عظیمی از طرفداران ایرانی اش او را مشایعت کردند. 
نحوه اســتقبال مردم از این فوتبالیســت مشهور و 
انتشــار تصاویــری از این رویداد حالا چند ســاعت 
اســت که در فضای مجازی به اصطلاح »ترند« شده 
اســت و البته نگرش هــای مختلفی درباره آن وجود 

دارد.
از وقتــی ویدیوهای نحوه مواجهــه مردم با رونالدو؛ 
از دویدن پشــت اتوبوس حامــل او گرفته تا حرکت 
دســته جمعی به ســمت هتل محل اقامتش منتشر 
شــده اســت،  خیلی ها این رفتار مردم را به »ندید، 
 بدید« بودن تعبیر کرده و این گونه اســتقبال از یک 
ســلبریتی خارجی را مایه شرمساری و فقر فرهنگی 
دانســته اند و می گویند که این طور رفتارها فقط در 
جهان ســوم پیدا می شود! بر همین اساس هم صدها 
مطلب در شــبکه های اجتماعی نوشته شده است که 
حاوی افســوس خوردن برای »جهان سومی« بودن 
هموطنان مان است که باید اصلاح شوند و مدام این 
عبــارت را به عنــوان نوعی تحقیر بــه کار می برند؛ 
بدون آنکه توجه داشــته باشــند این رفتار در قبال 
کســی ماننــد رونالدو در تمام دنیا طبیعی اســت و 

ربطی به جهان اول و سوم ندارد!
عده ای هم شــرایط را این طــور تحلیل کرده اند که: 
»کشــوری که هیچ تیم بزرگی در آن اردو نمی زند، 
مقصد ســفر تعطیلات هیچ ســتاره ای نیست،  هیچ 

کنسرت بزرگی در آن برگزار نمی شود و...«
از طرفــی همانطور کــه گفته شــد، گروهی هم به 
درستی معتقدند که مواجهه طرفداران با سلبریتی ها 
در همه جای دنیا یکســان است و لازم به این اندازه 

ایرانی رونالدو نیست. خودزنی درباره طرفدان 
این در حالی اســت کــه مانند همیشــه، برخی از 
رسانه های فارســی زبان نیز تلاش کرده اند که رفتار 
مــردم را به فقــر فرهنگــی تعبیر کننــد و به آنها 
احســاس کمبــود را تلقین می کننــد. در حالی که 

هواداری و طرفداری در کشــورهای توسعه یافته هم 
چندان تفاوتی با کشــورهای در حال توسعه ندارد و 
بارها در کنســرت ها و مراسم مختلف، شکل مواجهه 

مردم این کشورها را با سلبریتی ها دیده ایم.
رونالــدو بیش از ۶۰۰ میلیون دنبال کننده در فضای 
مجــازی دارد و این عدد به میــزان محبوبیت او در 
جهان اشــاره می کند. از طرفــی تصاویری در فضای 
مجازی از استقبال مردم کشورهای مختلف جهان از 
رونالدو وجود دارد که نشــان می دهد، این صحنه ها 
برای این فوق ســتاره تکراری است و اصلا آن طور 
که مــا فکــر می کنیم، برایش چیز عجیبی نیســت؛ 
فرامــوش نکنیم رونالدو بارهــا و بارها این صحنه ها 
را در کشــورهای مختلــف دیده اســت. چرا؟ چون 

طرفداران ســفت و سخت همه جای دنیا هستند!
ایــن ماجرا حتــی مختص فوتبال هم نیســت و در 
فضــای هنر نیز به عینه وجود دارد. شــاهدش گروه 
پرطرفدار »بی تی اس« اســت که طرفداران جوانشان 
بارها و بارها برایشان دست به خودکشی هم زده اند!
قطعا وضعیت مواجهه هــواداران مردم با رونالدو در 
ایران قابــل پیش بینی بود و می شــد حدس زد در 
شــرایطی که هواداران امکان حضور در استادیوم را 
ندارند از هر لحظــه کوتاهی برای دیدار رو در رو با 

استفاده می کنند. او 
شاید با یک اقدام برنامه ریزی شده از سوی نیروهای 
انتظامی و مدیران ورزشی کشور می شد،  صحنه هایی 
زیباتر، ساماندهی شــده تر و البته با شکوه تر از لحظه 
مواجهه مردم با فوتبایســت محبوبشان خلق کرد تا 

باعث دل آزاری برخی نشود.

آیا رفتار با رونالدو جهان سومی بود؟
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